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Başkent Platformu Genel 
Başkanı Dr.Mustafa Kurt’tan, 

Milliyetçi Hareket Partisi 
Genel Başkanı Dr.Devlet 

Bahçeli’ye Ziyaret.

ВИЗИТ ПРЕДСЕДАТЕЛЯ СТОЛИЧНОЙ 
ПЛАТФОРМЫ МУСТАФЫ 

КУРТА К ЛИДЕРУ ПАРТИИ 
НАЦИОНАЛИСТИЧЕСКОГО 

ДВИЖЕНИЯ ДЕВЛЕТУ БАХЧЕЛИ

NATO’dan
Büyük Skandal 

БЕСПРЕЦЕДЕНТНЫЙ 
СКАНДАЛ В НАТО

Cumhurbaşkanı Erdoğan;” 
Türkiye güçlendikçe ülkemize 
ve dolayısıyla bizlere yönelik 
hücumların şiddeti de artıyor.”

Президент Турции Реджеп Тайип 
Эрдоган: «Чем сильнее становится 
Турция, тем больше оказывается 
на нее давление»

Kırgızistan Cumhuriyeti 
Fahri Konsolosu 
Dr. Mustafa Kurt, 
Kastamonu Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Seyit 
Aydın’ı ziyaret etti.
Почётный консул 
Кыргызстана в Турции 
и Председатель 
Столичной платформы 
Д-р Мустафа Курт 
нанёс визит ректору 
Университета 
Кастамону Проф-ру. 
Д-ру Сеиту Айдыну.

Sebilürreşad Mecmuası ve 
Türk Tarih Kurumundan 
“Neyi Kaybedeceğini 
Hatırla’’ Paneli Düzenlendi.

ПАНЕЛЬНАЯ ДИСКУССИЯ НА 
ТЕМУ «НЕ ЗАБЫВАЙ СВОИ 
КОРНИ»  БЫЛА ОРГАНИЗОВАНА 
ЖУРНАЛОМ «СЕБИЛЛЮРЕШАД» 
И ТУРЕЦКОЙ ИСТОРИЧЕСКОЙ  
ОРГАНИЗАЦИЕЙ  

Erdoğan ile Putin ortak basın toplantısı düzenledi.

Kazakistan Cumhurbaşkanı 
Nazarbayev: Teröre karşı 3. Dünya 
Savaşı durumundayız.

Kazakistan Cumhurbaşkanı 
Nazarbayev, “2016’da 104 
ülkede terör saldırıları 
yaşandı. Bu dünyanın 
yarısı. Yani coğrafi ölçek 
açısından bakıldığında 
teröre karşı 3. Dünya Savaşı 
durumundayız.” dedi.

ПРЕЗИДЕНТ КАЗАХСТАНА НУРСУЛТАН 
НАЗАРБАЕВ: МИР НАХОДИТСЯ В 
СОСТОЯНИИ ТРЕТЬЕЙ МИРОВОЙ ВОЙНЫ
В 2016 году теракты произошли в 104 странах. Это более 
половины мира. То есть по географическим масштабам мы 
находимся фактически в состоянии третьей мировой войны. 
В войне против террора», - сказал президент Казахстана 
Нурсултан Назарбаев. 

Söz Konusu Vatan Olduğunda, Zatıâlinizin Günlük 
Siyaset Yerine Devletlerin Hayatında Olan 100-200-

300 Yıllık Bir Siyaset Anlayışı ile Tüm Renklerin 
Üstünde Bir Duruş Sergileyerek, Ay Yıldızlı 

Bayrağımıza Dolayısı ile Milletimize Sahip Çıkmanız 
Bizleri Ziyadesi ile Memnun Etmektedir. 

«В первую очередь, позвольте выразить Вам 
благодарность за то, что, когда речь идёт о 

Родине, и особенно во время и после событий 15 
июля, Вы всегда смотрели вперёд в перспективе 

на 100-200 и 300 лет и стояли на защите 
национального флага, а значит и народа.  

Ожидаем развития политики в перспективе 
на 100-200 и 300 лет от всех политиков. 

Aksu: Akif İnan, Kadim Medeniyet 
Değerlerinin Temsilcisiydi.
Д-Р АХМЕТ АКСУ:  МЕХМЕТ АКИФ 
ИНАН БЫЛ ЗАЩИТНИКОМ ИСТИННЫХ 
ЦЕННОСТЕЙ 

Sağlık Bakanı Ahmet 
Demircan: Türkiye Suriyelilere 
sınır ötesinde de şifa oldu.
ТУРЦИЯ ОКАЗАЛА ПОМОЩЬ 
СИРИЙЦАМ ДАЖЕ ЗА ПРЕДЕЛАМИ 
ГРАНИЦЫ 
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ANKARA ( Sivil İnisiyatif / Zeliha 
SORKUNLU )-Ziyarette Üniversite 

ile Türk ve İslam Dünyası ile ilgili yapıla-
bilecek faaliyetler hakkında görüş alışveri-
şinde bulunuldu.

Rektör Prof. Dr. Seyit Aydın,” Üniversite 
Olarak, Türk Dünyası İle Alakalı Yapıla-
cak Çalışmalar Hakkında Elimizden Ne 
Geliyorsa Yapmaya Hazırız”

Ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile 
getiren Rektör Prof. Dr. Seyit Aydın, Üni-
versitenin mevcut durumu hakkında bilgi-
ler verdi. 

Konuşmasında “Üniversitemizde 44 farklı 
ülkeden 2200 kadar Türkiye Cumhuri-
yeti vatandaşı olmayan gencimiz eğitim 
görmektedir. Bunlardan 154’ü Kırgızistan 
Cumhuriyeti vatandaşıdır. Her yıl Türk 
Dünyasından gelen talebelerimizle birlikte 
çeşitli faaliyetler yapıyoruz. Kırgızistan 
dâhil olmak üzere Kazakistan, Azerbay-
can, Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti  gibi 
birçok ülkede milletlerarası ilmi ve sosyal 
faaliyetler tertip ettik. Talas’ta ilahiyat fa-
kültesi kurulması için çalışmalarımız son 
safhaya geldi. 

Üniversite olarak, Türk Dünyası ile alakalı 
yapılacak çalışmalar hakkında elimizden 
ne geliyorsa yapıyoruz, bundan sonrası 
içinde yapmaya hazırız” dedi.

“Kırgızistan Cumhuriyeti Fahri Konso-
losu ve Başkent Platformu Genel Başka-
nı Dr. Mustafa Kurt, Yapmış Olduğumuz 
Çalışmalar Ecdadımıza Olan Borcumu-
zun Ödenmesinin İfası Anlamına Gelir.”

Konuşmasında Dr. Mustafa Kurt, umut 
ediyorum ki Kastamonu üniversitesi ülke-
miz ve kardeş ülkeler için geleceğe köprü 
olduğu gibi aynı zamanda insanlığa doğan 
bir güneş aydınlık yarınlara rehber olacak. 
“Yapmış olduğumuz çalışmalar ecdadı-
mıza olan borcumuzun ödenmesinin ifası 
anlamına gelir. 

Bizler Sadece Kırgızistan Cumhuriyeti ile 
de sınırlı kalmayarak ezelinde Türk Cum-
huriyetleri ile başlamış gönül coğrafyamız 
ile ilgili ve alakalıyız. Sizde sadece bu an-
lamda Kırgız kardeşlerimize değil gönül 
coğrafyamız olan Türk Dünyasında ki 
kardeşlerimize, ülkemizde yaşayan evlatla-
rımıza bu anlamda gönül teri döküyoruz. 

Yeni ve güçlü bir Türkiye için çaba gös-

teriyoruz, Güçlü bir Türkiye’nin bölgesel 
anlamda değerlendirdiğimizde; Yeni 
ve Güçlü bir Türkiye sadece 80 milyon 
milletimizin hak ve hukukunu koruyan 
mutluluk ve refahını sağlayan bir Türkiye 
olmayacak, aynı zamanda tüm mazlumla-
rın hukukunu, adaletini sağlayan ülkelerin 
ve insanların tam bağımsızlığı elde ede-
bileceği bir dünyada sahip olabilecekleri 
anlamında geliyor.

Kuşkusuz tüm emekler söğütte olduğu gibi 
koca bir çınar olup yeşerecek. Gelecekte 
evlatlarımıza, torunlarımıza büyük bir mi-
ras olarak aktarılacak. bu eserler sayesinde 
emeği geçenler tarihe iz bırakarak elbette 
bu vesile ile ölümsüzleşecektir..

Bizler 10 yıl önce merkeze insanı koya-
rak ‘’İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın’’ & 
“Devletin Sahibi Millettir” anlayışı çer-
çevesinde birçok çalışmaya imza attık. 

“Bu 10 Yıllık Süreçte Birçok Sosyal So-
rumluluk Projelerimiz İle Devlet Aklına 
Katkıda Bulunduk.”

Bu 10 yıllık süreçte birçok sosyal sorum-
luluk projelerimiz ile devlet aklına katkıda 
bulunduk. Burada bir örnek göstermemiz 
gerekirse; Ocak 2012 ‘de Türkiye Büyük 
Millet Meclisinde sunduğumuz yeni ana-
yasa ve başkanlık sistemi için hazırladığı-
mız taslak raporumuzu örnek gösterebili-
riz. Taslak raporumuzda altını çizdiğimiz 
hususlardan bir tanesi de, Türkçemizin 
yabacı dillerden arındırılması, dil bilimci-
leri tarafından çağa uygun hale getirilme-
si, Türkçemizin yeni anayasada korunma 
altına alınması, Türkçemizin evrensel bir 
dil olarak  Birleşmiş Milletler de kabul 
edilmesini, beraberinde Türkçemizin ev-
rensel bir dil olması için teşvik edilmesini  
Türkiye Büyük Millet Meclisinden talepte 
bulunmuştuk. Platform olarak bu ve ben-
zeri birçok konularda da hizmet verenle 
alan arasında köprü olduk diyebiliriz.

Ayrıca Başkent Platformunun himayesin-
de,  “Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi’’ 
vasıtası ile, ulusal ve uluslararası arenada, 
milli bir çizgide ülkemiz menfaatine top-
lum mühendisliği yapma gayreti içinde 
olduk.. (Gazetemiz, Rusça-Türkçe olarak 
aylık yayın yapmakta)

Platform olarak bizler; “İnsanı yaşat ki, 
devlet yaşasın” anlayışını düstur edin-
memiz hasebi ile siyasi partilerin şahsi 
görüşlerinden bağımsız, günlük politize 
olmuş siyasetten uzak, toplumun tüm kat-
manlarını kucaklayan bir anlayışa sahip 
olduğumuz gibi, farklı görüş ve fikirlere 
hep saygılı olduğumuz kamuoyunca zaten 
bilinmektedir. 

Takdir Edersiniz ki, “Devlet ile Millet Ara-
sında Asla ve Asla Mesafe Olamaz.”  Büyük 
Devlet, Milletiyle Var Olan Devlettir; Bü-
yük Devlet, Milletiyle El Ele Olan Devlettir; 
Büyük Devlet, Milletinin Hukukunu Ko-
ruyan, Adaleti Sağlayan, Hürriyeti Hâkim 
Kılan Devlettir.  Ama maalesef emperyalist 
güçler büyük devlet olmamıza izin vermek 
istemiyorlar.

‘Bu Sebeple Bugün Millet Olarak, Yeni 
Bir Kurtuluş Savaşı Vermekteyiz’’

Maalesef 15 Temmuz Akşamı, Emperya-
list Devletlerin Gizli Teşkilatları ve Onla-
rın Ülke İçinde Tutunmuş Hain Maşaları, 
Türkiye Cumhuriyeti’nin Bağımsızlığına ve 
Bölünmez Bütünlüğüne Kast Ettiler. 

Geçmişte Olduğu Gibi, Bu Günde Emper-
yalist Güçler, 7 Düvelle Bir Araya Gelerek, 
Sayın Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip 
Erdoğan’ın Şahsında Devletimize, Milleti-
mize Savaş Açmış Durumdalar. Maalesef 
Bu Sebeple Bu Gün Millet Olarak, Yeni Bir 
Kurtuluş Savaşı Vermekteyiz.

‘’17/25 Aralık Elbette Milletimiz İçin Bir 
Milattır, Ayrıca Bölgemizde ve Ülkemiz-
de Yaşananların Hiç Birinin Tesadüf Ol-
madığını da bizler Biliyoruz’’

Başkent Platformu olarak Bizler Meş-
ru Seçimlerle, Halkın İradesiyle Seçilen 
Cumhurbaşkanımıza, Başbakanımıza, Hü-

kümetimize Dolayısı ile Demokrasimize 
Çeşitli Platformlarda Sahip Çıktık. Bun-
dan Böylede Her Zaman Canımız Pahası-
na da Olsa Sahip Çıkacağımızı Bu Vesile 
ile Zatıâlinizin huzurunda Tüm Dünyanın 
Bilmesini İsteriz.

Bizler Biliyoruz ki,  Bu Gün Ülkemizde 
Yaşananlar Basit Bir Hain Kalkışma Terör 
Sorunu veya  Sonucu Değildir.! Uluslara-
rası Güçlerin İttifak Ederek, “Mazlumların 
Son Kalesi Türkiye’yi” Önce (Irak, Suriye) 
Gibi Bölme, Parçalama ve Hatta Yok Etme 
Planlarının Taaa Kendisidir. “Çünkü He-
def Ülke Türkiye” 

Yabancı İstihbarat Örgütleri, PKK, Bazı 
Siyasi Partiler, Bazı Sivil Toplum Kuruluş-
ları ve Gazeteci Görünümündeki Ajanlar, 
Paralel Örgüt ve Benzerleri Neden İşbirli-
ği Yapıyor ve Hep Beraber Ortak Hareket 
Ediyorlar!  Sorusuna Cevap Bulmak Hiçte 
Zor Değil.!..

Bizler İnanıyoruz ki; “Devletin Sahibi Mil-
lettir” “İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” 

“Devlet Ebed Müddet” Anlayışı ile Türkiye 
Cumhuriyeti Devleti ilelebet Payidar Kala-
caktır… Dedi

Daha sonra Kırgızistan Cumhuriyeti Fahri 
Konsolosu ve Başkent Platformu Genel 
Başkanı Dr. Mustafa Kurt, Kastamonu 
Üniversitesinin şeref defterini imzaladı. 

Ziyaret; Dr. Mustafa Kurt tarafından 
Rektör Prof. Dr. Seyit Aydın’a,   Başkent 
Uluslararası Kardeşlik ve Barış Platformu 
faaliyet kitabı, Platformun 15 Temmuz 
Darbe Girişimi dokümanlarının, Ulusla-
rarası Sivil İnisiyatif Gazetesi’nin takdimi 
ile Rektörümüze Kırgızistan milli kıyafeti 
olan çapan ve kalpak giydirilmesi ile de-
vam etti.

Ayrıca; Rektör Prof. Dr. Seyit Aydın ta-
rafından, Kırgızistan Fahri Konsolosu ve 
Başkent Platformu Genel Başkanı’na hedi-
ye takdimi ve fotoğraf çekiminin ardından 
Üniversite Külliyesinin gezilmesi ve şehir 
turu ile son buldu. 

Kırgızistan Fahri Konsolosundan, Kastamonu 
Üniversitesine Anlamlı Ziyaret Etti..

Kırgızistan Cumhuriyeti Fahri Konsolosu ve Başkent 
Platformu Genel Başkanı Dr. Mustafa Kurt, Kastamonu 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Seyit Aydın’ı ziyaret etti.
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Зелиха СОРКУНЛУ) – В ходе визита 

стороны обменялись мнениями отно-
сительно  того, что можно реализовать 
совместно с университетом для тюркоя-
зычных и исламских стран. 

Ректор Проф. Д-р Сеит Айдын: «Мы 
готовы сделать всё возможное для осу-
ществления мероприятий касательно 
тюркоязычных стран». 

Ректор Проф. Д-р Сеит Айдын побла-
годарил за визит и добавил: «В нашем 
университете обучается до 2200 ино-
странных студентов из 44 различных 
стран. 154 из них из Кыргызстана.  Каж-
дый год мы организовываем различные 
мероприятия совместно со студентами 
из тюркоязычных стран. Нами были 
организованы международные научные 
и социальные мероприятия во многих 
странах, таких как:  Кыргызстан, Казахс-
тан, Азербайджан, Турецкая Республика 
Северного Кипра и др.  Работы по созда-
нию  Факультета теологии в Таласе нахо-
дятся на завершающей стадии. 

Мы готовы сделать всё возможное для 
осуществления мероприятий касательно 
тюркоязычных стран».

Почётный консул Кыргызстана в Турции 
и Председатель Столичной платформы 
Д-р Мустафа Курт: «То, что вы делаете – 
это своего рода исполнение долга перед 
предками». 

В своей речи Д-р Мустафа Курт отметил: 
«Надеюсь, что Университет Кастамону 
послужит мостом между нашей страной 
и братскими странами, а также  будет 
помогать человечеству. То, что вы дела-
ете – это своего рода исполнение долга 
перед предками. 

Мы работаем не только с Кыргызста-
ном, но и  с другими тюркоязычными 
странами.  Своей работой вы помогаете 
не только кыргызам, но и всем нашим 
братьям из тюркоязычного региона. 
Мы стараемся во имя новой и сильной 
Турции. Если рассматривать сильную 
Турцию в региональном масштабе, то 
это значит, что Турция является госу-
дарством, которое заботится не только 
о своём 80-миллионном населении, но и 
о всех невинных жертвах, а также о рас-
пространении справедливости. Конечно 
же, страна не остановится на этом. Всё 
это будет передано нашим потомкам как 
наследие, оставив, таким образом, след в 
истории»

«Мы начали свой путь 10 лет назад под 
лозунгом: «Хочешь процветания госу-
дарства – создай условия для людей» и 
«Государство принадлежит народу» и 
осуществили множество мероприятий. 
За эти 10 лет мы реализовали большое 

количество проектов по социальной 
ответственности и способствовали раз-
витию обоих государств.  В январе 2012 
мы представили парламенту Турции 
проект отчёта о новой конституции и 
президентства. Одним из важнейших 
моментов в этом отчёте было очищение 
турецкого языка от иностранных, его 
развитие в ногу со временем, его защита 
в конституции и требование его приня-
тия в ООН в качестве универсального.  
Наша платформа является своеобразным 
мостом. Также мы публикуем между-
народную газету «Гражданская иници-
атива», стараясь послужить во благо 
общества (газета выходит на русском и 
турецком языках). 

Наша платформа работает под лозунгом 
«Хочешь процветания государства – со-
здай условия для людей» и не относится 
ни к какой политической партии, не 
относясь к политике и отражая мнение 
всех слоёв общества.  Между народом и 
государством не может быть большой 
дистанции. Великое государство то, 
которое обязано своему народу, всег-
да рядом с ним, защищает права своих 
граждан, гарантирует справедливость 
и свободу. Но, к сожалению, империа-
листические силы не хотят, чтобы наше 
государство стало таким. 

Сегодня наш народ снова ведёт освобо-
дительную борьбу.

К сожалению, ночью 15 июля  секретные 
службы империалистических стран по-
сягнули на независимость и суверенитет 
Турции.  

Как и в прошлом, сегодня империали-
стические силы объявили войну нашему 
государству и народу в лице президен-
та Реджепа Тайипа Эрдогана. В связи с 
этим, к сожалению сегодня наш народ 
снова ведёт освободительную борьбу. 

После 17/25 декабря в истории нашего 
народа началась новая эпоха. Мы знаем, 
что всё произошедшее в стране – не слу-
чайность. 

Во время выборов на различных плат-
формах мы встали на защиту президен-
та, премьер – министра, правительства, 
а поэтому и демократии. Мы продолжим 
это и далее во что бы то ни стало. 

Мы знаем, что всё, что происходит сей-
час в стране результат не просто измены 
или терроризма. Международные силы 
объединились и преследуют цель раз-
делить и уничтожить Турцию, которая 
является последним оплотом невинных, 
словно Ирак и Сирию. 

Не трудно понять, почему иностранная 
разведка, РПК, некоторые политические 
партии, некоторые НПО, выдающие себя 

за журналистов агенты, параллельные 
организации и др. действуют вместе. 

Мы верим в то, что «Государство принад-
лежит народу» и, если «Хочешь процве-
тания государства - создай условия для 
людей». 

Далее Почётный консул Кыргызстана в 
Турции и Председатель Столичной плат-
формы Д-р Мустафа Курт оставил за-
пись в почётном журнале Университета 
Кастамону. 

По окончании визита Д-р Мустафа Курт 
вручил Проф-ру Д-ру Сеиту Айдыну 

документы о деятельности платформы,  
мероприятиях во время попытки перево-
рота 15 июля, газету «Гражданская ини-
циатива» и кыргызскую национальную 
одежду – чапан и калпак.     

Ректор Проф. Д-р Сеит Айдын также 
вручил презенты Почётному консулу 
Кыргызстана в Турции и Председателю 
Столичной платформы Д-ру Мустафе 
Курту, после чего было сделано совмест-
ное фото. Далее была совершена прогул-
ка по университету и городу.  

Визит Почётного консула Кыргызстана в Турции в  
Университет Кастамону 

Почётный консул Кыргызстана в Турции и 
Председатель Столичной платформы Д-р Мустафа 
Курт нанёс визит ректору Университета Кастамону 
Проф-ру. Д-ру Сеиту Айдыну.
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Kurtuluş savaşında Mustafa Kemal›in 
davetiyle Kastamonu ve Ankara›ya 
yayın merkezini taşıyan Sebîlürreşad, 
TBMM tarafından nüshaları çoğaltı-
larak cephelere gönderilmiş, Mehmet 
Akif›in şiir ve yazılarının asker ve top-
lumda oluşturduğu tesirle kurtuluş 
mücadelesine büyük katkı vermiştir. 
1925›te kapatılan Mecmua, Akif›in ve-
fatından 10 yıl sonra yeniden aynı adla 
Eşref Edip bey tarafından latin harfle-
riyle neşredilmiş 1966›a kadar yayın 
hayatında kalmıştır. Ancak ekonomik 
nedenlerle Eşref edip Bey üstadımız 
mecmuayı kapatmış, aradan 5 yıl sonra-
da vefat etmiştir» dedi.

Mehmet Âkif Beyin başmuharrirliğini 
yaptığı Sebîlürreşad›ın aradan geçen 
bu 50 yıllık aranın ardından yine onun 
ailesinin desteğiyle yayına hazırladıkla-
rını ifade eden Bayhan, «Allah›a hamde-
deriz ki bu hayırlı hizmetin devamı yine 
Âkif ’in ve onun dostlarının desteğiyle 
yeniden hayat buluyor. Aynı kaygılarla, 
aynı hedefle Allah›ın inayetiyle yola 
devam ediyoruz. Sebîlürreşad bir fik-
rin, davanın, kaygının eseriydi. Derdi 
olanların eseriydi. İslam coğrafyasının 
yine ehli salip eliyle karıştırıldığı bir 
dönemde Sebîlürreşad›ın yeni şeyler 
söylemek için yayına başlaması Allah›ın 
bir inayetidir, lütfudur, keremidir. Ek-
siklerimiz var, ıslah edeceğiz, düzeltece-
ğiz. Bu vazifeye layık hizmet üretmeye 
gayret edeceğiz. İslam coğrafyasının 
derdini, sancısını çekenler herhangi bir 
fırkaya, cemaate ihtiyaç duyamadan 
Sebîlürreşad›ın açtığı o temiz, berrak 
damarı daha da güçlendirerek çalışma-
larımızı tüm dünyaya ileteceğiz. Dünya-
nın bu çağrıya ihtiyacı var. Adil, insani, 
İslami yaklaşımlara geçen yüzyıldan 
daha ziyade ihtiyacı olan bir dönemden 
geçiyoruz. Bu dönemi susarak, köşeleri-
mize çekilerek geçirmek vebaldir” diye 
konuştu.

Program Sebilürrreşad Dergisi’nin imti-
yaz sahibi Fatih Bayhan’ın Konuşmacı-
lara plaket taktimi ve fotoğraf çekimi ile 
son buldu.

hata yaptığını anlatan Bozoğlan, şöyle 
devam etti:

“Barzani’nin bu hatasının ardından 
şimdi Rusya, İran ve Türkiye gibi dev-
letlerin sürdürdüğü Astana barış süreci 
devam ediyor. Üçlü grubun gayreti bu 
süreçte Suriye’nin sınırları değişmesin, 
toprak bütünlüğü korunsun gayret-
leridir. ABD Ortadoğu’da bir gayretin 
peşindedir. ABD, Ortadoğu’da yapmak 
istediği ve adım adım uygulama gayre-
tinde olduğu bir proje peşindedir. Onlar 
da kendi projelerine gayret göstermek-
tedirler. Irak ve Suriye Türkmenleri 
ağır bedeller ödemektedirler. Esas konu 
Kerkük ve Irak Türkmenleridir. Biz hem 
Irak’ta hem Suriye’de her zaman Türk-
men kardeşlerimizin yanında olduk ve 
olacağız.”

Sebilürrreşad Dergisi’nin imtiyaz sahibi 
Fatih Bayhan, bölgede mücadele veren 
Türkmenlerin yalnız olmadığına vurgu 
yaptı ve yeniden yayın hayatına geçişle-
ri hakkında bilgi verdi.

Sebilürreşad, dergisi yeniden yayın-
da!

1908’de Eşref Edip Fergan ve Mehmet 
Âkif Ersoy tarafından «Sırat-ı Müsta-
kim» adıyla çıkarılmaya başlanan ve 
1966 yılında kapanan Sebilürreşad, 
kapanışından tam 50 yıl sonra yeniden 
yayın hayatına başlamıştır.

Milli Şairimiz Mehmet Âkif Ersoy›un 
ailesinin de destek verdiği yeniden 
Sebîlürreşad yayını gazeteci yazar Fatih 
Bayhan yönetiminde mecmuanın ilk çı-
kış yaptığı 14 Ağustos 1908 esas alına-
rak 14 ağustos 2016›da yayına çıkmaya 
devam etmiştir. Konuyla ilgili açıklama 
yapan Fatih Bayhan, Sebîlürreşad›ın 
tarihçesini anlatarak, «Osmanlı coğraf-
yasının bölünmeye başlandığı döneme 
damgasını vuran Sebîlürreşad Mecmua-
sı, İslamcılık fikri etrafında mütefekkir, 
şair ve etkili isimleri bir araya getirerek 
İslam coğrafyasının dağılmaması, birlik 
ve kardeşliğini koruması için Mehmet 
Âkif Ersoy›un başmuharrirliğinde Eşref 
Edip beyin yönetiminde yayına çıkıyor-
du.

başına askeri, tek başına siyasi mesele 
değildir. Dökme suyla değirmen dön-
düremeyiz. Artık geçmişin hesabına 
dönmemeliyiz, kendimizle uğraşmama-
lıyız. Emperyalist niyet bizi birbirimize 
kırdırmak istiyor. Ancak Allah yardım 
ederse işimiz kolaylaşır. Herkes için 
akıl, herkes için barış diyebilen, sür-
dürülebilirlilik üretmemiz gerekiyor. 
Biz burnumuzun dibindeki Kerkük 
sorununu çözemezsek, daha kapsamlı 
problemlerle baş başa kalırız. Ya hep 
birlikte ayağa kalkacağız ya da dizimizin 
önüne çökeceğiz” değerlendirmesinde 
bulundu.

Irak Türkmen Cephesi (ITC) Tür-
kiye Temsilcisi Dr. Hicran Kazancı 
da Ortadoğu’da silahlı gücün ko-
nuştuğunu, bu unsurun başarıda 
diplomasinden daha önde geldiğine 
dikkati çekti.

“Kerkük bir Türkmen şehridir.” diyen 
Kazancı, şöyle konuştu:

“Ama biz hiçbir zaman idareyi bize ve-
rin demedik. Orada başka ev sahipleri 
de vardır. Şunu da rahatlıkla söyleyebi-
lirim ki Türkmenlerin ve bölgenin gele-
ceği Türkiye’nin elindedir, Türkiye’den 
geçmektedir. Ne kadar uluslararası 
ilişkiler okursanız okuyun, bölgeye 
gittiğinizde rahatlıkla şu görülecektir 
ki, Ortadoğu’da silahlı gücün yoksa, 
lobiciliğin hiç bir işe yaramaz. Barzani 
aldatıcı gururlara kapılarak çocukluk 
hayali olduğunu söylemişti, referandum 
hatasına düşmüştür.”

Suriye Türkmenlerinin Irak Türk-
menleriyle birlikte olduğunu dile 
getiren Suriye Türkmen Meclisi 
Başkanı Emin Bozoğlan, Kerkük’te 
yapılan gayrimeşru referandumun 
geçersiz olduğunu kaydederek, Irak 
ve Suriye Türkmenlerinin bugüne 
kadar ağır bedeller ödediğini söy-
ledi.

Ortadoğu’da oynanan oyunlara işaret 
eden Bozoğlan, bu oyunların farkında 
olduklarını, Irak ve Suriye’deki Türk-
menlerin tüm zorlukların üstesinden 
geleceğine inandıklarını vurguladı.

Referandum ile Barzani’nin büyük bir 

ANKARA ( Sivil İnisiyatif/ Zeliha 
Sorkunlu)- Panelde Başbakanlık 

Basın Yayın Enformasyon Genel Mü-
dürlüğü Genel Müdür Yardımcısı ve 
Program Moderatörü İsmail Mansur 
Özdemir, Kırgızistan Türkiye Fahri 
Konsolosu Dr. Mustafa Kurt, Gazeteci-
Yazar Abdurrahman Dilipak, Irak  Uz-
manı Muhammet Kılınç, Irak Türkmen 
Cephesi Türkiye Temsilcisi Dr. Hicran 
Kazancı, Suriye Türkmen Meclisi Da-
nışmanı Dr. Cemil Doğan İpek, Sebilür-
reşad Yazarı Servet Hocaoğulları, Türk-
men Vatandaşlar ve Öğrenciler Katılım 
Sağladı.

Saygı duruşu ve İstiklal Marşı ve 
Kuran-ı Kerim tilavetiyle başlayan pa-
nelde konuşmacılar Kerkük’te yaşanan 
son gelişmeleri, atılması gereken adım-
ları ve Türkmenlerin ihtiyaçları gibi ko-
nuları masaya yatırdı.

Panelin Moderatörlüğünü Başba-
kanlık Basın Yayın Enformasyon 
Genel Müdür Yardımcısı İsmail 
Mansur Özdemir Yaptı.

Panelde konuşan gazeteci-yazar 
Abdurrahman Dilipak Kerkük’te 
yaşanan gelişmelere ilişkin açıkla-
malarda bulundu.

Abdurrahman Dilipak, Barzani’nin refe-
randum hamlesiyle elindekileri de kay-
bettiğine dikkat çekerek, Türkmenlere 
sabretmeleri gerektiği hatırlatmasını 
yaptı. Dilipak “Kerkük’ü çözemezseniz 
Keşmir’i çözemezsiniz. Bu mesele tek 

Sebilürreşad Mecmuası ve Türk Tarih Kurumundan 
“Neyi Kaybedeceğini Hatırla’’ Paneli Düzenlendi.
Türk Dünyası’nın en 
önemli isimlerinden olan 
İstiklal şairi Mehmet Akif 
Ersoy’un kuruculuğunu 
ve başyazarlığını 
yaptığı Sebilürreşad 
Mecmuası ve Türk Tarih 
Kurumunun ortaklaşa 
düzenlediği “Neyi 
Kaybedeceğini Hatırla” 
isimli panel düzenlendi.
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маем, кто затеял на Ближнем востоке 
эту опасную игру. Наши народы обя-
зательно преодолеют все трудности. 
Проведение данного референдума 
является огромной ошибкой. Как 
известно, в результате мирных пере-
говоров в Астане, проведенных по 
инициативе России, Турции и Ирана, 
удалось снизить накал вооруженного 
конфликта в Сирии. Страны-участ-
ницы данных переговоров, прежде 
всего, выступают за сохранение тер-
риториальной целостности Сирии. 
Кроме того, США намерены укрепить 
свои позиции на Ближнем Востоке. И 
они прилагают все усилия для этого. 
Правда, страдают от этого всего си-
рийские и иракские туркмены. Где бы 
мы ни находились, в Ираке или в Си-
рии, мы всегда будем поддерживать 
наших туркменских братьев».  

Владелец журнала «Себиллюрешад» 
Фатих Байхан выразил солидарность 
с туркменским народом и рассказал о 
своем журнале. 

Журнал «Себиллюрешад» снова изда-
ется! 

В 1908 году Эшреф Эдип Ферган и 
Мехмет Акиф Эрсой создали журнал 
«Себиллюрешад», который издавался 
под именем «Сыраты Мюстаким». В 
1966 журнал прекратил свое суще-
ствование. И ровно 50 лет спустя он 
снова начал издаваться. 

Под руководством Фатиха Байхана 
и благодаря поддержке семьи Мех-
мета Акифа Эрсоя новое издатель-
ство журнала начало свою работу 14 

или политический характер. Не стоит 
снова возвращаться в прошлое.  Это 
все происки империалистов, они спе-
циально хотят нас поссорить. Однако 
только с помощью Аллаха мы прео-
долеем все трудности. Прежде всего, 
необходимо обеспечить стабильность 
и мир в регионе. Поэтому мы долж-
ны решить вопрос вокруг спорной 
территории Киркука. В противном 
случае мы столкнемся с еще более 
серьезными проблемами. Либо мы 
вместе сделаем шаг вперед, либо ока-
жемся позади». 

Представитель иракского «Тур-
кменского фронта» Д-р Хиджран 
Казанджи отметил, что на Ближнем 
Востоке люди предпочитают решать 
проблемы с помощью оружия, неже-
ли дипломатическим путем.  

«Киркук является туркменским горо-
дом. Мы никогда не претендовали на 
единоличное управление городом. В 
Киркуке проживают представители 
и других национальностей. Я могу с 
уверенностью сказать, что будущее 
иракских туркмен находится именно 
в руках Турции. И независимо от того 
насколько вы разбираетесь в между-
народных отношениях, оказавшись в 
регионе, вы поймете, что на Ближнем 
Востоке люди предпочитают решать 
проблемы с помощью оружия, неже-
ли дипломатическим путем. Барзани 
совершил огромную ошибку, проведя 
данный референдум», - сказал Каза-
нджи. 

Глава Сирийской туркменской ас-
самблеи Эмин Бозоглан сказал 
следующее: «Сирийские туркмены 
солидарны с иракскими туркменами. 
Я считаю данный референдум неле-
гитимным. Сирийским  и иракским 
туркменам пришлось заплатить ог-
ромную цену. Мы прекрасно пони-

августа 2016 года. Именно спустя 50 
лет, когда начал свое существование 
журнал «Себиллюрешад». Отно-
сительно истории журнала Фатих 
Байхан сказал следующее: Журнал 
«Себиллюрешад» начал издаваться во 
время распада Османской империи. 
Эшреф Эдип Ферган и Мехмет Акиф 
Эрсой, собрав произведения многих 
известных поэтов того времени, вне-
сли огромный вклад в укрепление и 
развитие исламского мира. Во время 
национально-освободительной вой-
ны Мустафа Кемаль предложил изда-
вать журнал «Себиллюрешад» в Ка-
стамону и в Анкаре. Таким образом, 
было принято решение отправить 
экземпляры журнала на фронт с це-
лью поднятия духа турецкой армии. 
Произведения Мехмета Акифа Эрсоя 
оказали свое огромное влияние на 
общество. Однако в 1925 году журнал 
пришлось закрыть. И спустя 10 лет 
после смерти Мехмета Акифа Эрсоя, 
под руководством Эшрефа Эдипа 
журнал снова начал издаваться на 
латинице. Однако по экономическим 
причинам Эшреф Эдип закрыл жур-
нал в 1966 году и умер через 5 лет.  И, 
несмотря на то, что прошло уже 50 
лет, прежде всего, благодаря поддер-
жке семьи господина Эрсоя, журнал 
снова начал свое существование. 
Надеюсь, что мы сможем внести свой 
вклад в укрепление мира на земле и 
помочь всем, кто нуждается в нашей 
поддержке. Конечно, у нас есть не-
достатки, которые мы постараемся 
исправить. Наш журнал стремиться 
распространить истинные каноны ис-
лама, в которых уже очень давно ну-
ждается мир. Исламский мир сегодня 
переживает нелегкие времена. Мы не 
должны молчать и быть просто без-
участными наблюдателями».  

В конце мероприятия владелец жур-
нала «Себиллюрешад» Фатих Байхан  
вручил памятные наградные таблич-
ки, после чего было сделано совмест-
ное памятное фото.  

АНКАРА («Гражданская иници-
атива» / Зелиха Соркунлу) - В 

дискуссии приняли участие помощ-
ник генерального директора главного 
управления прессы и информации 
при Аппарате Премьер-министра Ту-
рецкой Республики Исмаил Мансур 
Оздемир, почетный консул Кыргыз-
стана в Турции д-р Мустафа Курт, 
журналист Абдуррахман Дилипак, 
иракский специалист Мухаммед 
Кылынч, представитель иракского 
«Туркменского фронта» Д-р Хиджран 
Казанджи,  советник Сирийской 
туркменской ассамблеи Д-р Джемил 
Доган Ипек, автор журнала «Себил-
люрешад» Сервет Ходжаогуллары, 
сирийские туркмены и студенты.  

В ходе данной дискуссии, которая 
началась с минуты молчания, затем 
исполнения гимна и чтения Корана, 
были обсуждены проблемы туркмен,  
а также шаги, которые необходимо 
предпринять для урегулирования си-
туации в Киркуке. 

Модератором панельной дискуссии 
стал помощник генерального дирек-
тора главного управления прессы и 
информации при Аппарате Премьер-
министра Турецкой Республики Ис-
маил Мансур Оздемир

Выступая на панельной дискуссии, 
журналист и писатель Абдуррахман 
Дилипак сделал заявление относи-
тельно ситуации в Киркуке. 

Абдуррахман Дилипак отметил, 
что Барзани совершил огромную 
ошибку, проведя референдум о не-
зависимости Иракского Курдистана. 
Абдуррахман Дилипак сказал следу-
ющее: «Если вы не сможете решить 
проблему вокруг спорного Киркука, 
то не может идти речи и о Кашмире. 
Данная проблема не носит военный 

ПАНЕЛЬНАЯ ДИСКУССИЯ НА ТЕМУ «НЕ ЗАБЫВАЙ СВОИ КОРНИ»  БЫЛА 
ОРГАНИЗОВАНА ЖУРНАЛОМ «СЕБИЛЛЮРЕШАД» И ТУРЕЦКОЙ ИСТОРИЧЕСКОЙ  
ОРГАНИЗАЦИЕЙ  
Турецкая историческая  организация  совместно 
с журналом «Себиллюрешад» провели панельную 
дискуссию на тему  «Не забывай свои корни». Как 
известно, основателем и главным редактором журнала 
«Себиллюрешад» был Мехмет Акиф Эрсой, который в свое 
время написал слова национального гимна Турции. 
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ŞAHSİ HİMAYEM ALTINDA

Türkiye yakın gelecekte kendi hava savunma sis-
temlerini kuracak ve dostlarıyla paylaşacak. Kim-
senin bizi elindeki teknoloji gücüyle tehdit etme-
sine müsaade etmeyiz. Ülkemizde yürütülen tüm 
savunma sanayi ve yüksek teknoloji projeleri şahsi 
himayem altındadır. engellerle karşılaşan herkese 
Cumhurbaşkanlığı›nın kapısı açıktır. Heba edile-
cek tek bir damla alın terimiz yok.

“İDLİB’DE AYNI ADIMLARI ATIYORUZ”

Fırat Kalkanı Harekatı ile zaten her şey görüldü. 
Bundan sonraki süreçte de şimdi İdlib’de aynı 
adımları atıyoruz. Afrin›de aynı adımları ataca-
ğız. Kim ki bize en ufak bir tacizde, tehditte bu-
lunur, bunun hesabını sorarız. Biz 911 kilomet-
re sınırımız olan bir ülkeden bu tehdidi alacak, 
sessiz kalacağız, 12 bin kilometreden buraya 
birileri gelip buraya müdahale edebilecek. Bu 
nasıl iş? Bizim yaptığımızdan daha doğal, daha 
tabii ne olabilir?

“AFRİN’İ DE KURTACAĞIZ”

Suriye’de İdlib operasyonunu da tamamlaya-
cağız, Afrin›i de kurtacağız, Münbiç›i de asıl 
sahiplerine teslim edeceğiz. Diğer bölgeleri de 
terör örgütlerinden temizleyeceğiz. Irak›ta, 
Kandil başta olmak üzere ülkemize yönelik 
terör eylemlerinde kullanılan ne kadar bataklık 
varsa hepsini kurutacağız. Libya›da oynanan 
oyunlara seyirci kalmayacağız. Körfez›de çıkar-
tılmaya çalışılan kardeş kavgasını engellemek, 
ateşi alevlendirmek için çıkarılan mezhepçilik 
fitnesini söndürmek üzere tüm gücümüzle çalı-
şacağız.

“AMBALAJI VE ETİKETİ DEĞİŞTİRİYOR-
LAR”

Kimi zaman FETÖ olan kimi zaman da başka 
isimler taşıyan örgütler imal ediyorlar. Aslında 
hepsi de eli kanlı katiller sürüsünden ibaret. 
Hep aynı, sadece ambalajı ve etiketi değiştiri-
yorlar. İşte SDG olayında olduğu gibi yani PYD/
YPG, kalktılar dediler ki ‘Bu anlaşıldı, bunun 
ismini değiştirelim.’ Diyen kim? Amerika. Ne 
yaptılar ismini? SDG, Suriye Demokratik Güç-
leri, sevsinler sizi. Biz anlamadık, yuttuk bunu. 
Artık bunların hepsini biliyoruz. Bu fabrikada 
üretilen örgütler, ihtiyaca göre tedavüle sokulu-
yor. Gerektiğinde tadilata tabi tutuluyor, gerek-
tiğinde ise imha ediliyor.

“BU NASIL İTTİFAKTIR”

PYD denilen bölücü terör örgütü, daha düne 
kadar ‘DEAŞ’la çatışıyor’ denilerek silaha, pa-
raya, siyasi desteğe boğuluyordu. Rakka’da bu 
iki örgüt iş üstünde yakalanıp çarpık ilişkisi ifşa 
olunca fabrikatörler ne dediler, saygıyla karşıla-
dıklarını ifade ettiler. Ayıptır, biz sizlerle müt-
tefik değil miyiz? Bu nasıl ittifaktır? Müttefiki-
nize böyle bir çalımı nasıl atmaya kalkarsınız? 
Biz bu işlerden biraz anlarız. İnkara, yalana, 
çarpıtmaya dayalı açıklamalarıyla ülkemizi ikna 
ettiklerini sananlara diyoruz ki biz her şeyin 
farkındayız. Asıl önemli olan, siz kendi yaptık-
larınızın sonucunun farkında mısınız? Dedi. 
Genelkurmay Başkanı Orgeneral Akar: 
Çirkin Ve Kabul Edilemez Bir Olay

Genelkurmay Başkanı Orgeneral Akar, NATO 
tatbikatındaki “Bireysel olarak ve belki de FETÖ 
tarafından desteklenmiş kişiler tarafından ger-
çekleştirilmiş çirkin ve kabul edilemez bir olay 
yaşandı.” dedi.

Hulusi Akar, NATO tatbikatındaki “Atatürk ve 
Erdoğan düşmanlığı” skandalına ilişkin, “Yakın 
zamanda NATO’nun düzenlendiği askeri tatbi-
katların birisinde söylenilenlere göre, bireysel 
olarak ve belki de FETÖ tarafından desteklen-
miş kişiler tarafından gerçekleştirilmiş çirkin ve 
kabul edilemez bir olay yaşandı. NATO idare-
cileri zamanında ve gereğine uygun bir şekilde 
tepki gösterdi. Kimsenin müttefikliğimizi ve 

dayanışmamızı baltalamasına izin vermemeli-
yiz.” dedi.

AB Bakanı ve Başmüzakereci Çelik: NA-
TO’daki skandal FETÖ’nün yöntemine çok 
benziyor

Çelik, toplantıda görüştükleri NATO Genel Sek-
reteri Jens Stoltenberg›in NATO tatbikatındaki 
«Atatürk ve Erdoğan düşmanlığı» skandalına 
ilişkin her seferinde kendilerinden özür diledi-
ğini, böyle bir şeyin kabul edilemez olduğunu 
belirttiğini söyledi. 
Kendilerinin ise saygısızlığın hiç bir şekilde ka-
bul edilmeyeceğini ve affedilmeyeceği cevabını 
verdiklerine dikkati çeken Çelik, «Olayı gerçek-
leştiren sivil memur cezalandırılmalıdır.» dedi. 
«Bunun emir komuta zinciri yok mudur? Bunun 
amirleri yok mudur?» sorularını soran Çelik, 
bunların araştırılması gerektiğinin altını çizdi. 
Çelik, benzer hadiselerin bir daha yaşanmaması 
için olayın takipçisi olacaklarını kaydetti. 
 
“FETÖ yöntemine çok benziyor” 
Skandalın gerçekleşme şeklinin FETÖ’nün uy-
guladığı yönteme çok benzediğini vurgulayan 
Çelik, “Bütün varlıklarını Türkiye’ye zarar ver-
mek, Türkiye’de bir takım olumsuz gelişmeler 
oluşturmak üzerine kuruyorlar. Bu onların yön-
temine çok benziyor.” dedi.

MHP Genel Başkanı Bahçeli: Tamir ve tela-
fisi olmayan bir rezillik

MHP Genel Başkanı Bahçeli, NATO tatbikatın-
daki skandala ilişkin, “Atatürk’ün fotoğrafının 
kurgusal hasım ülkelerin liderleri arasında 
gösterilmesi ve Erdoğan’ın alenen karalanması, 
tamir ve telafisi olmayan bir rezilliktir.” ifadesi-
ni kullandı.

“Tatbikat görünümlü provokasyon”

Norveç’te 8-17 Kasım 2017 tarihleri arasın-
da NATO Müşterek Harp Merkezi’nde düzen-
lenen “Trident Javelin 2017 (Üç Uçlu Mızrak)» 
isimli masa üstü tatbikatta gizli Türkiye hazım-
sızlığının, Türklük husumetinin yüzeye çıktığını 
vurgulayan Bahçeli, şöyle devam etti:

«Bu tatbikat görünümlü provokasyon kap-
samında, Gazi Mustafa Kemal Atatürk›ün 
fotoğrafının kurgusal hasım ülkelerin liderleri 
arasında gösterilmesi, ilaveten sayın Erdoğan›ın 
alenen karalanması tamir ve telafisi olmayan 
bir rezilliktir. NATO›yu doğrudan bağlayan bu 
alçalmanın, bu aşağılık tertibin ‹birkaç ucube 
ve alçak görevlinin suçu› diye geçiştirilmesi, 
özür dilemekle durumun kurtarılma gayretleri 
beyhude ve boş bir arayıştır. Artık ve vakit kay-
betmeksizin NATO›nun sorgulanması, dünden 
bugüne emel ve hedeflerinin masaya yatırılması 
Türkiye için aciliyeti olan bir mecburiyettir. Ya 
‹hep› ya ‹hiç› diyeceğimiz bir sınıra yaklaşıldığı 
bir gerçektir.»

«Özürmüş, ne özrü, neyin özrü?» ifadesini 
kullanan Bahçeli, Türkiye Cumhuriyeti›nin ilk 
Cumhurbaşkanı ile şu anda görevinin başında 
bulunan Cumhurbaşkanını psikolojik harp tak-
tikleriyle yıpratma, tartışmaya açma, suçlama 
teşebbüsünün «su katılmamış bir düşmanlık 
emaresi» olduğunu belirtti.

Atatürk›ün, «Bir milletin büyüklüğü coğrafi 
yüzölçümü ile değil, yüreğinin asaleti, ülküsü-
nün yüksekliğiyle ölçülür.» ifadesini anımsatan 
Bahçeli, bu yürek ve ülkünün Türk milletinde 
bulunduğunu kaydetti. 

Devlet Bahçeli, «Sabrımızı test edenler, sağ-
duyumuzu yanlışa yoranlar milli mukavemet 
karşısında mağlup olacaklardır. Düşman kim ve 
hangi milletten olursa olsun, saklandığı oluşum 
ve örgütün ismi neyi işaret ederse etsin birdir, 
aynıdır, ahlaksız ve alçaktır.» NATO yokken biz 
vardık, şayet ve gerekirse biz bu yapının içinde 
olmazsak da dünyanın sonu değildir.» açıklama-
sında bulundu.

CHP Genel Başkanı Kılıçdaroğlu: Hiç kimse 
Türkiye’nin yöneticilerine ve tarihine ha-
karet edemez

CHP Genel Başkanı Kılıçdaroğlu, NATO tatbika-
tındaki skandal hakkında, “Türkiye’ye yönelik 
eleştiriler olabilir, buna itirazımız yok ama hiç 
kimse Türkiye’nin yöneticilerine ve tarihine 
hakaret edemez. Bunu şiddetle kınıyoruz.” dedi.

NATO tatbikatındaki “Atatürk ve Erdoğan 
düşmanlığı” skandalına da değinen Kılıçdaroğ-
lu, şunları söyledi:

“Biz siyasetçiyiz. İçeride oturur tartışırız, A 
partisinin, B partisinin genel başkanıyla dü-
şüncelerimizi söyleriz ve tartışırız. Sonuçta biz 
bir aileyiz, 80 milyonluk bir aileyiz ama hiçbir 
zaman kendi ülkemizin tarihine ve bugününe 
hakaret edilmesini kabul edemeyiz. Şimdi bu 
yetkililerden Türkiye’ye yapılan bu hakaret 
nedeniyle yöneticileri tatmin edecek açıklama 
bekliyoruz. Bu sıradan bir ‘Özür dileriz’ olayıyla 
geçiştirilecek bir konu değildir.”

Bu konudaki duyarlılıklarını NATO’ya ve bütün 
dünyaya duyurmak istediklerini vurgulayan 
Kılıçdaroğlu, “Biz güçlü, itibarı olan bir devletiz. 
Biz, demokrasiyi, insan haklarını savunan bir 
devletiz. Türkiye’ye yönelik eleştiriler olabilir, 
buna itirazımız yok ama hiç kimse Türkiye’nin 
yöneticilerine ve tarihine hakaret edemez. Bunu 
şiddetle kınıyoruz.” diye konuştu.

NATO Genel Sekreteri Stoltenberg: Ben 
NATO adına özürlerimi Türkiye’ye sundum

NATO Genel Sekreteri Jens Stoltenberg, 
NATO’nun Norveç’teki Trident Javelin tat-
bikatında Atatürk’ün düşman liderler ara-
sında gösterilmesi ve Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan’ın da düşmanla iş birliği 
içinde gösterilmesi konusunda Türkiye’den özür 
dilediğini ve konunun kalıcı sorunlara yol açma-
masını beklediğini ifade etti.

NATO Genel Sekreteri Stoltenberg, “Olaydan 
sorumlu olan personel derhal görevden alındı. 
Yetkililerim, Norveçli yetkililerde temas ha-
linde. Konuyla ilgili soruşturma başlatıldığı, 
o personelin görevden alındığı bana iletildi ve 
ben NATO adına özürlerimi Türkiye’ye sundum. 
Ayrıca burada Türkiye’den Genelkurmay Başka-
nı Orgeneral Akar ile de görüştüm. Dolayısıyla 
sorunun ne olduğunu tespit ettiğimizi düşünü-
yorum” şeklinde konuştu.

Ankara ( Sivil İnisiyatif / Zeliha SOR-
KUNLU ) Norveç’te düzenlenen NATO 

tatbikatında çok büyük skandal yaşandı. Tat-
bikat sırasında Cumhurbaşkanı Erdoğan ile 
Atatürk›ün fotoğraflarının yer aldığı ‹düşman 
hedefler› kullanıldığı ortaya çıktı. Erdoğan, du-
ruma sert tepki göstererek Türk askerini tatbi-
kattan çekti. 

Cumhurbaşkanı ve AK Parti Genel Başkanı 
Recep Tayyip Erdoğan, Norveç›teki skandal 
tablo sonrası Türkiye›nin NATO tatbikatın-
dan 40 askerini çektiğini duyurdu. Partisinin 
genel merkezinde Genişletilmiş İl Başkanları 
Toplantısı›nda konuşan Cumhurbaşkanı Er-
doğan, Norveç›te gerçekleşen skandalı ilk kez 
anlattı. « Norveç›te bir durum oldu. Düşman 
tablosu diye bir tablo koymuşlar ve Atatürk›ün 
ismi bir tarafta da şahsımın ismi var.» diyen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türkiye’nin aldığı flaş 
kararı açıklayarak, «Bu haber gelince Genelkur-
may Başkanımız ve AB›den sorumlu bakanımız 
da Kanada yolundaydılar. Bizi yoldan aradılar, 
böyle böyle dediler. Bu da NATO tatbikatı. 40 
askerimiz var. Biz bu askerimizi çekme kararı 
verdik. Çekiyoruz dediler. Velev ki o hedefler 
kaldırılsa dahi 40 askerimizi çekin dedik. Ge-
rekli bağlantıları vs yaptılar, yapıyorlar. Oyun 
başka. Zaman zaman değişik yerlerde de bunlar 
yapıldı yapılıyor. Maalesef içimizde de bunlar 
var. Biz silahı güç olarak kabul ediyorsak o za-
man bırakalım biz siyaseti. Haktan daha güçlü 
bir şey olamaz.» dedi. 

“BAZI YANLIŞLARI ANCAK APTALLAR YA-
PAR”

Türkiye güçlendikçe ülkemize ve dolayısıyla 
bizlere yönelik hücumların şiddeti de artıyor. 
İşte daha dün, Norveç’teki NATO tatbikatında 
sergilenen terbiyesizliği sizler de takip ettiniz. 
Bazı yanlışlar vardır ki onları aptallar değil 
ancak alçaklar yapar. Bu da işte böyle bir hadi-
sedir. Şahsımı ve Cumhuriyetimizin kurucusu 
Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ü hedef alan bu 
terbiyesizliği, NATO içinde bir süredir varlığını 
müşahede ettiğimiz çarpık bir bakış açısının 
dışa vurumu olarak anlıyorum.

“NATO’NUN GÜVENİRLİĞİ SORGULANI-
YOR”

Suriye’den ülkemize yönelik tehditlerin zirveye 
çıktığı bir dönemde füze savunma sistemlerini 
geri çekerek Türkiye’ye yönelik bir saldırı du-
rumunda harekete geçilmeyebileceği intibasını 
veren NATO’nun güvenirliği, tüm üye ülkeler 
nezdinde sorgulanır hale gelmiştir. Biz kendi 
güvenliğimizi sağlamak için Rusya’dan S400 
hava savunma sistemleri almaya kalktığımızda, 
ittifakın önde gelen kimi ülkeleri tarafından 
ortaya konan tepki de bu çarpıklığı teyit eder 
mahiyettedir.

NATO’dan Büyük Skandal 
Cumhurbaşkanı 
Erdoğan;” Türkiye 
güçlendikçe ülkemize 
ve dolayısıyla bizlere 
yönelik hücumların 
şiddeti de artıyor.”
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«ПОД МОИМ ЛИЧНЫМ КОНТРОЛЕМ»

«Мы планируем в ближайшем будущем 
создать собственные ПВО и поставлять 
ее при необходимости своим партнерам. 
Мы не позволим никому угрожать нам. 
Вся оборонная промышленность и высо-
котехнологичные проекты, осуществляе-
мые в нашей стране, находятся под моим 
личным контролем. Если есть, те, кто с 
этим не согласен, у них есть возможность 
братиться в администрацию президента. 
Все наши усилия не напрасны». 

«НАШИ ВОЙСКА ОТПРАВЯТСЯ В ИД-
ЛИБ, ГДЕ ТАКЖЕ БУДУТ ДИСЛОЦИ-
РОВАНЫ И ВОЙСКА НАТО» 

«Операция «Щит Евфрата» все наглядно 
показала. Скоро наши войска отправятся 
в Идлиб и Африн, где также будут дисло-
цированы и войска НАТО. Если будут 
провокации с их стороны, мы предпри-
мем необходимые шаги. Общая протя-
женность турецко-сирийской границы 
составляет 911 километров. Однако 
кто-то осмеливается вмешиваться в этот 
процесс, находясь отсюда на расстоянии 
12000 км. Как это понимать?». 

«МЫ СПАСЕМ АФРИН»

Мы завершим военную операцию в Ид-
либе и спасем Африн. Также  мы вернем 
город Манбридж истинным его владель-
цам. Другие регионы также будут очище-
ны от террористических элементов. Мы 
уничтожим всех причастных к терактам 
в нашей стране. Мы не будем смотреть 
со стороны на происходящее в Ливии. 
И сделаем все от нас зависящее, чтобы 
остановить смуту в Персидском заливе. 

« НА САМОМ ДЕЛЕ ОНИ ВСЕ ОДИНА-
КОВЫ»

 «Они создают организации под разны-
ми именами. Организация ФЕТО тоже 
входит в этот список, который состоит 
из беспощадных убийц. На самом деле 
они все одинаковы. Просто изменились 
их названия. Например, группировка 
«Сирийские демократические силы», 
которую поддерживает США. Это то же 
самое, что и Партия «Демократический 
союз». Изменив название, они думали, 
что мы это не заметим. Данные группи-
ровки при необходимости меняют свое 
название или же совсем уничтожаются. 

«КАК ПОНИМАТЬ ТАКОЙ СОЮЗ ?»

«Под предлогом борьбы с ИГИЛ терро-
ристов партии «Демократический союз» 
поддерживают политически, вооружают 
и снабжают деньгами. Также произошел 
случай, когда американцы признали тот 
факт, что боевики покинули район си-
рийской Ракки с их ведома. То есть аме-
риканцы восприняли это как должное. 
Разве так должны поступать союзники? 
Это позорное признание, не подобающее 
союзникам Турции. Анкара прекрасно 
осведомлена о реалиях региона. Вопрос 
в другом: осознают ли США последствия 
своей политики?»

НАЧАЛЬНИК ГЕНШТАБА ВС ТУРЦИИ 
ХУЛУСИ АКАР: «ЭТО НЕПРИЕМЛЕ-
МЫЙ И НЕЛИЦЕПРИЯТНЫЙ ИНЦИ-
ДЕНТ» 

Начальник Генштаба ВС Турции Хулуси 
Акар сказал следующее: «В ходе учений 
НАТО произошел неприемлемый и нели-
цеприятный инцидент, в котором могли 
быть замешаны представители терро-
ристической группировки Фетхуллаха 
Гюлена. 

«В ходе учений НАТО произошел непри-

емлемый и нелицеприятный инцидент, в 
котором могли быть замешаны предста-
вители террористической группировки 
Фетхуллаха Гюлена. Однако руководство 
НАТО своевременно и верно отреа-
гировало на данный инцидент. Ущерб 
партнерству и солидарности в НАТО 
недопустим», - сказал Хулуси Акар отно-
сительно инцидента в Норвегии. 

Министр по делам ЕС  и главный пе-
реговорщик Челик: «Скандал в НАТО 
очень похож на метод террористиче-
ской организации Гюлена». 

Челик отметил, что Генеральный секре-
тарь НАТО Йенс Столтенберг каждый 
раз при встрече приносит свои извине-
ния за скандал относительно причисле-
ния Ататюрка и Эрдогана к врагам на 
учениях и указывает, что это неприемле-
мо.  Также Челик добавил: «Мы не при-
емлем и не простим проявление неува-
жения ни в какой форме. Ответственный 
за это чиновник должен понести наказа-
ние. Разве у них нет связи между прика-
зом и  командованием? Разве у него нет 
командиров? Это нужно выяснить. Мы 
будем следить за этой ситуацией, чтобы 
такого больше не повторилось.   
Скандал в НАТО очень похож на метод 
террористической организации Гюле-
на.  
Они ставят всё на то, чтобы навредить 
Турции. Это очень похоже на их методы.  
Председатель Партии националистиче-
ского движения Бахчели: «Это позор, 
который нельзя восполнить или ком-
пенсировать».  

Председатель Партии националистиче-
ского движения Бахчели прокомменти-
ровал скандал следующим образом: «То, 
что фотографии  Ататюрка были исполь-
зованы  как изображения лидера враже-
ской страны и очернение Эрдогана - это 
позор, который нельзя восполнить или 
компенсировать.

Провокация под видом учений 

Проведённые в Норвегии 8-17 ноября 
2017 года военные учения НАТО под 
названием «Trident Javelin 2017 (Трёх-
конечное копьё)» свидетельствуют о 
наличии вражеского отношения к тур-
кам.  Это провокация под видом учений. 
То, что фотографии  Ататюрка были 
использованы  как изображения лидера 
вражеской страны и очернение Эрдогана 
- это позор, который нельзя восполнить 
или компенсировать. Обвинения во всём 
этом должностного лица и извинения 
не спасут ситуацию.  Теперь в срочном 
порядке следует, не теряя времени, при-
влечь НАТО к ответственности и узнать 
истинные намерения.  Настало время, 
когда надо решить «вместе» или «врозь».  
Одних извинений недостаточно. Ис-
пользование изображений первого  и 
нынешнего президентов Турции в каче-
стве вражеских – это попытка пошатнуть 

статус и обвинить, что является прояв-
лением вражеского настроя. Как говорил 
Ататюрк, величие народа определяется 
не географической площадью, а широтой 
души и идеалов. Всё это присутствует 
в турецком народе. Те, кто испытывает 
наше терпение и неправильно трактует 
наше здравомыслие,  рискует оказаться 
под натиском народного давления. Не-
важно, какой национальности и к какой 
организации принадлежит враг. Это не 
меняет истины. Мы были тогда, когда 
ещё не было НАТО. Если выйдем из со-
става – это не конец Света». 
Председатель Народно – республикан-
ской партии Кылычдароглу: «Никто не 
может оскорблять лидеров и историю 
Турции» 

Председатель Народно – республикан-
ской партии Кылычдароглу отметил: 
«Конечно, в адрес Турции может зву-
чать критика. Однако, никто не может 
оскорблять лидеров и историю Турции. 
Мы осуждаем это. Стоит затронуть и 
тему скандальных учений НАТО. Мы  
- политики и можем спорить друг с дру-
гом. Но всё же мы одна семья, 80 – мил-
лионная семья. Мы не потерпим оскор-
бления нашей страны.  Наше государство 
сильное и уважаемое. Мы защищаем 
демократию и права человека. Конечно, 
в адрес Турции может звучать критика. 
Однако, никто не может оскорблять 
лидеров и историю Турции». 
Генеральный секретарь НАТО Столтен-
берг: «Я принёс извинения Турции от 
имени НАТО»

Генеральный секретарь НАТО Стол-
тенберг отметил, что принёс изви-
нения Турции от имени НАТО за то, 
что во время проведённых в Норвегии 
военных учений НАТО под названием 
«Trident Javelin 2017 (Трёхконечное ко-
пьё)» фотографии  Ататюрка и Эрдогана 
были использованы  как изображения 
лидеров вражеской страны. Также он 
выразил надежду на то, что это не при-
ведет к серьезным проблемам. Далее он 
добавил: «Лицо, ответственное за это, 
тут же было уволено. Наши сотрудни-
ки поддерживают связь с норвежскими 
коллегами.  Мне доложили о начале 
расследования и увольнении, и я принёс 
извинения Турции от имени НАТО. 
Также мы встретились с начальником 
Ген.штаба  ВС Турции генералом Акаром. 
Поэтому я думаю, что мы разобрались в 
этом вопросе». 

Анкара (Гражданская инициатива / 
Зелиха СОРКУНЛУ) В ходе учений 

НАТО в Норвегии разгорелся большой 
скандал. Во время учений произошел 
инцидент с размещением на мишенях 
НАТО портретов Эрдогана и турецкого 
национального героя Кемаля Ататюрка. 
Таким образом, Эрдоган отдал приказ 
отозвать военных с учений НАТО. 

Президент Турции Реджеп Тайип Эрдо-
ган отозвал  40 военнослужащих с уче-
ний НАТО после скандала в Норвегии. 
Выступая на расширенном заседании гу-
бернаторов, Эрдоган сказал следующее: 
«На настольной схеме в качестве одного 
из условных противников была разме-
щена моя фотография и изображение 
основателя Турецкой Республики Муста-
фы Кемаля Ататюрка. Услышав об этом, 
глава Генштаба ВС Турции и министр по 
делам ЕС по пути в Канаду связались с 
нами и сообщили о случившемся. Глава 
Генштаба сообщил о решении по отзы-
ву 40 турецких солдат, участвующих в 
учениях НАТО. Руководство Турции 
поддержало это решение. И даже если 
они уберут этот стенд, мы не изменим 
свое решение по данному вопросу. Этот 
вопрос не является личным или партий-
ным. Их целью была провокация» 

 «НЕКОТОРЫЕ ОШИБКИ СОВЕРША-
ЮТ ТОЛЬКО ГЛУПЦЫ»

«Чем сильнее становится Турция, тем 
больше оказывается на неё давление. 
Вчера вы лично стали свидетелями не-
уважительного поведения на учениях 
НАТО. Есть такие ошибки, которые 
совершаются не только глупцами, но и 
непорядочными людьми. Трудно пред-
ставить мотивы, которыми руководст-
вовались организаторы маневров, делая 
подобный шаг. Потому что речь идет о 
целенаправленной провокации  в отно-
шении Турции, которая никак не может 
быть расценена как ошибка или просто 
чья-то злая шутка. В этом и заключается 
истинное лицо НАТО» 

 «НАДЕЖНОСТЬ НАТО — ПОД ВО-
ПРОСОМ

«НАТО отозвала системы ПРО из Тур-
ции, когда угроза с территории Сирии 
достигла максимального уровня. Таким 
образом, в альянсе дали Анкаре понять, 
что в случае атаки страна останется без 
поддержки НАТО. Надежность НАТО 
оказалась под вопросом для всех стран-
членов организации. Когда же Турция 
начала переговоры по закупке россий-
ских комплексов С-400 с целью укрепле-
ния системы ПВО, ряд ведущих стран 
НАТО начали критиковать Анкару».  

БЕСПРЕЦЕДЕНТНЫЙ СКАНДАЛ В НАТО
Президент Турции Реджеп 
Тайип Эрдоган: «Чем 
сильнее становится Турция, 
тем больше оказывается на 
нее давление»
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Общеизвестно, что прочность 
любой цепи измеряется про-

чностью самого слабого звена. 
Точно так же безопасность ин-
формационной системы измеря-
ется осведомленностью конечного 
пользователя в вопросах кибер-
безопасности. Таким образом, чем 
выше степень осведомленности 
конечного пользователя, тем выше 
и безопасность информационной 
системы. И, несмотря на то, что на 
развитие этой системы было вложе-
но несколько миллионов долларов, 
среди десятков тысяч пользователей 
информационной системы могут 
оказаться несколько человек с низ-
кой осведомленностью о кибербез-
опасности. То есть, когда ломается 
слабое звено, разрушению подверга-
ется и вся цепь.   

Поскольку программное и аппарат-
ное обеспечение, которые составля-
ют информационные системы, раз-
рабатываются профессиональными 
людьми, фирмой или учреждения-
ми, недостатки этих систем сложнее 
всего найти и использовать, нежели 
атаковать конечных пользователей. 
Так как профессиональные разра-
ботчики постоянно занимаются 
проверкой на наличие ошибок и 
недостатков в программном или 
аппаратном обеспечении. Однако 
причиной многих возникающих 
проблем может стать и человече-
ский фактор, который невозможно 
решить сразу, так как в данном слу-
чае необходимо повысить уровень 
образования и осведомленности 
конкретного пользователя. По этой 
причине многие киберпреступники 
стремятся получить максимальную 
выгоду без особых усилий, путем 
воздействия на самое слабое звено. 
Таким образом, киберпреступни-
ки совершают атаки посредством 
социальной инженерии, а также 
фишинговые атаки, направленные 
на конечных пользователей, вместо 
того, чтобы непосредственно под-
вергнуть атаке систему програм-
много обеспечения. Самые главные 
причины, почему киберпреступни-
ки предпочитают совершать такого 
рода атаки следующие: низкий уро-
вень осведомленности конечных 
пользователях в вопросах кибербез-
опасности и человеческий фактор.   

Кибератаки на конечных пользова-
телей чаще всего происходят  через 
социальные сети, интернет-рекламу, 
телефонный звонок, электронную 
почту и рассылку СМС-сообщений.  
Киберпреступники могут получить 
доступ к вашей учетной записи, а 
также взломать электронную почту, 
узнав информацию о  вашей кре-
дитной карте или паспортные дан-
ные. Таким образом, киберпреступ-
ники могут с легкостью достичь 

Bir zincirin gücü ve sağlamlığı 
en zayıf halkası kadardır. Bir 

bilişim sisteminin güvenliği de si-
ber güvenliğin en zayıf halkası olan 
son kullanıcının farkındalığı kadar-
dır. Bir sistemde siber güvenliğin 
en zayıf halkası olarak görülen son 
kullanıcıların, farkındalık seviyesi 
ne kadar yüksekse, sistemin gü-
venlik seviyesi de o kadar yüksek 
olur. Milyonlarca dolar yatırım 
yapılmış, ve on binlerce kullanıcısı 
bulunan bilişim sistemlerinin siber 
saldırılara yenik düşmesine sebep 
olan, çoğunlukla siber güvenlik 
farkındalık seviyesi düşük bir yada 
birkaç kişi olabilmektedir. Yani za-
yıf halka kırılınca zincirin tamamı 
kopmuş olur. 

Bilişim sistemlerini oluşturan ya-
zılım ve donanımlar profesyonel 
kişi/firma/kurumlar tarafından 
geliştirildiğinden, bu sistemlerin 
zafiyetlerinin bulunup, istismar 
edilmesi saldırganlar açısından, 
son kullanıcıların hatalarından 
faydalanmaya göre çok daha zor-
dur. Bilişim sistemlerini oluşturan 
yazılım ve donanımların açıklıkları 
sürekli profesyonel geliştiricileri 
tarafından tespit edilip, kapatıl-
maktadır. Oysaki insan faktörün-
den kaynaklı açıklıklar yamala-
namaz ancak ve ancak eğitim ve 
farkındalık seviyesinin artmasıyla 
düzelebilir. Bu nedenle saldırgan-
lar en zayıf halkayı hedef alarak 
az zahmetle çok kazanç sağlamayı 
amaç edinirler. Bütün bunlara bağlı 
olarak saldırganlar, bilişim sistem-
lerini ele geçirmek için, doğrudan 
sistemdeki yazılım ve donanımı 
hedef almak yerine, son kullanıcı-
ları hedef alan, sosyal mühendislik 
saldırıları ve oltalama saldırılarını 
gerçekleştirmektedir. Bu saldırıla-
rın, saldırganlar tarafından tercih 
ediliyor olmasının en önemli sebe-
bi; son kullanıcıların farkındalık 
seviyesindeki düşüklüğe bağlı ola-
rak, insan kaynaklı yüksek zafiyet 
oranı ve saldırıların tamamına ya-
kınının başarıya ulaşmasıdır.  

Son kullanıcıya yönelik siber sal-
dırılar sahte sms, e-mail, telefon 
çağrısı, internet reklamı veya sos-
yal medya ağları gibi araçları kul-
lanarak gerçekleştirilmektedir. Bu 
yöntemleri kullanan saldırganlar, 
insanların; bilgisayar veya maille-
rinin kullanıcı adı ve şifresi, kredi 
kartı bilgileri ve şifresi, kimlik 
bilgileri vs. gibi birçok kritik bilgiyi 
elde edebilmektedirler.  Böylece 
saldırganlar, istedikleri bilgiyi 
istedikleri şekilde kullanarak he-
def aldıkları sistemin bir parçası, 
çalışanı veya yöneticisi gibi davra-
narak amaçlarına zahmetsizce ula-

своих целей и успешно совершить 
кибератаку, делая вид, что они яв-
ляются частью системы, на которую 
они нацеливаются, используя их по 
своему усмотрению и получая необ-
ходимую им информацию. Особен-
но в 2017 году, такие вирусы-вымо-
гатели как WannaCry, Petya и Locky 
(ransomware), распространившись 
теми же методами, заражают со-
тни тысяч компьютеров и наносят 
ущерб на миллиарды долларов. 
Таким образом, киберпреступники 
продолжают совершать свои атаки, 
воспользовавшись, прежде всего, 
низким уровнем осведомленности 
в этой области конечных пользова-
телей. 

Люди не до конца осознают, на-
сколько опасны телефоны, план-
шеты и компьютеры, которые они 
используют практически во всех 
сферах своей жизни. Поскольку по 
большей части люди не осведомле-
ны в полной мере о размере ущерба, 
которую может вызвать кибератака. 
Они не знают о том, что интернет и 
информационные  системы, кото-
рые они используют в ежедневной 
жизни, могут в одночасье превра-
титься в разрушительные угрозы. 
Простой и бесполезный на первый 
взгляд компьютерный шифр, кото-
рый является частью информаци-
онной системы, обеспечит доступ 
для киберпреступников к вашим 
данным. Таким образом, ошибка 
одного человека может разрушить 
всю систему. 

К сожалению, осведомленность 
в вопросах кибербезопасности в 
нашей стране оставляет желать 
лучшего. Несмотря на все предупре-
ждения по этому поводу, с каждым 
днем все больше людей из разных 
слоев общества становятся жер-
твами киберпреступников. Среди 
жертв киберпреступников могут 
быть как работники заводов с ми-
нимальной заработной платой, так 
и бизнесмены или же профессоры 
университетов. Данный факт ярко 
демонстрирует, что осведомлен-
ность в вопросах кибербезопасно-
сти должна быть увеличена во всех 
сферах общества без исключения. 
Поэтому практические тренинги, 
специально разработанные с уче-
том социологических параметров, 
должны быть расширены как мож-
но дольше и затрагивать каждый 
слой общества любой возрастной 
группы. Таким образом, укрепив 
прочность самого слабого звена, 
мы сможем укрепить и всю систему 
кибербезопасности, что будет спо-
собствовать нашей национальной 
безопасности путем повышения 
осведомленности о кибербезопасно-
сти.

şabilir ve saldırılarını başarıyla ta-
mamlayabilirler. Özellikle 2017 yılı 
içinde sık sık adını duyduğumuz, 
bulaştığı bilişim sistemleri üzerin-
deki dosyalara erişimi engelleyen 
wannacry, petya ve locky gibi fidye 
yazılımları da (ransomware) aynı 
yöntemlerle yayılarak yüzbinlerce 
bilgisayara enfekte olup, milyarlar-
ca dolar zarara neden olmuş sal-
dırılardır. Dünyayı kasıp kavuran, 
onlarca ülkeyi aynı anda etkileyen, 
bu zararlıların farkındalık eksikli-
ğinden kaynaklı zafiyetleri istismar 
ederek yayılımlarına devam ettik-
leri görülmektedir.

İnsanlar hayatlarının hemen her 
alanında kullandıkları telefon, tab-
let ve bilgisayar gibi internete bağlı 
araçların aynı zamanda ne kadar 
tehlikeli olabileceğinin farkında 
değildir. Çoğunlukla insanlar sebep 
olabilecekleri zararın boyutunu 
algılayamamaktadırlar. Çünkü 
kendilerinin sıradan birer kullanıcı 
olarak ve hayatlarını kolaylaştır-
mak için kullandıkları internet ve 
bilişim sistemlerinin aynı zamanda 
yıkıcı bir silaha dönüşebileceği 
gerçeğinden haberdar değillerdir. 
Büyük bir bilişim sisteminin parça-
sı olan bilinçsiz bir kişinin basit ve 
değersiz gördüğü bilgisayar şifresi 
saldırganlar için, bu büyük sistemi 
ele geçirmenin anahtarıdır. Yani 
tek bir insanın küçük bir hatası dev 
bir yapıyı çökertebilir.

Ülkemizin siber güvenlik farkın-
dalığı da maalesef pek umut verici 
seviyelerde değildir. Yapılan tüm 
uyarılara rağmen telefon ve inter-
net dolandırıcılığı mağdurlarına 
her geçen gün yeni kurbanlar ekle-
niyor olması ve bu mağdurların her 
eğitim seviyesinden ve her gelir gu-
rubundan olabilmesi bu durumun 
acı bir kanıtıdır.  Asgari ücretle 
çalışan bir fabrika işçisinin de, aynı 
fabrikanın sahibi iş adamının da 
veya üniversitede öğretim görevlisi 
olan bir profesöründe, bu mağdur-
lar arasında yer alabileceği görül-
mektedir. Bu durum siber güvenlik 
farkındalığının istisnasız toplu-
mun her kesiminde artırılması 
gerektiğini göstermektedir. Dolayı-
sıyla sosyoloji ve toplumsal psiko-
loji parametreleri dikkate alınarak 
özel olarak geliştirilen, uygulamalı 
eğitimler uzun bir sürece yayılarak, 
toplumun her kesimine ve her yaş 
grubuna verilmelidir. Böylece siber 
güvenliğin en zayıf halkası güçlen-
dirilerek, siber güvenlik sisteminin 
bütünü güçlendirilmiş olacak ve 
ülkemizin siber güvenlik farkında-
lığı artırılarak ulusal güvenliğimize 
katkı sağlanmış olacaktır.

SİBER GÜVENLİĞİN 
SAĞLANMASINDA SON 
KULLANICI FARKINDALIĞININ 
ÖNEMİ

MEHMET AKİF
ORUÇ

ВАЖНОСТЬ ОСВЕДОМЛЕННОСТИ 
КОНЕЧНОГО ПОЛЬЗОВАТЕЛЯ С 
ТОЧКИ ЗРЕНИЯ ОБЕСПЕЧЕНИЯ 
КИБЕРБЕЗОПАСНОСТИ

“Siber Güvenlik Farkındalığının İstisnasız Toplumun 
Her Kesiminde Artırılması Gerekli”

 «Необходимо повысить общественную 
осведомленность в вопросах кибербезопасности»  
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YENİMAHALLE ABONE İLÇE TEMSİLCİSİ 
Durali SARI

ADIYAMAN ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Mehmet ÇOBAN

KAHTA ABONE İLÇE TEMSİLCİSİ
İbrahim Halii DEMİRAL

ELAZIĞ ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Mustafa Reşid ELÇİ

ERZURUM ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Adem ARSLAN

GAZİANTEP ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Kadir AKKURT

İSTANBUL İL ABONE TEMSİLCİSİ
Hasan ÇALIŞKAN
İST. ATAŞEHİR 

ABONE İLÇE TEMSİLCİSİ
Alican KAZ

İST. BEYLİKDÜZÜ 
ABONE İLÇE TEMSİLCİSİ

Hamit ARAS
KONYA ABONE İL TEMSİLCİSİ

Süleyman BADEMCİ

 

YURTDIŞI ABONE TEMSİLCİSİ  
Uğurhan KURT

HUKUK DANIŞMANI  
Av.Neslihan DURAN KOCAKAYA

Av. Doğukan KOZAN
Av.Faruk EVİRGEN
 Av. Kerim ÖZTÜRK 

Av.Önder KARAÇAM
Av.Rabia Mutlu KARAÇAM

Av. Naile ŞEKER

TERCÜME  / Ayday ÇOROBAYEVA

    SAYFA TASARIMI / Ertan GÜLDİBİ

BASKI 
Klasmat Matbaacılık Ltd. Şti.

İvedik OSB Matbaacılar San. Sit. 
1515. Sok. No: 12 Yenimahalle/ANKARA

Tel : (0312) 395 14 92

DAĞITIM  / AMADE AJANS   
WEB TASARIM / Can BAŞKAN

ADRES  
Kızılırmak Mahallesi 

Muhsin Yazıcıoğlu Caddesi No: 40/6
ÇANKAYA - ANKARA/TÜRKİYE 

Tel: +(90 312) 446 37 34
e-mail:sivilinisiyatifgazetesi@gmail.com

usigazetesi@hotmail.com
www.gazetesivilinisiyatif.com
www.baskentplatformu.com

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi yaygın 
süreli aylık  bir yayındır.

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi yayım-
lanan haber, yazı, resim ve fotoğrafların 

FSEK ve Basın Kanunu’ndan kaynaklanan 
her türlü hakları USTSEM TELEVİZYON  

GAZETECİLİK BASIN YAYIN 
SANAYİ TİCARET LTD. ŞTİ.‘ne aittir. İzin 

alınmaksızın, kaynak gösterilerek dahi 
iktibas edilemez.

HABER MUHABİRİ  
Fethi DURAN

FOTO MUHABİRİ  
Halil PAŞAYİĞİT

Samet SORKUNLU

RESİM EDİTÖRÜ  
Yalçın ÇOBAN

ADANA ABONE İL TEMSİLCİSİ
Mehmet KUL

ANKARA ABONE İL TEMSİLCİSİ
Fatih ÇETİNEL

ÇANKAYA ABONE İLÇE TEMSİLCİSİ
Mustafa ARAZ

ETİMESGUT ABONE İLÇE TEMSİLCİSİ 
Kazım METİN

KEÇİÖREN ABONE İLÇE TEMSİLCİSİ 
Nevim YILMAZ

MAMAK ABONE İLÇE TEMSİLCİSİ
Gündüz GÜNES

İMTİYAZ SAHİBİ
USTSEM TELEVİZYON  GAZETECİLİK 

BASIN YAYIN 
SANAYİ TİCARET LTD. ŞTİ. ADINA

Hasan Salih KURT

YAYIN TÜRÜ : YAYGIN SÜRELİ 
YAYIN SÜRESİ: AYLIK

GENEL YAYIN YÖNETMENİ 
Mustafa KURT

YAZI İŞLERİ MÜDÜRÜ 
Zeliha  SORKUNLU

EDİTÖR
Mehmet Akif ORUÇ

GAZETESİ

В ходе выступления на третьем заседа-
нии Astana Club Нурсултан Назарба-

ев отметил, что международный терро-
ризм обрёл катастрофические масштабы. 

«Катастрофические масштабы обрёл 
международный терроризм. Для него не 
существует границ. Сегодня любая точ-
ка земного шара может стать объектом 
разрушительных ударов. С начала тре-
тьего тысячелетия число терактов, как и 

количество погибших, выросло в 10 раз. 
В 2016 году теракты произошли в 104 
странах. Это более половины мира. То 
есть по географическим масштабам мы 
находимся фактически в состоянии тре-
тьей мировой войны», - сказал президент 
Казахстана. 

Глава государства отметил, что теракты 
смещаются от развивающихся стран в 
развитые. По данным глобального ин-
декса терроризма, 2015 год стал худшим 
годом с точки зрения терроризма для 
стран Организации экономического со-
трудничества и развития (ОЭСР). 

Говоря о растущем влиянии псевдои-
сламских течений, которые агрессивно 
проникают на территории многих госу-
дарств, глава Казахстана отметил, что, 
несмотря на противоречия, мировым и 
региональным державам удалось скоор-
динировать действия в борьбе с ИГ на 
Ближнем Востоке.

«Однако надо понимать, что разгромлен-
ные боевики начнут возрождать ячейки 

на других территориях. И это серьёзный 
вызов для всей Евразии», - сказал Назар-
баев.

«Ситуация на Корейском полуострове 
вызывает самое серьезное беспокойство» 

Нурсултан Назарбаев подчеркнул, что 
Казахстан первым в мире добровольно 
отказался от ядерного потенциала: «Си-
туация на Корейском полуострове вы-
зывает самое серьезное беспокойство и 
заставляют нервничать весь мир. Кроме 
того, нет консенсуса между крупными 
державами в вопросах противоракет-
ной обороны и сокращении ядерного 
оружия. Все эти вопросы так и остаются 
нерешенными». 

Наряду с этим, Назарбаев отметил, что 
уже на протяжении нескольких лет не 
прекращаются военные действия на 
Ближнем Востоке и в Африке. Также 
остается неопределенной ситуация в Аф-
ганистане, Ираке, Украине и Нагорном 
Карабахе.

«Рост глобальной напряженности повы-
шает спрос на вооружение. Военные рас-
ходы в очередной раз выросли в прош-
лом году и составили 1,7 трлн долларов 
США или 2,2% от мирового ВВП. США 
увеличили свои военные расходы до 
611 млрд долларов, Китай - до 215 млрд, 
Россия - до 69 млрд, Индия - до 56 млрд 
долларов. И это большая часть всего 
национального дохода этих стран. Рост 
военных расходов - это не только угроза 
безопасности миру, это неэффективное 
отвлечение экономических и человече-
ски ресурсов от реальных потребностей 
развития и благоденствия на земле», - 
добавил Назарбаев. 

В третьем заседании Astana Club приня-
ли участие 11-й президент Турции Аб-
дулла Гюль, бывшие президенты Чехии 
Вацлав Клаус и Словении Данило Тюрк, а 
также более 60 участников из 29 стран. 

Источник: Агентство «Анадолу»   

talebin artmasına neden olduğunu söyle-
yen Nazarbayev, askeri harcamaların geçen 
yıl 1,7 trilyon dolara ulaştığını dile getirdi.

Cumhurbaşkanı Nazarbayev, sözlerini şöyle 
sürdürdü:

“ABD askeri harcamalarını 611 milyar dola-
ra, Çin 215 milyar dolara, Rusya 69 milyar 
dolara ve Hindistan 56 milyar dolara kadar 
çıkardı. Bu rakamlar, söz konusu ülkelerin 
gelirlerinin büyük kısmını oluşturuyor. 
Askeri harcamaların artması sadece dünya 
güvenliği için tehdit değil, aynı zamanda 
ekonomik ve insani kaynakların verimli 
kullanılmamasına ve dünyadaki gelişme ve 
refahın gerçek ihtiyaçlarından saptırılması-
na da neden oluyor.”

Uluslararası gelişmelerin ele alındığı 3. 
Astana Kulübü toplantısına 11. Cumhur-
başkanı Abdullah Gül, eski Çekya Cum-
hurbaşkanı Vaclav Klaus ve eski Slovenya 
Cumhurbaşkanı Danilo Türk’ün yanı sıra 
29 ülkeden 60’a yakın konuk katılıyor. 
KAYNAK:AA

sif şekilde girerek etki alanını genişlettiğini 
belirten Nazarbayev, “Çelişkilere rağmen 
dünya güçleri, Yakın Doğu’da DEAŞ ile 
mücadeleyi koordine etmeyi başardı ancak 
teröristler diğer ülkelerde hücre oluşturma-
ya başladılar. Bu tüm Avrasya için ciddi bir 
çağrı.” diye konuştu.

“Kore Yarımadası’ndaki durum tepkiye yol 
açıyor”

“Kore Yarımadası’ndaki durum herkesin 
tepkisine yol açıyor. Büyük güçler arasında 
balistik füze savunma, nükleer silahın azal-
tılması konularında fikir birliği yok. Tüm 
bu sorunlar duruyor.” diyen Nazarbayev, 
ülkesinin dünyada nükleer silahtan vazge-
çen ilk ülke olduğunun altını çizdi.

Nazarbayev, Yakın Doğu ve Afrika bölge-
lerinde askeri hareketlerin yıllardır sürdü-
ğünü, Afganistan, Irak, Ukrayna ve Dağlık 
Karabağ’daki durumun da belirsizliğini 
koruduğunu belirtti.

Küresel gerginlikteki tırmanışın silahlara 

derece ciddi tehdit haline geldiğini kaydetti.

“Terörizm sınır tanımıyor. Bugün dünyanın 
herhangi bir noktası yıkıcı darbe noktası 
olabilir.” ifadesini kullanan Nazarbayev, 
üçüncü bin yılda terör eylemleri ve kurban 
sayısının 10 kat arttığına dikkati çekti.

Nazarbayev, “2016’da 104 ülkede terör sal-
dırıları yaşandı. Bu dünyanın yarısı. Yani 
coğrafi ölçek açısından bakıldığında teröre 
karşı 3. Dünya Savaşı durumundayız.” dedi.

Nazarbayev, terör eylemlerinin gelişmekte 
olan ülkelerden gelişmiş ülkelere sıçradı-
ğına işaret ederek, küresel terörizm en-
deksine göre 2015’in terörizm açısından 
Ekonomik İşbirliği ve Kalkınma Örgütü 
(OECD) ülkeleri için en kötü yıl olduğunu 
dile getirdi.

Sahte İslam akımlarının birçok ülkeye agre-

Kazakistan Cumhurbaşkanı Nursultan 
Nazarbayev, 2016’da 104 ülkede terör 

saldırılarının yaşandığını belirterek, coğrafi 
ölçek açısından bakıldığında teröre karşı 
“3. Dünya Savaşı” durumunda olduklarını 
söyledi.

Cumhurbaşkanı Nazarbayev, başkent Asta-
na’daki Nazarbayev Merkezi’nde düzenle-
nen 3. Astana Kulübü toplantısında yaptığı 
konuşmada, uluslararası terörizmin son 

Kazakistan Cumhurbaşkanı Nazarbayev: Teröre karşı 
3. Dünya Savaşı durumundayız
Kazakistan Cumhurbaşkanı Nazarbayev, “2016’da 104 ülkede 
terör saldırıları yaşandı. Bu dünyanın yarısı. Yani coğrafi 
ölçek açısından bakıldığında teröre karşı 3. Dünya Savaşı 
durumundayız.” dedi.

ПРЕЗИДЕНТ КАЗАХСТАНА НУРСУЛТАН НАЗАРБАЕВ: МИР 
НАХОДИТСЯ В СОСТОЯНИИ ТРЕТЬЕЙ МИРОВОЙ ВОЙНЫ
В 2016 году теракты 
произошли в 104 странах. Это 
более половины мира. То есть 
по географическим масштабам 
мы находимся фактически в 
состоянии третьей мировой 
войны. В войне против 
террора», - сказал президент 
Казахстана Нурсултан 
Назарбаев. 
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Irak Kürt Bölgesel Yönetimi (IKBY) Baş-
bakanı Neçirvan Barzani, Erbil’de basın 

toplantısı düzenledi. Bağdat ile aralarında-
ki anlaşmazlıklara değinen Barzani, anaya-
saya dayalı ciddi bir diyalogdan yana olduk-
larını vurgulayarak Bağdat’tan bu yönde 
herhangi bir yanıt alamadıklarını ifade etti.

Barzani ayrıca IKBY’ye yüzde 17 yerine 
yüzde 12 bütçe ayrılmasını eleştirerek, 
“2018 bütçesi, kesinlikle en kötü bütçedir. 
Bütçe konusunda yaşanan yasal ihlalleri 
tespit edip Bağdat’a ilettik.” ifadesini kul-
landı.

Bağdat merkezi yönetimini IKBY memur-
larının maaşlarını ödeme konusunda «iki 
yüzlü» davranmakla itham eden Başbakan 

Выступая на пресс-конференции в Эр-
биле, премьер-министр Регионального 

правительства Иракского Курдистана Не-
чирван Барзани отметил, что они высту-
пают за серьезный диалог, основанный на 
конституции, но не могут получить ника-
кого ответа от официального Багдада. 
Барзани также рассказал, что его пра-
вительство направило свои замечания и 
предложения относительно проекта бюд-
жета на 2018 год в Багдад. 
«Мы настаивали на том, чтобы наша доля 
в бюджете составляла 17 процентов, как 
указано в конституции. Принятый проект 
бюджета на 2018 год, безусловно, самый 
худший», - сказал Барзани. 
Относительно выплаты зарплат сотрудни-
кам Регионального правительства Курди-
стана (КРГ) Барзани сказал следующее: «С 
одной стороны, они обещают людям вы-
платить их зарплаты, с другой, говорят, что 
в бюджете недостаточно средств». 
Благодарность Турецкой Республике
В ходе пресс-конференции Барзани также 
выразил благодарность Турецкой Респу-
блике за оказание гуманитарной помощи 
сразу же после землетрясения магнитудой 
7,3, эпицентр которого располагался в го-
роде Халабдже. 
Согласно последним данным иранского 
телевидения, число погибших при земле-
трясении на западе Ирана увеличилось до 
328.  Пострадали 3 958 человек. В Ираке 
погибли 7 человек, еще не менее 425 по-
страдали.
Региональное правительство Курдистана 
благодарит «Турецкий Красный полуме-
сяц»

Barzani, «Bağdat, bir yandan maaşları öde-
yeceğini söylüyor diğer yandan da bu ma-
aşların ödenmesi için yeterli olan bütçeyi 
tahsis etmiyor.» diye konuştu.

Barzani maaşların ödenmesi halinde ise 
bundan memnuniyet duyacaklarını dile 
getirdi.

Türkiye’ye teşekkür

Basın toplantısında dün akşam gerçekle-
şen ve merkez üssü Halepçe kenti olan 7,3 
büyüklüğündeki depreme de değinen Ne-
çirvan Barzani, bölgeye ilk insani yardımı 
ulaştıran Türkiye’ye teşekkür etti.

İran ve Iraklı yetkililerin açıkladığı son ra-
kamlara göre, deprem sonucu İran’da 328 
kişi hayatını kaybetti, 3 bin 950 kişi yara-
landı, Irak’ta da 7 kişi yaşamını yitirdi, 425 
kişi yaralandı.

IKBY Türk Kızılay’ına müteşekkir

Irak Kürt Bölgesel Yönetimi (IKBY), merkez 
üssü Irak’ın Halepçe ilçesi olan 7,3 büyük-
lüğündeki deprem sonrası bölgeye ilk ula-
şan ekip olan Türk Kızılay’ına teşekkür etti.

Irak Kürt Bölgesel Yönetimi (IKBY), merkez 

Региональное правительство Иракского 
Курдистана поблагодарило «Турецкий 
Красный Полумесяц», первую организа-
цию, которая добралась до региона после 
землетрясения магнитудой 7,3, эпицентр 
которого был в Халабдже. 
Пресс-секретарь Регионального прави-
тельства Иракского Курдистана Сефина 
Дизайи выражает благодарность органи-
зации «Турецкого Красного полумесяца» и 
Управлению при чрезвычайных ситуациях 
Турции. 
Глава района Дарбандхан, где землетря-
сение стало самым разрушительным, 
Мухаммед Насих Хасан в интервью кор-
респонденту Агентство «Анадолу» сказал 
следующее: «Мы чрезмерно благодарны 
организации «Турецкого Красного полуме-
сяца» за оказание помощи». 
4 человека погибли и 11 зданий были 
полностью разрушены
Мухаммед Насих Хасан выразил благо-
дарность Турции и «Турецкому Красному 
Полумесяцу» от имени народа. 
Кроме того, стало известно, что плотина 
Дарбандхан получила повреждения в ре-
зультате землетрясения. Мухаммед Насих 
Хасан прокомментировал это следующим 
образом: «4 человека погибли и 11 зданий 
были полностью разрушены. Вместе с 
этим в настоящее время два специалиста 
из Эрбиля и Багдада изучают, насколько 
серьезны эти повреждения. Ущерб плоти-
не представляет огромный риск, как для 
района, так и для региона в целом, поэтому 
мы работаем над тем, чтобы в срочном 
порядке решить эту проблему».  Источник: 
Агентство «Анадолу»   

üssü Irak’ın Halepçe ilçesi olan 7,3 büyük-
lüğündeki deprem sonrası bölgeye ilk ula-
şan ekip olan Türk Kızılay’ına teşekkür etti.

IKBY hükümet sözcüsü Sefin Dizayi, sos-
yal medya hesabından yaptığı açıklamada, 
«Türkiye›nin AFAD ve Kızılay’ına, yardıma 
hazır olduklarını beyan ettikleri için özel 
teşekkürlerimi sunuyorum, müteşekkiriz.” 
ifadelerini kullandı.

Deprem sonucu en çok can kaybı ve hasarın 
meydana geldiği Derbendihan İlçesi Kay-
makamı Muhammed Nasih Hasan ise AA 
muhabirine yaptığı açıklamada, “İmdadımı-
za yetişen Türkiye Kızılay’ına minnettarız.” 
dedi.

 4 vatandaş hayatını kaybederek 11 bina ise 
tamamen yandı 

Hasan, bölge halkı adına Türkiye ve Türk 
Kızılay’ına şükranlarını dile getirdi.

Öte yandan, ilçede yer alan Derbendihan 
Barajı›nın kapaklarında ciddi hasar oluş-
tuğunu belirten Hasan, «Barajda mey-
dana gelen hasarı gidermek için Erbil ve 
Bağdat›tan iki uzman ekip yola çıktı. Baraj-
daki hasar, hem ilçemiz hem de bölge için 

Neçirvan Barzani’den Türkiye’ye teşekkür

IKBY Başbakanı Neçirvan Bar-
zani, depremin ardından bölge-
ye insani yardımlarını ulaştıran 

Türkiye’ye teşekkür etti.

НЕЧИРВАН БАРЗАНИ ВЫРАЗИЛ 
БЛАГОДАРНОСТЬ ТУРЦИИ
Премьер-министр Регионального правительства Иракского 
Курдистана Нечирван Барзани поблагодарил Турецкую 
Республику за оказание гуманитарной помощи сразу после 
землетрясения. 

büyük bir risk teşkil ediyor, bu nedenle acil 

bir şekilde müdahale edilmesi için çalışıyo-

ruz.» diye konuştu.

Kaymakam Hasan, deprem sonucu 4 vatan-

daşın hayatını kaybettiğini hatırlatarak, 11 

binanın da tamamen yıkıldığını sözlerine 

ekledi. KAYNAK: AA

Moldova’nın başkenti Kişinev’de NATO 
ile İletişim Bürosu açılacak.

NATO, Moldova’nın başkenti Kişinev’de 
NATO ile İletişim Bürosu açacak.

Konuyla ilgili Moldova’da gazetecilere açık-
lama yapan NATO Basın Sekreteri Oana 
Lungescu, ofisin Aralık ayında açılması 
planlandığını belirtti. Oana Lungescu, “Mali 
fonların onaylanması ile ilgili işlemlerin 
düzene girmesinin ardından, NATO Kişinev 
Ofisi açılacak ve Aralık ayında tam işlevsel 
hale gelecek” diye kaydetti.

Moldova ile NATO işbirliğinin, uzun vadeli 
olduğuna dikkat çeken Lungescu, işbirliği-
nin karşılıklı yararlı olacağı ümidini de dile 
getirdi. Moldovalı tarım şirketlerine Sovyet 
zamanından kalma pestisit depolarından 

yararlanmaya yar-
dımcı olma, siber 
saldırılarla müca-
dele ve Moldova 
ulusal ordusunun 
modernizasyonu 
alanında işbirliğinin, 
NATO’nun Moldova 

Ofisi’nin faaliyetlerinin öncelikleri olacağı 
belirtildi.

Moldova ve Ukrayna sınırları arasında 
yer alan ve hiçbir ülkenin bağımsızlığını 
tanımadığı bölge olan Transdinyester me-
selesinin çözümüne değinen Oana Lunges-
cu, Rusya’nın Rus askerlerini ve silahları 
Transdinyester’den geri çıkması yüküm-
lülüğü dahil olmak üzere tüm uluslararası 
yükümlülüklerin yerine getirilmesinin öne-
mini vurgulayarak, NATO’nun uluslararası 
ortaklarının ilgili çatışmayı çözme çabaları-
nı desteklediğini doğruladı.

Kişinev’de NATO ofisinin açılması ile ilgili 
anlaşma, Moldova Başbakanı Pavel Filip 
ve NATO Genel Sekreteri Jens Stoltenberg 
tarafından 2016 yılının sonunda imzalan-
mıştı.

Bilindiği gibi, Temmuz ayında ise, 
Ukrayna’nın başkenti Kiev’de, NATO Genel 
Sekreteri Jens Stoltenberg’in katılımıyla 
NATO’nun Ukrayna Temsilciliği törenle açıl-
dı. Daha önce NATO’nun ortağı herhangi bir 
ülkede buna benzer bir diplomatik temsilci-
lik kurulmadığı dikkat çekiyor. Kaynak:AA

Бюро по связям Республики Молдова с 
Североатлантическим альянсом НАТО 

откроется в молдавской столице в Кишинёве. 

Советник НАТО по связям со СМИ Оана 
Лунджеску заявила, что открытие офиса пла-
нируется в декабре нынешнего года. «После 
урегулирования всех формальностей, свя-
занных с утверждением финансовых фондов, 
Офис НАТО в Кишиневе откроется и станет 
полностью функциональным в декабре ны-
нешнего года», - отметила Лунджеску. Она 
обратила особое внимание на то, что сотруд-
ничество Молдовы с НАТО – долгосрочное, 
выразив надежду, что оно станет также и 
взаимовыгодным. Приоритетными направле-
ниями деятельности Офиса станут оказание 
помощи молдавским сельскохозяйственным 
предприятиям в утилизации сохранившихся 
еще с советских времен складов с пестици-
дами, противодействие кибератакам, а также 
сотрудничество в сфере модернизации Наци-
ональной армии Молдовы.

Коснувшись Приднестровского урегулиро-
вания, Лунджеску подтвердила поддержку 
НАТО усилий международных партнеров по 
урегулированию конфликта, отметив зна-
чимость соблюдения всех международных 
обязательств, включая обязательство России 
по выводу российских войск и вооружения 
с территории Приднестровья. Соглашение 
об открытии офиса НАТО в Кишиневе было 
подписано между премьер-министром Мол-
довы Павлом Филиппом и Генсеком НАТО 
Йенсом Столтенбергом в конце 2016 года.

Как известно, в июле в Киеве состоялась 
церемония открытия нового помещения для 
представительства НАТО в Украине. В дан-
ной церемонии принял участие генеральный 
секретарь НАТО Йенс Столтенберг. При-
мечателен тот факт, что ни в одной другой 
стране-партнере такого полномасштабного 
представительства НАТО не существует.  
Источник: Агентство «Анадолу» 

Moldova’da NATO 
ofisi açılıyor

НАТО ОТКРЫВАЕТ 
ОФИС В МОЛДОВЕ 
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Mısır’ın demokratik seçimlerle göreve 
gelen ilk Cumhurbaşkanı Mursi, 

görülen davada “Cam kafesin içindeki yan-
sımalar başımın dönmesine neden oluyor. 
İçerideki ışıklandırma sisteminden dolayı 
gıyaben yargılanır gibiyim” dedi.

Mısır’ın demokratik seçimlerle göreve gelen 
ilk Cumhurbaşkanı Muhammed Mursi’nin, 
kamuoyunda “Hapishaneler baskını” adıy-
la bilinen davada mahkeme koşulları ve 
özellikle cam kafes içinde yargılanmaktan 
şikâyet ederek, “Duruşma salonundayım 
ancak gıyaben yargılanır gibiyim.” dediği 
belirtildi.

Yargı kaynaklarından alınan bilgiye göre, 
Kahire Ceza Mahkemesi’nde görülen 28 
sanıklı “Hapishaneler baskını” davasındaki 
duruşmada söz alan Mursi, “Cam kafesin 
içindeki yansımalar başımın dönmesine 
neden oluyor. İçerideki ışıklandırma siste-
minden dolayı gıyaben yargılanır gibiyim.” 
dedi.

Mahkeme koşullarını eleştiren Mursi şun-
ları kaydetti:

“Duruşma salonundayım ancak gıyaben 
yargılanır gibiyim. Mahkeme heyetini gö-
remiyorum. Onlar beni görüyor mu bunu 
da bilmiyorum. Savunma heyetimin neler 
söylediğini de ancak kesintili şekilde duya-
biliyorum. Aylardan beri avukatlarımla da 
görüşmedim.”

Görgü tanıkları, duruşma salonundakilerin 
Mursi’nin içinde bulunduğu cam kafesin 

arka kısmında yer aldığını, Mursi›yi göre-
mediklerini, sadece sesini duyabildiklerini 
aktardı. 

Mursi her ay sağlık kontrolünden geçecek

Kahire Ceza Mahkemesi, ülkenin seçilmiş 
ilk Cumhurbaşkanı Mursi’nin her ay sağlık 
kontrolünden geçmesine hükmetti.

Mısır mahkemesinin, ülkenin seçilmiş ilk 
Cumhurbaşkanı Muhammed Mursi’nin her 
ay sağlık muayenesinin yapılması yönünde 
karar verdiği bildirildi.

Yargı kaynaklarından alınan bilgiye göre, 
Kahire Ceza Mahkemesi’inde görülen “ha-
pishaneler baskını” davasının bugünkü du-
ruşmasında Mursi›nin her ay sağlık kontro-
lünün yapılması yönünde karar verildi.

Mahkeme ayrıca, özel oturumda Mursi›nin 
savunma heyetiyle görüşmesine izin verir-
ken heyet üyeleri gizlilik taahhüdü gereği 
görüşmeye ilişkin herhangi bir açıklama 
yapmaktan kaçındı.

Mursi›nin büyük oğlu Ahmed Mursi, yaptı-
ğı açıklamada, babasının duruşma sırasın-
da sağlık durumunun ve hayatının tehlike 
altında olduğunu tekrar ettiğini belirterek, 
«Babam, yaşamına dair doğrudan maruz 
kaldığı tehdit hakkında bilgi vermek için 
savunma heyetiyle görüşme talep etti.» 
ifadesini kullandı.

Öte yandan tanıkların dinlenmesi için 
27 sanıklı davanın bir sonraki duruşması  
Kasım›a ertelendi.  KAYNAK: AA

‘Duruşma salonundayım 
ancak gıyaben yargılanır 
gibiyim’

Первый всенародно избранный пре-
зидент Египта Мухаммед Мурси во 

время заседания сказал следующее: «У 
меня кружится голова, из-за отражений 
в стеклянной клетке. Складывается такое 
ощущение, что суд рассматривает дело 
без моего присутствия». 

Бывший президент Египта Мухаммед 
Мурси, осужденный по делу о «Большом 
побеге», пожаловался на условия содер-
жания в стеклянной клетке: « Несмотря 
на то, что я нахожусь в зале суда, склады-
вается такое ощущение, что суд рассма-
тривает дело без моего присутствия».

По сообщениям судебных источников, в 
ходе заседания в уголовном суде Каира 
по делу о «Большом побеге» Мухаммед 
Мурси произнес следующие слова: «У 
меня кружится голова, из-за отражений 
в стеклянной клетке. Складывается такое 
ощущение, что суд рассматривает дело 
без моего присутствия. Я даже не вижу 
судебную комиссию, и они меня, похоже, 
не видят. Я только слышу прерывисто то, 
что говорит команда защиты. Уже не-
сколько месяцев я не выходил на контакт 
со своими адвокатами». 

Очевидцы утверждают, что Мурси нахо-
дится в задней части стеклянной клетки, 

они слышат только его голос. 

Мухаммед Мурси ежемесячно будет про-
ходить медицинское обследование

Уголовный суд Каир вынес постанов-
ление, согласно которому Мурси еже-
месячно будет проходить медицинское 
обследование.

Как сообщают судебные источники, в 
ходе заседания в уголовном суде Каира 
по делу о «Большом побеге» было приня-
то решение о том, что Мурси ежемесячно 
будет проходить медицинское обследо-
вание

Суд также позволил Мурси видеться с 
командой защиты. Однако адвокаты воз-
держались от каких-либо комментариев 
на эту тему, так как должны соблюдать 
конфиденциальность. 

Старший сын президента, доктор Ахмед 
Мурси сделал заявление относительно 
состояния здоровья отца: «Мой отец 
потребовал встречи с командой защиты, 
чтобы сообщить о том, что его здоровье 
находится под угрозой. 

Помимо этого, следующий судебный 
процесс над 27 обвиняемыми по вышеу-
казанному делу был отложен до ноября. 

Источник: Агентство «Анадолу»  

«СКЛАДЫВАЕТСЯ ТАКОЕ ОЩУЩЕНИЕ, 
ЧТО СУД РАССМАТРИВАЕТ ДЕЛО БЕЗ 
МОЕГО ПРИСУТСТВИЯ».

Birleşmiş Milletler (BM) Genel 
Sekreteri Antonio Guterres, 

Asya gezisine çıkmadan önce 
gazetecilere yaptığı açıklamada, 
Arakan›daki Müslümanlara yasal 
statülerinin verilmesi gerektiğini 
kaydetti.

Bu kişilere yönelik şiddet karşısın-
da sessiz kalınamayacağını belirten 
Guterres, Arakanlı Müslümanlara 
yönelik şiddet olaylarının 
durdurulmasının hayati önem 
taşıdığına dikkat çekti.

Genel Sekreter Guterres, Ara-
kanlı Müslümanların evlerine 
dönmelerinin sağlanması 
gerektiğini dile getirdi.

Myanmar ordusunun, silahlı mi-
litanlarla mücadeleyi öne sürerek 
Arakan›da sivillere düzenlediği sal-
dırılarda, 25 Ağustos›tan bu yana 
binlerce Müslüman hayatını kay-
betti. Myanmar yönetiminin böl-
geye giriş çıkışlara izin vermemesi 
nedeniyle ölen sivil sayısı tam ola-
rak tespit edilemiyor. KAYNAK: AA

Генеральный секретарь Ор-
ганизации Объединенных 

Наций Антониу Гутерриш перед 
отъездом в Азию выступил пе-
ред журналистами и заявил, что 
араканским мусульманам необ-
ходимо дать правовой статус. 

Кроме этого, Антониу Гутерриш 
добавил следующее: «Мы не 
должны оставаться безучастны-
ми к этой беде. Крайне важно 
прекратить насилие над аракан-
скими мусульманами в Мьянме. 
Мьянма должна разрешить ара-
канским мусульманам вернуть-
ся к себе домой. 

‘Arakanlı 
Müslümanlara yönelik 
şiddet sona ermeli’
Birleşmiş Milletler Genel Sekreteri Antonio Guterres, 
Myanmar›da Arakanlı Müslümanlara yönelik şiddet 
olaylarının durdurulmasının hayati önem taşıdığını söyledi.

«Необходимо положить конец 
насилию над араканскими 
мусульманами» 
Генеральный секретарь Организации Объединенных 
Наций Антониу Гутерриш заявил, что крайне важно 
прекратить насилие над араканскими мусульманами 
в Мьянме.

Начиная с 25 августа, в резуль-
тате нападений со стороны ар-
мии Мьянмы погибли тысячи 
мусульман в Аракане.  Аракан-
ских мусульман убивают под 
предлогом «борьбы с воору-
женными боевиками». 

Поскольку правительство 
Мьянмы не дает разрешения на 
въезд в регион представителям 
международных организаций, 
подсчитать точное число жертв 
практически невозможно. 

Источник: Агентство «Анадо-
лу» 
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Filistin Devlet Başkanı Mahmud Abbas, 
Fetih ile Hamas hareketleri arasında 

varılan uzlaşı yolunda ilerlemeye devam 
ettiklerini söyledi.

Fetih hareketinin, eski Filistin Devlet Baş-
kanı ve Filistin Kurtuluş Örgütü (FKÖ) 
lideri Yasir Arafat’ın vefatının 13. yılı 
münasebetiyle Gazze’de düzenlediği anma 
programına video konferans yöntemiyle 
katılan Abbas, “Uzlaşı yolunda ilerlemeye 
devam ediyoruz. Mısır’ın, anlaşmaya varıl-
ması konusunda sarf ettiği çabalar memnu-
niyet verici. Tek bir yönetim, tek bir kanun 
ve tek bir orduya sahip oluncaya kadar 
uzlaşı anlaşmasını titizlikle uygulayacağız. 
dedi.

Abbas, “Gazze halkını bizden çok düşünen 
olamaz. Bizim geleceğimiz bir. Gazze’de 

Президент Палестины Махмуд Аббас 
заявил, что палестинские движения 

ФАТХ и ХАМАС продолжат согласовы-
вать условия достижения примирения 
после десятилетней междоусобицы. 

ayrı bir devlet, Gazzesiz de bir devlet ola-
maz.” diye konuştu.

Ortadoğu barış süreciyle ilgili ABD Başkanı 
Donald Trump ve uluslararası güçlerle bir-
likte çalıştıklarını dile getiren Abbas, barış 
anlaşmasının, uluslararası kararlar, Arap 
Barış Planı ve 1967 sınırlarında başkenti 
Doğu Kudüs olan iki devletli çözüm teme-
linde bina edilmesi gerektiğini vurguladı.

İki devletli çözüme inanan ülkeleri “sadece 
tek bir devleti değil Filistin devletini de 
tanımaya” çağıran Abbas, iki devletli 
çözümün tehlikede olduğunu kaydetti.

Arafat›ın «Filistin topraklarında bağımsız-
lık, özgürlük ve egemenlik» düşünü hayata 
geçirme yolunda ilerlediklerini söyleyen 
Abbas, Nekbe (İsrail devletinin kuruluşu) 
ve tehcire maruz kalan Filistin halkının 

«Мы продолжаем продвигаться вперед 
по пути примирения. Мы благодарны 
правительству Египта за предпринятые 
ею усилия для достижения примирения 
между двумя движениями. Мы будем 
строго выполнять все условия согла-
шения о примирении до тех пор, пока у 
нас в стране не появится единая власть, 
закон и армия. Нас объединяет общее 
будущее»,- сказал Аббас, присутствуя на 
церемонии почтения памяти по случаю 
13-й годовщины со дня смерти бывшего 
главы государства Палестины и лидера 
Организации освобождения Палестины 
Ясира Арафата, которая была организо-
вана в Газе. 

Кроме того, Аббас заявил, что сотруд-
ничает с президентом США и другими 

halen hakkını arama peşinde olduğunu ve 
milli kimliğini koruduğunu vurguladı.

«Siyasi bölünmüşlük noktasına geri dönme-
yeceğiz»

Öte yandan Fetih Merkez Komitesi Üyesi 
Ahmed Hils de anma programında yaptığı 
konuşmada, uzlaşının gerçekleşmesinin 
önemine işaret ederek «Ulusal uzlaşı tek 
seçeneğimiz, siyasi bölünmüşlük noktasına 
geri dönmeyeceğiz.» dedi.

Hils, uzlaşının karşılaşacağı engelleri kaldı-
racakları, uzlaşı ve birlik yolunda ilerleme-
ye devam edecekleri mesajı verdi.

Arafat’ın ölümündeki sır perdesinin kaldı-
rılsın

Halk Partisi Siyasi Büro Üyesi Talib Velid 
al-Avad ise Arafat’ın şüpheli ölümünün 

международными державами по ближ-
невосточному мирному процессу. Он 
подчеркнул, что мирный процесс должен 
строиться на основе международных ре-
шений, арабской мирной инициативы и в 
рамках соглашения о границах 1967 года 
со столицей в Восточном Иерусалиме.

Наряду с этим, Махмуд Аббас сказал 
следующее: «Принцип «двух государств» 
находится под ударом. Наша цель не-
зависимость, свобода и процветание 
палестинского народа, который очень 
часто подвергался депортации. Наш на-
род по-прежнему стремиться защитить 
свою национальную идентичность. Мы 
не допустим политического разделения 
вновь». 

Член центрального комитета палестин-

ardındaki sır perdesinin kaldırılması çağrı-
sında bulundu.

Filistin yönetiminin, siyasi ve diplomatik 
başarılar kazandığını, Filistin bayrağının 
uluslararası kurumlarda dalgalandığını 
söyleyen Avad, Filistin’in tüm uluslararası 
kurumların üyesi olması için ortak çaba 
sarf edilmesi gerektiğini dile getirdi. KAY-
NAK: AA

ского движения ФАТХ Ахмет Хилс, при-
сутствуя на данной церемонии, сделал 
следующее заявление: «У нас нет иного 
выбора, кроме как прийти к перемирию. 
Мы должны и впредь продвигаться по 
пути примирения и единства». 

Член политбюро Народной партии Талиб 
Велид Аль Авад призвал раскрыть при-
чину 

Подозрительной смерти Ясира Арафата. 

«Власти Палестины добились как поли-
тических, так и дипломатических успе-
хов на международной арене. Палестин-
ский флаг развевается в международных 
организациях. Необходимо предпринять 
совместные усилия для обеспечения 
того, чтобы Палестина стала полноправ-
ным членом всех международных инсти-
тутов», - добавил Авад.  KAYNAK: AA

Filistin Lideri Arafat’ın ölümünün 13. yılı

Прошло 13 лет со дня смерти Ясира Арафата 

İsrail makamlarının, İsrail›i boykot 
kampanyasına destek verdikleri 

gerekçesiyle 7 Avrupalı milletvekilinin 
Filistin›e ve ülkeye girişine izin verme-
diği bildirildi.

Cenevre merkezli Avrupa-Akdeniz 
İnsan Hakları Gözlemevi Sözcüsü 
Sarah Pritchett, yaptığı yazılı açık-
lamada, “İsrail yönetiminin, boykot 
kampanyasına destek verdikleri ge-
rekçesiyle 7 Avrupalı milletvekili-
nin ülkeye girişine izin vermemesi, 
milletvekili de olsa politikalarına karşı 
yükselen aykırı seslere tahammül ede-
meyen Moğolların davranışıdır.” ifade-
sini kullandı.

Pritchett, İsrail›in uluslararası kişi-
lerin Filistin topraklarına girmesini 
engellemesinin, Filistinlileri dünyadan 

izole etme ve burada yaşanan gerçek-
leri örtbas etme çabası olduğunu vur-
guladı.

İsrail’in geçen ağustos ayında Avru-
pa-Akdeniz İnsan Hakları Gözlemevi 
Genel Sekreteri Pam Bailey›i ülkeye 
almadığını hatırlatan Pritchett, geçen 
yıllarda da Birleşmiş Milletler (BM) 
ofislerinde çalışanlar ile aktivistlere 
aynı baskının uygulandığını kaydetti.

Pritchett ayrıca, Avrupalı milletvekil-
lerinin bu ay içinde Filistin ve İsrail›e 
gerçekleştirmek istedikleri 4 günlük 
ziyaretin İsrail tarafından reddedildi-
ğini belirtti.

İsrail’de yayımlanan Haaretz gazete-
sinin haberinde, İçişleri Bakanı Aryeh 
Mahlouf Deri ile İç Güvenlik Bakanı 
Gilad Erdan›ın, «söz konusu milletve-
killerinin, 2002›den bu yana hapiste 
olan Fetih Hareketi Merkez Konseyi 
Üyesi Mervan el-Bergusi›yi ziyaret 
etmeyi planladıkları ve İsrail›e giriş-
lerine izin verilmeyeceği» yönündeki 
sözlerine yer verilmişti. Kaynak:AA

İsrail’den Avrupalı 
milletvekillerine engel Власти Израиля запретили въезд в 

страну семи парламентариям Ев-
росоюза из-за того, что они оказывают 
поддержку акциям протеста и бойко-
там в Израиле. 

Пресс-секретарь Евро-Средиземно-
морского центра по наблюдению за 
соблюдением прав человека Сара При-
тчетт сказала следующее: «Тот факт, 
что власти Израиля запретили въезд в 
страну семи европейским парламента-
риям на основании того, что они под-
держивают бойкота в Израиле, - это 
поведение присуще монголам, кото-
рые не приемлют противоположного 
мнения по отношению к их политике». 

Помимо этого, Притчетт подчеркну-
ла, что усилия Израиля относительно 
запрета въезда в страну  европейских 

парламентариев, направлены на изо-
ляцию Палестины от внешнего мира. 

В августе прошлого года Генерального 
секретаря Евро-Средиземноморского 
центра по наблюдению за соблюде-
нием прав человека Пама Бейли не 
впустили в Израиль. Однако ранее 
аналогичное давление было приме-
нено по отношению к активистам и 
работникам в офисах Организации 
Объединенных Наций (ООН).

«Четырехдневный визит европейских 
парламентариев в Палестину и Изра-
иль в этом месяце был отклонен вла-
стями Израиля»,- добавила Притчетт. 

Как сообщает израильская газета «Га-
арец», министр внутренних дел Изра-
иля Арье Дери и министр внутренней 

безопасности Гилад Эрдан 
заявили, что европейские 
парламентарии намерева-
лись посетить одного из 
лидеров ФАТХ Марвана 
Баргути, который содер-
жится в тюрьме с 2002 года. 
Источник: Агентство «Ана-
долу» 

ПАРЛАМЕНТАРИЯМ ЕС 
ЗАПРЕТИЛИ ВЪЕЗД В ИЗРАИЛЬ
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В связи с тем, что испанское прави-
тельство объявило о применении 

155-й статьи Конституции, которая 
позволяет лишить регион автономии и 
перевести все местные органы власти 
под центральное подчинение, в столице 
Бельгии прошли акции протеста. 
Таким образом, сторонники независимо-
сти Каталонии совместно с сепаратиста-
ми вышли на демонстрацию в парке Пя-
тидесятилетия неподалеку от институтов 
Евросоюза.
Сотни людей вышли на акцию протеста, 
которая направлена против действий 
властей Испании. 
В данной акции протеста принимали 
участие бывшие каталонские министры 
Меритксел Серрет, Антони Комин и Кла-
ра Понсати, на арест которых суд Испа-
нии выдал ордера. 
Кроме того, в ходе данной акции проте-

İspanya’daki merkezi hükümetin Kata-
lonya özerk yönetimine uyguladığı 155. 

madde ve eski Katalonya yerel hükümeti 
üyelerinin tutuklanması, Belçika›nın baş-
kenti Brüksel›de protesto edildi.

Bağımsızlık yanlısı ve ayrılıkçı Katalan der-
nekleri, Avrupa Birliği (AB) kurumları yakı-
nındaki 50. Yıl Parkı›nda gösteri düzenledi.

İspanya merkezi hükümetinin Katalonya 
özerk yönetimine uyguladığı 155. madde ve 
eski Katalonya yerel hükümeti üyelerinin 
tutuklanmasının protesto edildiği gösteri-
ye, yüzlerce kişi katıldı.

Gösteride, haklarında İspanya tarafından 
Avrupa çapında tutuklama kararı çıkarılan 
eski Katalan bakanlar Meritxell Serret Aleu, 
Antoni Comin ve Clara Obiols da yer aldı.

Katalonya›nın bağımsızlığı yönünde ko-

nuşmalar yapılan gösteride, «Yaşasın Ka-

talonya» ve «Katalanlara Özgürlük» gibi 

sloganlar atıldı.

«Siyasi tutuklulara serbestlik», «AB sessiz 

kalmasın», «Avrupa, Katalonya›yı İspanyol 

faşizminden kurtar» gibi çeşitli afişler ve 

pankartlar açılan protesto 2 saat sürüdü.

Gösteride, Katalan ve Flaman bayraklarının 

bir arada yer alması dikkati çekti.

Katalonya Özerk Yönetiminin tek taraflı 

bağımsızlık ilanındaki rolleri nedeniyle 

«devlete karşı başkaldırma, ayaklanma ve 

kamu malını kötüye kullanmakla» suçlanan 

Katalonya Özerk Yönetiminin eski Başkanı 

Carles Puigdemont ve 4 bakanı haklarında 

tutuklama kararı çıkmadan Brüksel’e kaç-

mıştı.

İspanya Ulusal Mahkemesi, bu kişiler 

hakkında Avrupa çapında tutuklama ka-

rarını resmi olarak Belçika’ya iletmişti. 

KAYNAK:AA

Ayrılıkçı Katalonlardan 
Brüksel’de protesto
Bağımsızlık yanlısı ve ayrılıkçı Katalanlar, Brüksel’de gösteri 
düzenledi.

Каталонские сепаратисты выступили с 
акцией протеста в Брюсселе
Сторонники независимости Каталонии и сепаратисты 
организовали демонстрацию в Брюсселе

ста прозвучали лозунги «Да здравствует 
Каталония» и «Свобода каталонцам». 
Акция протеста длилась на протяжении 
двух часов, где были развернуты раз-
личные плакаты с надписью «Свободу 
политзаключенным», «ЕС не должен 
молчать» и «Европа, спаси Каталонию от 
испанского фашизма». 
Наряду с этим, на демонстрации люди 
размахивали флагами Каталонии и 
Фландрии. 
Katalonya Özerk Yönetiminin tek taraflı 
bağımsızlık ilanındaki rolleri nedeniyle 
«devlete karşı başkaldırma, ayaklanma ve 
kamu malını kötüye kullanmakla» suçlanan 
Katalonya Özerk Yönetiminin eski Başkanı 
Carles Puigdemont ve 4 bakanı haklarında 
tutuklama kararı çıkmadan Brüksel’e 
kaçmıştı.
Бывшего президента Каталонии Карлоса 
Пучдемона обвинили в «восстании про-
тив государственной власти и злоупотре-
блении бюджетными средствами», из-за 
одностороннего провозглашения незави-
симости Каталонии. Однако Пучдемон и 
4 министров бежали в Брюссель.
Национальный суд Испании выдал ордер 
на арест лидера Каталонии, а также не-
скольких его советников. 
Источник: Агентство «Анадолу» 

Farkındalık yaratmak için sigara, alkol, 

tuz, yağ, şeker tüketimini azaltmaya yöne-

lik ulusal boyutta kampanyalar yapılması 

gerektiğine dikkati çeken Galea, yasal ted-

birlerin ise caydırıcı ve kontrol edilebilir 

düzeyde olmasının önemli olduğunu vurgu-

ladı.KAYNAK:AA

делом для мужчин. Они считают себя 
более  устойчивыми к заболеваниям и 
поздно обращаются к врачу». 

По мнению Гауден Галеа, уменьшить 
смертность от неинфекционных забо-
леваний можно с помощью реализации 
нижеследующих способов: повышение 
осведомленности, принятие правовых 
мер и расширение медицинских услуг 

Она подчеркнула, что для повышения 
осведомленности людей в этих вопросах 
необходимо проведение масштабных 
кампаний в целях сокращения потребле-
ния табачных изделий, алкоголя, соли, 
жира и сахара, а также важно, чтобы 
правовые меры были на сдерживающем 
и контролируемом уровне.

Источник: Агентство «Анадолу»  

lenebileceğinin altını çizen Galea, sağlıklı 
beslenme ve fiziksel aktivitenin de bu 
hastalıklarla mücadelede önemli olduğuna 
vurgu yaptı.

Galea, Avrupa genelinde bulaşıcı olmayan 
hastalıklara bağlı ölümlerin kadınlara naza-
ran erkeklerde yüzde 5 daha fazla görüldü-
ğüne işaret ederek, «Erkeklerin daha fazla 
sigara içip, daha çok alkol tüketme gibi sos-
yal anlamda da erkeksi olarak kabul gören 
bazı davranışları var. Hatta bazı toplum-
larda erkekler risklere ve hastalıklara karşı 
kendilerini daha dayanıklı görüp sağlık 
hizmetlerine geç başvuruyor.» değerlendir-
mesinde bulundu.

Gauden Galea, bu hastalıkların neden oldu-
ğu ölümleri azaltmak için alınacak önlem-
leri ise farkındalık yaratmak, yasal tedbir 
almak ve sağlık hizmetlerini genişletmek 
olarak sıraladı. 

гипертония. Но не следует 
забывать и о том, что очень 
важно дальнейшее продол-
жение осуществления этих 
мер и услуг», - сказала Гау-
ден Галеа.  

«Ежегодно от неинфекцион-
ных заболеваний умирает 40 миллионов 
человек. Большинство этих заболеваний 
можно предотвратить, уменьшив употре-
бление сигарет и алкоголя. Правильное 
питание и активные физические нагруз-
ки также важны в борьбе с этими заболе-
ваниями», - добавила она. 

Галеа также отметила, что смертность от 
неинфекционных заболеваний в Европе 
на 5 процентов выше у мужчин, чем у 
женщин: «Курение сигарет и употре-
бление алкоголя стало уже обыденным 

geçmişte yaptıklarının önemli olduğuna 
dikkati çekerek, bakanlığı döneminde 
Türkiye’de sigara tüketim oranında büyük 
azalma görüldüğünü belirtti.

Türkiye’nin coğrafi olarak büyük ve nüfu-
sunun fazla olmasına rağmen sağlık hiz-
metlerini ülke geneline yaymayı başardığını 
dile getiren Galea, “Türkiye bu yönüyle 
DSÖ tarafından lider ülke olarak görülü-
yor. Özellikle şeker ve yüksek tansiyon 
hastalıklarında gerekli önlemleri almayı 
başarabilen bir ülke. Ama unutmayalım ki 
bu önlemlerin ve hizmetlerin uygulanma-
sının devamı da büyük önem arz ediyor.» 
dedi.

Öte yandan Galea, bulaşıcı olmayan hasta-
lıklardan dünyada her yıl kayıtlı 40 milyon 
kişinin hayatını kaybettiğini söyledi.

Bu hastalıkların büyük bir bölümünün 
sigara ve alkol kullanımını azaltarak ön-

«Турция стала одним из 
мировых лидеров в борь-
бе с неинфекционными 
заболеваниями и в раз-
витии рынка медицин-
ских услуг. Турция сдела-
ла крупные инвестиции в 
эту область. В последние 
годы наблюдается значительное сокра-
щение потребления табачных изделий. 
Хотя Турция большая и густонаселенная 
страна, ей удалось распространить ме-
дицинские услуги по всей территории 
государства. В этом отношении Всемир-
ная организация здравоохранения рас-
сматривает Турцию в качестве лидера. 
Турция в состоянии принять необходи-
мые меры предосторожности при таких 
заболеваниях, как сахарный диабет и 

DSÖ Avrupa Ofisi Bulaşıcı Olmayan 
Hastalıklar Departmanı Direktörü 
Galea, “Türkiye, DSÖ tarafından lider 
ülke olarak görülüyor.” dedi.

İspanya’nın başkenti Madrid’de 9-10 
Kasım’da düzenlenen ve Türkiye’den 

Başbakan Yardımcısı Recep Akdağ’ın 
katıldığı “Bulaşıcı Olmayan Hastalıklar 
ve Sağlık Sistemleri” başlıklı toplantı-
nın organizatörlerinden Dünya Sağlık 
Örgütü(DSÖ) Avrupa Ofisi Bulaşıcı Ol-
mayan Hastalıklar Departmanı Direktörü 
Dr. Gauden Galea, AA muhabirine değer-
lendirmelerde bulundu.

Bulaşıcı olmayan hastalıklarla mücade-
lede ve sağlık hizmetlerinde Türkiye’nin 
lider ülke olduğunu vurgulayan Galea, 
Türkiye’nin bu alanda büyük yatırımlar 
yaptığını anlattı.

Galea, eski Sağlık Bakanı Recep Akdağ’ın 

Директор европейского офиса ВОЗ 
по профилактике неинфекционных 
заболеваний и борьбе с ними 
Гауден Галеа сказала следующее: 
«По мнению ВОЗ, Турция стала 
одним из мировых лидеров в 
сфере здравоохранения в сфере 
здравоохранения». 

В конференции под названием «Неин-
фекционные заболевания и системы 

здравоохранения», проходившей в сто-
лице Испании в Мадриде 9-10 ноября, 
принял участие вице премьер-министр 
Турции Реджеп Акдаг. Одним из орга-
низаторов данной конференции стала 
директор европейского офиса ВОЗ по 
профилактике неинфекционных заболе-
ваний и борьбе с ними Гауден Галеа. 

‘Türkiye DSÖ tarafından lider ülke olarak görülüyor’

«ПО МНЕНИЮ ВОЗ, ТУРЦИЯ СТАЛА ОДНИМ ИЗ МИРОВЫХ ЛИДЕРОВ В СФЕРЕ ЗДРАВООХРАНЕНИЯ» 
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rejiminin eski haline döndürülmesi bu 
noktada önem arz ediyor."

“Siyasi çözüme odaklanabileceğimiz 
hususunda mutabıkız”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, görüşmede 
bölgesel ve uluslararası konuları da ele 
alma fırsatı bulduklarını belirterek, 
şunları kaydetti:

“Özellikle Suriye ihtilafına ilişkin son 
gelişmeleri değerlendirme fırsatını 
bulduk. Buna bağlı olarak Astana görüş-
meleri ve gerginliği azaltma muhtırası 
sahada şiddetin azaltılmasına önemli 
katkılar veriyor. Gelinen noktada siyasi 
çözüme odaklanabileceğimiz bir zemin 
oluştuğu hususunda mutabıkız.

Bu arada Sayın Putin ile Sayın Trump 
arasındaki Vietnam’da yapılan ortak 
açıklamayı önemsiyoruz. Netice olarak 
Türkiye-Rusya ilişkilerinin çok ileri bir 
seviyeye geldiğini görmekten memnu-
niyet duyuyorum. Elbette bu seviyeyi 
yeterli bulmuyoruz. Ülkelerimizin ve 
halklarımızın her alanda daha yakın ve 
güçlü işbirliği içinde olması noktasında 
iki taraf da hemfikir. Özellikle de sa-
vunma sanayine yönelik müşterek ata-
cağımız adımları çok önemsiyorum.” 

“Suriye başta olmak üzere bölgesel ko-
nuları ele aldık” 

Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin de 
Cumhurbaşkanı Erdoğan ile gerçekleş-
tirdiği görüşmede Suriye başta olmak 
üzere bölgesel konuların ele alındığını 
belirterek, “Sayın Erdoğan’a geçtiğimiz 
günlerde Tahran’da gerçekleştirdiğim 
görüşmeler hakkında bilgi verdim. As-
tana sürecinin garantörleri olan Rusya, 
Türkiye ve İran arasında çalışmalar ba-
şarıyla devam ediyor.” dedi.

Suriye’de yaşanan şiddet olaylarının 
önemli oranda azaldığına değinen Pu-
tin, “Birleşmiş Milletler himayesinde 
Suriye’de taraflar arasında diyalog ku-
rulması için gerekli koşullar oluşuyor. 
Suriye’de siyasi çözüme verilen desteğin 
arttırılması konusunda Sayın Cumhur-
başkanı ile hemfikiriz.” ifadesini kullandı. 

Erdoğan, Rusya’dan ayrıldı

Cumhurbaşkanı Erdoğan, özel uçak 
“TUR” ile saat 23.15’te Rusya’nın Soçi 
kentinden Kuveyt’e hareket etti. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan’ı, Soçi Ulus-
lararası Havalimanı’ndan Krasnodar 

Valisi Vinyamin 
Kondratyev, Soçi 
Belediye Başkanı 
Anatoli Pakho-
mov, Türkiye’nin 
Moskova Büyü-
kelçisi Hüseyin 
Diriöz, Novoros-
sisk Başkonsolo-
su Yunus Emre 
Özigci ve diğer 
yetkililer uğurla-
dı. KAYNAK: AA

Resmî ziyaretini gerçekleştirmek 
üzere Rusya’nın Soçi kentinde bu-

lunan Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan, Rusya Federasyonu Devlet 
Başkanı Vladimir Putin ile bir araya gel-
di. Cumhurbaşkanı Erdoğan ve Rusya 
Devlet Başkanı Putin ortak basın top-
lantısı düzenledi. 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan ve Rusya Devlet Başkanı 
Vladimir Putin, Devlet Başkanlığı Re-
zidansındaki baş başa ve heyetler arası 
görüşmelerin ardından ortak basın 
toplantısı düzenledi. 

Gerek yüz yüze görüşmeler gerekse te-
lefon diplomasisinin yoğun bir şekilde 
devam ettiğine dikkati çeken Erdoğan, 
bu anlayıştan hareketle Üst Düzey İş-
birliği Konseyi’nin yedinci toplantısının 
hazırlıklarına şimdiden başladıklarını 
aktardı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, iki ülke ara-
sındaki siyasi diyaloğa paralel olarak 
ekonomik ilişkilerin de yükseliş seyrine 
girdiğini vurguladı.

Mart ayındaki ziyareti sırasında bazı 
tarım ürünlerinin Rusya’ya girişine izin 
verilmesi, vatandaşların çalışma izni 
sorunların hallolması gibi konularda 
Putin’in verdiği müjdelerden memnu-
niyet duyduklarını aktaran Erdoğan, 
aradan geçen sürede ikili ekonomik iş-
birliğinin önündeki tüm engellerin kal-
dırılması için yoğun temaslara devam 
edildiğinin altını çizdi. 

“İş adamlarımızın önündeki tüm engel-
leri kaldırmamız gerekiyor”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle devam 
etti:

“Karma Ekonomik Komisyon toplantısı 
geçen ay Kazan’da düzenlendi. Burada 
domates, nar, patlıcan gibi ürünlerin 
Rus pazarına girişinin kolaylaştırılma-
sına yönelik alınan kararları memnu-
niyetle karşıladık ama istiyoruz ki son 
kısıtlamaları da kaldıralım.

İkili ticaret hacmimiz bu yılın ilk üç 
çeyreğinde, geçen yılın aynı dönemine 
göre ciddi bir artışla 15 milyar doları 
aştı. Tabii evvelce 100 milyar dolar 
olarak açıkladığımız hedefimize ulaş-
mak için iş adamlarımızın önündeki 
vize de dahil olmak üzere tüm engelleri 
kaldırmamız gerekiyor. Vize muafiyeti 

Erdoğan ile Putin ortak basın toplantısı düzenledi.

Avrupa Birliği, Venezuela’ya silah 
ambargosu, seyahat yasağı ile 

mal varlıklarının dondurulmasını 
içeren kısıtlayıcı tedbirler uygulama 
kararı aldı.

Avrupa Birliği (AB) Konseyin-
den yapılan yazılı açıklamada, 
AB’nin, Venezuela’ya yönelik siyasi 
ve diplomatik girişimlerin yanı sıra 
ülkedeki siyasi krize barışçıl çözüm 
bulunmasına katkı sağlamak için 
kısıtlayıcı tedbirler uygulanması 
konusunda oy birliğiyle karar aldığı 
belirtildi. 

AB›nin Venezuela›ya diyalog ve uz-
laşı çağrısı yaptığı hatırlatılan açık-
lamada, AB›nin, Venezuela halkının 
ihtiyaçlarının karşılanmasını sağla-
yacak ve tüm tarafları dahil edecek 
bir anlaşmaya katkıda bulunmaya 
hazır olduğu kaydedildi.

Açıklamada, Venezuela›da muhale-
fetin 15 Ekim›de yapılan eyalet se-
çim sonuçlarını tanımadığına işaret 
edilerek, seçim sonuçlarının bağım-
sız bir merci tarafından denetlenme-
si gerektiği belirtildi.

Venezuela›daki gelişmelerin ülke-
deki «siyasi kutuplaşmayı» derinleş-
tirdiğine dikkat çekilen açıklamada, 
AB›nin Venezuela›daki Kurucu 
Meclisin demokratik ve bağımsız 

kurumlara zarar verdiğini düşündü-
ğü ve meşru olmadığı için Kurucu 
Meclisi tanımayacağı ifade edildi.

Kısıtlayıcı tedbirler

Açıklamada, “AB, Venezuela’da iç 
baskı için kullanılabilecek silah ve 
benzer malzemelere ilişkin ambargo 
kararı almış, aynı zamanda seyahat 
yasağı ve mal varlıklarının dondu-
rulmasına ilişkin hukuki altyapı 
oluşturulması konusunda da anlaş-
maya varmıştır.” ifadeleri yer aldı.

Bu tedbirlerin kademeli ve esnek 
şekilde uygulanacağı belirtilen 
açıklamada, tedbirlerin demokratik 
prensiplere ve hukukun üstünlüğü-
ne saygı duymayan, insan haklarını 
ihlal eden kişileri hedef alacağı bil-
dirildi.

Açıklamada, Venezuela’daki siyasi 
duruma ilişkin olumlu gelişmeler 
yaşanması durumunda askıya alı-
nabilecek tedbirlerin Venezuela 
halkına zarar vermeyi amaçlamadığı 
vurgulandı.

Venezuela’daki siyasi krizi ancak 
hükümetin çözebileceği ifade edilen 
açıklamada, Venezuela hükümetine 
özgür ve adil seçimler yoluyla de-
mokratik meşruiyeti tekrar sağlama 
çağrısında bulunuldu. 
KAYNAK: AA

AB’den Venezuela’ya 
kısıtlayıcı tedbir kararı
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«Особое внимание мы уделили си-
рийскому вопросу. Мирные пере-
говоры в Астане и меморандум по 
созданию зон деэскалации внесли 
определенный вклад для снижения 
насилия в этом регионе. Мы пришли 
к согласию, что на данный момент 
появилась почва для того, чтобы 
сосредоточиться на политическом 
разрешении данного вопроса. Мы 
также придаем значение совместному 
заявлению господина Путина и Трам-
па во Вьетнаме. Кроме того, я очень 
рад констатировать, что отношения 
между двумя странами достигли вы-
сокого уровня. Конечно, этого недо-
статочно для полной нормализации 
двусторонних отношений. Обе сторо-
ны согласны с тем, что народы двух 
стран должны находиться в тесном 
сотрудничестве во всех сферах. Осо-
бенно я придаю значение совместным 
усилиям в сфере оборонной промыш-
ленности», - добавил Эрдоган. 

«Мы обсудили региональные вопро-
сы, а в частности сирийский кризис»

Президент России Владимир Путин 
отметил, что в ходе переговоров была 
возможность обсудить региональные 
вопросы, а в частности сирийский 
кризис. 

«Я рассказал господину Эрдогану об 
итогах своей поездки в Тегеран. Рос-
сия совместно с Турцией и Ираном, 
как страны-гаранты астанинского 
процесса, продолжают успешное со-
трудничество. Уровень насилия в Си-
рии, безусловно, снизился. Также со-
здаются благоприятные условия для 
продвижения межсирийского диалога 
под эгидой ООН. Мы имеем схожие 
позиции с господином Эрдоганом в 
вопросе урегулирования сирийского 
кризиса политическим путем», - ска-
зал Путин. 

Эрдоган вылетел из Сочи в Кувейт 

Президент Реджеп Тайип Эрдоган по-
сле завершения переговоров в Сочи, 
на личном самолете  «ТУР» в 23:15 
вылетел в Кувейт.  

Главу государства встретили губер-
натор Краснодара Вениамин Кондра-

тьев, мэр города 
Сочи Анатолий 
Пахомов, посол 
Турции в Москве 
Хусейин Дири-
оз, генеральный 
консул Турции в 
Новороссийске 
Юнус Эмре Ози-
гджи и другие 
уполномоченные 
лица.

Президент Турции Реджеп Тайип 
Эрдоган прибыл с официальным 

визитом в Сочи. После встречи двух 
президентов в формате «тет-а-тет» 
и межделегационных переговоров, 
состоялась совместная пресс-конфе-
ренция. 

Президент Турции отметил, что меж-
ду двумя странами поддерживаются 
регулярные контакты, как в формате 
телефонных разговоров, так и лич-
ных встреч. Исходя из этого, началась 
подготовка к проведению седьмого 
заседания Совета сотрудничества 
высшего уровня. 

Кроме того, Эрдоган отметил, что как 
политические, так и экономические 
отношения между двумя странами 
достигли более высокого уровня. 

Вместе с тем, Эрдоган выразил удов-
летворение снятием Россией ограни-
чений на поставку сельхозпродуктов 
и облегчения процесса выдачи виз. 
Он также указал на необходимость 
снятия всех оставшихся ограничений 
в сфере сельского хозяйства с целью 
развития двустороннего экономиче-
ского сотрудничества. 

«Нам необходимо устранить все пре-
пятствия на пути наших бизнесме-
нов», -подчеркнул Эрдоган. 

«В прошедшем месяце в Казани 
состоялось заседание межправи-
тельственной российско-турецкой 
комиссии. Мы приветствуем решение 
упростить ввоз таких товаров в Рос-
сию, как гранаты, баклажаны, поми-
доры и другие сельскохозяйственные 
культуры.  Однако мы желаем, чтобы 
все остальные ограничения также 
были сняты. В первом квартале 2017 
года торговый оборот между двумя 
странами превысил 15 миллиардов 
долларов. Нам необходимо устранить 
все препятствия на пути наших биз-
несменов, чтобы достигнуть 100-мил-
лиардной отметки. В этом плане ог-
ромное значение имеет возвращение 
к прежнему безвизовому режиму», 
- сказал Эрдоган. 

Помимо этого, в ходе переговоров 
была возможность обсудить регио-
нальные и международные вопросы. 

СОВМЕСТНАЯ ПРЕСС-КОНФЕРЕНЦИЯ ЭРДОГАНА И ПУТИНА

Евросоюз ввел ограничитель-
ные меры в отношении Ве-

несуэлы и запретил поставлять в 
страну оружие. 

Такое решение Совет ЕС принял 
в качестве дополнения к поли-
тическим и дипломатическим 
усилиям к мирному разрешению 
кризиса в стране.

Также было отмечено, что ЕС го-
тов удовлетворить потребности 
народа Венесуэлы и содейство-
вать заключению соглашения, в 
котором участвуют все стороны.

Кроме этого, сообщается, что оп-
позиция Венесуэлы не признала 
результаты выборов 15 октября 
и требует подсчета итогов голо-
сования со стороны независи-
мых органов. 

Данная ситуация только углуби-
ла «политическую поляризацию» 
в обществе. ЕС полагает, что уч-
редительное собрание Венесуэлы 
наносит ущерб демократическим 
институтам и не является леги-
тимным.

Ограничительные меры

Евросоюз наложил эмбарго на 
поставки оружия и оснащение, 
которые могут использоваться 
для внутренних репрессий в 
стране. Кроме того, документ 
облегчает введение индивиду-
альных санкций, в частности, 
запрет на въезд и блокировку 
активов.

«Данные меры будут исполь-
зоваться на поэтапной и гиб-
кой основе, и применяться в 
отношении тех, кто не следует 
демократическим принципам и 
верховенству прав человека», - 
говорится в заявлении Совета 
ЕС.

В заявлении говорится, что ог-
раничительные меры могут быть 
отменены в том случае, если си-
туация в стране изменится в луч-
шую сторону. Власти Венесуэлы 
могут разрешить политический 
кризис в стране, если проведут 
свободные и демократические 
выборы. 

ЕВРОСОЮЗ ВВЕЛ 
ОГРАНИЧИТЕЛЬНЫЕ МЕРЫ В 
ОТНОШЕНИИ ВЕНЕСУЭЛЫ
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Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriye-
ti (KKTC) Dışişleri Bakanı Tahsin 

Ertuğruloğlu, sonuçsuz kalan Kıbrıs mü-
zakerelerine ilişkin, “BM, 50 yılımızı çaldı 
ancak bundan sonra daha fazla zamanı-
mızın çalınmasına müsaade etmeyeceğiz.” 
dedi.

Bakan Ertuğruloğlu, KKTC’de temaslarda 
bulunan Türkiye Gazeteciler Federasyonu 
(TGF) Başkanı Yılmaz Karaca ve bazı yö-
netim kurulu üyelerini Cumhuriyet Mecli-
si Şeref Salonu’nda kabul etti.

Ertuğruloğlu kabulde yaptığı konuşmada, 
Kıbrıs müzakerelerinin temmuz ayında 
İsviçre’nin Crans-Montana kasabasında 
yapılan Kıbrıs Konferansı’nda çöktüğünü 
ifade etti.

Kıbrıs Rum yetkililerin müzakerelere se-
çimlerden sonra devam edileceği yönünde 
açıklamalar yaptığına dikkati çeken Er-
tuğruloğlu, “Türkiye ve Kıbrıs Türk tarafı 
olarak bu oyuna gelmemeliyiz. İsviçre’de 
50 yıllık süreç çöktü, federasyon görüşme-
leri çöktü.” diye konuştu.

Kıbrıs Türk halkının izolasyonlar altında 

Министр иностранных дел Ту-
рецкой Республики Северного 

Кипра (ТРСК) Тахсин Эртугрулоглу 
относительно провала переговоров 
по кипрскому вопросу сказал следу-

ющее: «Евросоюз отнял у нас 50 
лет, но мы больше не допустим 

повторение этого».

Министр иностранных 
дел Северного Кипра Тах-

син Эртугрулоглу принял 
председателя Федерации 

журналистов Турции Йылмаза 
Караджу и некоторых членов совета 
директоров в зале Республиканской 
Ассамблеи ТРСК. 

В ходе встречи Эртугрулоглу заявил, 
что переговоры по кипрскому во-
просу в швейцарской Кран-Монтане  
провалились. 

Кроме того, Эртугрулоглу сказал сле-

ezildiği ve azınlık gibi görüldüğü sürece 
Rumlarla 50 yıl değil 500 yıl daha müza-
kere edilse çözüm bulamayacağına dik-
kati çeken Bakan Ertuğruloğlu, “BM, 50 
yılımızı çaldı ancak bundan sonra daha 
fazla zamanımızın çalınmasına müsaade 
etmeyeceğiz. Bundan sonra iki devlet ara-
sında görüşme olacaksa olur. Bu konuda 
ana vatan medyasından 
da destek istiyoruz.” 
ifadesini kullandı.

Tahsin Ertuğruloğlu, 
7 Ocak’ta KKTC’de 
yapılacak genel seçim-
lerin ardından Kıbrıs’ta 
müzakerelerinde yeni sü-
recin ne olabileceği konusunda Türkiye 
ile değerlendirme yapılması gerektiğini 
kaydetti.

TGF Genel Başkanı Yılmaz Karaca da ör-
güt olarak KKTC’nin tam bağımsız yoluna 
devam etmesi ve üzerindeki ambargoların 
kaldırılması için her zaman destek verme-
ye hazır olduklarını söyledi. KAYNAK: AA

дующее: «Переговоры по кипрскому 
вопросу продолжатся после окон-
чания выборов. Будучи Турецкой 
Республикой Северного Кипра, мы 
не должны наступать на одни и те 
же грабли. Переговорный процесс в 
Швейцарии потерпел крах. До тех пор 
пока турки-киприоты будут подвер-
гаться изоляции, а также рассматри-
ваться в качестве этнического мень-
шинства, мы не сойдемся во мнении 
с греками даже спустя 500 лет. Евро-
союз отнял у нас 50 лет, но мы больше 
не допустим повторение этого. Мы 
нуждаемся в поддержке со стороны 
турецких СМИ по этому вопросу». 

Наряду с этим, Тахсин Эртугрулоглу 
добавил, что после окончания всеоб-
щих выборов в Северном Кипре 7 ян-
варя, власти ТРСК должны обсудить 
детали нового переговорного процес-
са по кипрскому вопросу с Турцией.  

Председатель Федерации журна-
листов Турции Йылмаз Караджа, в 
свою очередь, заявил, что они всегда 
готовы оказать поддержку Север-
ному Кипру в вопросах достижения 
полной ее независимости и отмены 
эмбарго.  Источник: Агентство «Ана-
долу»  

rılma (Brexit) sürecinde olmasına karşın 
Avrupa ile güvenlik iş birliğini sürdürdü-
ğünü hatırlatan May, «Bu nedenledir ki 
Ukrayna›ya askeri ve ekonomik desteğimizi 
artırdık. Bu nedenledir ki siber güvenliği-
mizi güçlendiriyoruz ve Rusya›daki yolsuz-
luğun yarattığı karın İngiltere›ye akışını 
engellemek için finans rejimimizi sıkılaştır-
maya bakıyoruz.» ifadelerini kullandı.

Ülkesinin, kendisini korumak için elinden 
geleni yapacağını ve müttefikleriyle bu yön-
de çalışacağını anlatan May, “Soğuk Savaş” 
dönemine dönmek istemediklerini vurgula-
dı. KAYNAK: AA

«Россия представляет угрозу 
международному порядку, пытаясь сделать 
информацию своим оружием. Россия 
намерена посеять раздор на Западе и 
подорвать наши институты, вмешиваясь в 
выборы других стран и совершая кибератаки 
на государственные учреждения», - сказала 
Мэй, выступая на ежегодном банкете в 
финансовом центре Лондона.  

«Я хочу сказать России очень простую 
вещь. Мы знаем, чем вы занимаетесь. И 
у вас это не получится, потому что вы 
недооцениваете жизнеспособность наших 
демократий, стойкую притягательность 

свободного общества и приверженность 
западных государств к связывающим 
нас союзам. Россия внедряет свои 
управляемые государством СМИ, 
которые размещают фейковые новости и 
отфотошопленные изображения, чтобы 
посеять раздор на Западе и подорвать 
наши институты», - добавила Тереза Мэй. 

«Мы не хотим возвращаться во времена 
холодной войны»

Мэй вновь обвинила Россию в незаконном 
присоединении Крыма, утверждая, что 
это первый случай после Второй мировой 
войны, когда одна страна на территории 
Европы оккупирует чужую землю. 

Кроме того, на этом банкете Мэй заверила, 
что, несмотря на  выход Великобритании 
из ЕС, Лондон будет поддерживать 
сотрудничество с Евросоюзом и с 
НАТО. Именно поэтому, отметила она, 
Великобритания и увеличила военную 
и экономическую поддержку Украины, 
укрепляет свою кибербезопасность 
и финансовую систему, стараясь не 
допустить, чтобы «доходы от коррупции 
текли из России в Великобританию».

«Великобритания сделает все 
возможное, чтобы защитить себя и будет 
взаимодействовать со своими союзниками 
в этом направлении. Мы не хотим 
возврата к холодной войне или находиться 
в состоянии постоянной конфронтации», 
- добавила Мэй.  Источник: Агентство 
«Анадолу»   

İngiltere Başbakanı Theresa May, Londra 
Finans Merkezinin yıllık geleneksel ye-

meğinde yaptığı konuşmada, Rusya’nın Ba-
tıda karışıklık yaratmak için “bilgiyi 
silahlaştırdığını” öne sürerek, “Hepimi-
zin dayandığı uluslararası düzeni tehdit 
eden, Rusya’nın eylemleridir.” ifadelerini 
kullandı.

May, Rusya’nın son yıllarda bazı Batı ülke-
lerindeki seçimlere müdahalede bulundu-
ğunu, devlet kurumlarına siber saldırılar 
düzenlediğini iddia etti.

Başbakan May, sözlerini şöyle sürdürdü:

“Rusya’ya basit bir mesajım var. Ne yaptı-
ğını biliyoruz ve başaramayacaksın çünkü 
demokrasilerimizin direncini, açık ve özgür 
toplumların kalıcı cazibesini ve Batılı mil-
letlerin bizi birleştiren ittifaklara bağlılığını 
hafife alıyorsun. Rusya, bilgiyi silahlaştır-
maya çalışıyor. Rusya, devlet medyası eli ile 
Batıda karışıklık yaratmak ve kurumlarımı-
zın altını oymak için yalan haberler yapıyor 
ve fotoshoplanmış fotoğraflar kullanıyor.”

“Soğuk Savaş dönemine dönmek istemiyo-
ruz”

Rusya’nın Kırım’ı ilhakına da değinen 
May, bunun 2. Dünya Savaşı sonrasında 
Avrupa’da bir ülkenin diğerinden zor kulla-
narak kopardığı ilk toprak parçası olduğunu 
söyledi.

İngiltere’nin, Avrupa Birliğinden (AB) ay-

İngiltere Başbakanı May: 
Uluslararası düzeni tehdit eden 
Rusya’nın eylemleridir

İngiltere Başbakanı May, 
Rusya›yı «uluslararası düzeni 

tehdit etmekle» suçladı.

ПРЕМЬЕР-МИНИСТР ВЕЛИКОБРИТАНИИ 
ТЕРЕЗА МЭЙ: ДЕЙСТВИЯ РОССИИ 
ПРЕДСТАВЛЯЮТ УГРОЗУ 
МЕЖДУНАРОДНОМУ ПОРЯДКУ

Премьер-министр Великобритании 
Тереза Мэй заявила, что действия 
России представляют угрозу 
международному порядку. 

‘BM, 50 yılımızı çaldı’
KKTC Dışişleri Bakanı 
Ertuğruloğlu, “BM, 50 yılımızı 
çaldı ancak bundan sonra daha 
fazla zamanımızın çalınmasına 
müsaade etmeyeceğiz” dedi.

«Евросоюз отнял у нас 50 лет жизни»
Министр иностранных 
дел Турецкой Республики 
Северного Кипра (ТРСК) 
Тахсин Эртугрулоглу сказал 
следующее: «Евросоюз отнял 
у нас 50 лет, но мы больше 
не допустим повторение 
этого». 
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pılsa ve imza 
kampanyaları 
düzenlese de 
Nobel Komi-
tesi,», «Nobel 
Vakfı tüzüğü-
ne göre, Suu 
Çii’ye verilen 
Nobel Barış 
Ödülü›nü iptal 
etmek müm-
kün değil. No-
bel Komitesi, 
ödüllendire-
ceği kişilerin 
o zamana 
kadarki çalış-
malarını de-
ğerlendirerek 
takdirde bulu-
nuyor. Eskiden 
ödül kazanan-
ların sonraki 
faaliyetleriyle ilgili yorumda bulunamıyor.» 
şeklinde bir açıklama yaptı.

Nobel ödülü sahipleri Suu Çii’nin tepkisizli-
ğine tepkili

Nobel barış ödülü sahipleri Malala Yusufzay 
ve Desmond Tutu, yaptıkları çağrılarda Suu 
Çii’yi Arakan›da yaşananlara tepki gösterme-
ye davet etti.

Tutu, Suu Çii’ye hitaben yazdığı mektu-
bunda Suu Çii’nin yıllarca kendisi için “dü-
rüstlük” sembolü olduğunu kaydederek, 
“Arakanlı Müslümanların çektiği acıya dair 
gördüğümüz fotoğraflar, bizi hüzne ve kor-
kuya boğdu. Eğer Myanmar siyasetinde en 
yüksek rütbeye ulaşmanın bedeli sessizliğin-
se, bu kesinlikle aşırı bir bedel.” ifadelerini 
kullandı.

«Nobel Ödüllü Kadınlar» adlı kuruluş tara-
fından yayımlanan ve geçmişte Nobel Barış 
Ödülü alan Mairead Corrigan, Jody Willi-
ams, Şirin Ebadi, Leymah Gbowee ve Tevek-
kül Karman›ın imzaladığı açık mektupta Suu 
Çii’ye şu ifadelerle çağrı yapıldı:

«Sesleri çıkmayan Arakanlı Müslümanların 
savunulması için sen sesini yükseltene kadar 
kaç Arakanlı Müslüman’ın ölmesi gerekecek, 
kaç Arakanlı Müslüman kadına tecavüz edi-
lecek, halkın ne kadarı yok edilecek? Sessiz-
liğin, ülken için bize yıllardır bahsettiğin ve 
hepimizin de seni desteklediği ‘demokrasi’ 
anlayışına uymuyor. Kendilerini barışa ada-
mış kadınlar, kız kardeşlerin ve Nobel ödüllü 
yoldaşların olarak, seni bu gittikçe yayılan 
kriz için ciddi bir duruş takınmaya, Arakan-
lı Müslümanları tüm haklarıyla vatandaş 
olarak tanımaya ve Myanmarlı yetkililerin 
masum sivillere yönelik zulüm ihtimalini 
ortadan kaldırmak için hızlı bir şekilde tüm 
önlemleri almaya çağırıyoruz.”

Arakanlı Müslümanlara etnik temizlik

Myanmar ordusunun, silahlı militanlarla 
mücadeleyi öne sürerek Arakan›da sivillere 
düzenlediği saldırılarda, 25 Ağustos›tan bu 
yana binlerce Müslüman hayatını kaybetti. 
Myanmar yönetiminin bölgeye giriş çıkışlara 
izin vermemesi nedeniyle ölen sivil sayısı 
tam olarak tespit edilemiyor.

Etnik temizliğe dönüşen saldırılarda 300›e 
yakın köy, ordu ve fanatik Budistler tarafın-
dan yok edilirken, 600 binden fazla Arakanlı 
Müslüman dağlık bölgeler, nehir ya da deniz 
üzerinden Bangladeş’e kaçtı. On binlercesi 
de Bangladeş’e kaçmanın yolunu arıyor.

Arakan›da 1970›lerde yaklaşık iki milyon 
Müslümanın yaşadığı tahmin edilirken, 
sistematik saldırılardan kaçış nedeniyle bu 
rakam 350 binin altına geriledi.Kaynak A.A.

за неделю до этого в Оксвордском универ-
ситете, где с 1964 по 1967 год училась Аун 
Сан Су Чжи,  был снят её портрет. 

Проживающий в городе Гатино канадец 
Фарид Кхан начал акцию по сбору подписей 
на одном из сайтов за то, чтобы отозвать 
почётное гражданство  Аун Сан Су Чжи, 
которые было ей выдано Канадой в  2007 
году.  В тексте говорится следующее, с упо-
минанием о трагедии мусульман – рохинья 
из Аракана: «Всё это произошло во время 
руководства Аун Сан Су Чжи, которая яв-
ляется лауреатом Нобелевской премии и 
отрицает». Уже собрано 11 тысяч подписей. 

Несмотря на всё вышеупомянутое, Но-
белевский комитет прокомментировал 
ситуацию следующим образом: «Согласно 
нашему Уставу, выданную ранее Аун Сан Су 
Чжи премию невозможно отозвать. Коми-
тет выдаёт награду, учитываю то, что было 
сделано до присуждения награды. То есть 
мы не комментируем последующие дейст-
вия тех лауреатов, которые уже получили 
ранее премию». 

Реакция лауреатов Нобелевской премии на 
бездействие Аун Сан Су Чжи 

Лауреаты Нобелевской премии мира Мала-
ла Юсуфзай и Десмонд Туту призвали  Аун 
Сан Су Чжи предпринять меры  касательно 
ситуации в Аракане.  Десмонд Туту  отме-
тил следующее в своём обращении к Аун 
Сан Су Чжи: «На протяжении многих лет 
Аун Сан Су Чжи была для меня символом 
добропорядочности. Однако, фотографии 
мусульман – рохинья из Аракана вызвали 
во мне печаль и страх.  Если платой за выс-
ший пост в Мьянме является молчание, то 
это слишком большая цена».

Также было опубликовано открытое пись-
мо организации «Нобелевская премия. 
Женщины», которое подписано такими 
лауреатами  Нобелевской премии мира, как: 
Мейрид Корриган, Джоди Уильямс, Ширин 
Эбади, Лейма Гбови и Тавакуль Карман. 
В письме с призывом к Аун Сан Су Чжи 
говорится: «Сколько ещё нужно погибнуть 
мусульманам из Аракана, сколько ещё 
женщин  - мусульманок из Аракана долж-
но подвергнуться насилию, сколько ещё 
народа должно быть уничтожено для того, 
чтобы ты отреагировала на защиту  му-
сульман из Аракана, которые молчат? Твоё 
молчание противоречит понятию «демо-
кратии», о которой ты говорила нам долгие 
годы и по причине который мы поддержали 
тебя. Мы, будучи посвятившими себя миру 
женщинами, твоими сёстрами и коллегами 
по Нобелевской премии, призываем тебя 
предпринять серьёзные шаги для предо-
твращения этого кризиса, признать все 
гражданские права мусульман – рохинья  из 
Аракана и как можно скорее приступить к 
предотвращению насилия уполномоченных 
лиц руководства Мьянмы против невинно-
го гражданского населения». 

Этническая чистка мусульман – рохинья  из 
Аракана

В ходе нападений армии Мьянмы на гра-
жданские лица из Аракана со ссылкой на 
борьбу с вооруженными повстанцами, 
начиная с 25 августа, погибли тысячи му-
сульман. Точное число жертв невозможно 
определить, так как руководство Мьянмы 
заблокировало въезд и выезд из региона.  В 
процессе этнической чистки около 300 сёл 
было уничтожено армией и буддистами – 
фанатиками. Более чем 600 тысяч мусуль-
ман – рохинья  из Аракана бежало в Банг-
ладеш через горные районы, реки или море. 
Десятки тысяч ищут пути побега в Бангла-
деш. Если в 70-е годы прошлого века пред-
положительное число мусульман в Аракане  
составляло 2 миллиона, то после система-
тических нападений и побегов эта цифра 
снизилась до отметки ниже 350 тысяч.  

Myanmar’ın lideri Aung San Suu Çii, 
uluslararası toplumdan gelen tüm 

tepki ve çağrılara rağmen Arakanlı Müslü-
manlara yönelik zulme sessiz kalmayı sürdü-
rüyor.

Myanmar’ın “Nobel Ödüllü” lideri Aung 
San Suu Çii, uluslararası toplumdan gelen 
tüm tepki ve çağrılara rağmen Arakanlı 
Müslümanlara yönelik zulme sessiz kal-
mayı sürdürüyor.

«Demokrasi ve insan hakları için şiddeti red-
deden mücadelesi» nedeniyle 1991›de Nobel 
barış ödülüne layık görülen Suu Çii’nin on 
binlerce Arakanlı Müslümanın toprakların-
dan edilmesine ve binlercesinin yaşamını 
yitirmesine karşı tepkisiz kalması uluslara-
rası toplumun eleştirilerine yol açıyor.

Suu Çii’nin, Arakan›daki duruma dair, «Kar-
şılıklı suçlamalar var. Hepsini dinlemeliyiz. 
Harekete geçmeden önce bu suçlamaların 
sağlam bir temele dayandığından emin ol-
malıyız.», «Birçok problemle yüzleşen genç 
ve kırılgan bir ülkeyiz. Sadece bazılarına 
odaklanamayız.» şeklindeki açıklamaları da 
tepki çekiyor.

Siyasilerin yanı sıra, müzisyenler, yazarlar, 
Nobel ödülü sahipleri ve insan hakları sa-
vunucuları gibi birçok kişi ve kuruluş, Suu 
Çii’nin sessizliğine son verip, bir an önce 
harekete geçmesi için çağrılarda bulunuyor. 
Bu süreçte Suu Çii’ye geçmişte verilen bazı 
ödüller de geri alındı ya da geri alınması için 
kampanyalar başlatıldı.

İrlandalı müzisyenlerden tepki

Suu Çii’nin kayıtsızlığına son tepki, İrlandalı 
şarkıcı Bob Geldolf›dan geldi. Gendolf, Suu 
Çii ile aynı nişanı paylaşmak istemediği ge-
rekçesiyle “Dublin Özgürlük Nişanı»nı iade 
edeceğini açıkladı.

Yazılı açıklama yayımlayan Geldof, Suu 
Çii’yle ilgili olarak, «Şehrimizle bağlantısı 
hepimizi utandırıyor. Onunla hiçbir işimiz 
olmamalı. Biz onu onurlandırdık, o bizi 
utandırıyor.» ifadelerini kullandı.

İrlandalı müzik grubu U2 da cumartesi günü 
sosyal medya üzerinden paylaştıkları mesaj-
larında, Suu Çii’nin ev hapsinden kurtulması 
için yıllarca kampanya düzenlediklerini, an-
cak 600 binden fazla kişinin Myanmar›daki 
zulümden kaçmasına sessiz kalacağını «asla 
tahmin etmediklerini» belirtti.

Suu Çii’ye verilen onurlar geri alınıyor

İngiltere’de ekim ayında Oxford Belediye 
Meclisi, Suu Çii’ye verdiği «Oxford Özgürlük 
Nişanı»nı geri alma kararı verdi. Belediye 
Meclisinde yapılan oturumda, Suu Çii’ye 
1997›de verilen nişanın, Myanmarlı siyaset-
çinin Arakan’da Müslümanlara karşı işlenen 
insanlık suçuna sessiz kalması nedeniyle 
geri alınması için oy birliğiyle karar alındı.

Söz konusu karardan bir hafta önce de Suu 
Çii’nin 1964-1967 yıllarında öğrenci olduğu 
Oxford Üniversitesindeki bir portresi de ser-
gilendiği yerden alınarak depoya kaldırıldı.

Kanada’nın Quebec eyaletine bağlı Gatineau 
kentinde yaşayan Fareed Khan isimli Kana-
dalı tarafından bir internet sitesi üzerinden 
Suu Çii’ye, Kanada tarafından 2007 yılında 
verilen onursal Kanada vatandaşlığının geri 
alınması imza kampanyası başlatıldı.

Kampanya metninde Arakanlı Müslüman-
ların Myanmar’da uğradığı zulümler hatır-
latılarak, “Bütün bunlar, son birkaç yıldır 
ordunun ve vatandaşlarının gerçekleştirdiği 
vahşetleri kınamayı reddeden Nobel Barış 
Ödülü sahibi Aung San Suu Çii’nin başarısız 
liderliği altında gerçekleşti.’’ ifadeleri yer 
aldı. Kampanyada 11 bin imzaya ulaşıldı.

Öte yandan Suu Çii’ye verilen Nobel Ödü-
lünün geri alınması için çeşitli çağrılar ya-

Несмотря на ре-
акцию и призывы 
международно-
го сообщества, 
лидер Мьян-
мы  Аун Сан Су 
Чжи продолжает 
сохранять мол-
чание относи-
тельно насилия, 
совершаемого 
над мусульмана-
ми  - рохинья из 
Аракана. 

Несмотря на ре-
акцию и призывы 
международного 
сообщества, ли-
дер Мьянмы  Аун 
Сан Су Чжи, 
которая является 
лауреатом Нобе-
левской премии, 
продолжает со-

хранять молчание относительно насилия, 
совершаемого над мусульманами  - рохинья 
из Аракана. 

Мьянмы  Аун Сан Су Чжи, получившая в 
1991 году Нобелевскую премию мира за 
«борьбу против насилия, защиту прав чело-
века и демократии», не проявляет никакой 
реакции на то, что  десятки тысяч мусуль-
ман  - рохинья из Аракана вынуждены 
были покинуть свои дома, а тысячи из них 
погибли. Это стало причиной критики меж-
дународного сообщества.

Аун Сан Су Чжи прокомментировала си-
туацию в  Аракане следующим образом: 
«Звучат взаимные обвинения. Мы должны 
выслушать всех. Перед тем, как предприни-
мать действия, мы должны быть уверены 
в том, что эти обвинения достаточно обо-
снованы. Наша страна довольна молода и 
сталкивается со многими проблемами. Мы 
не можем принимать во внимание лишь 
некоторые из них». 

Многие политики, музыканты, писатели, 
лауреаты Нобелевской премии, правоза-
щитники, организации и другие призывают 
Аун Сан Су Чжи нарушить молчание и 
предпринять меры. Одновременно с этим 
были отозваны или находятся на стадии от-
зыва некоторые награды Аун Сан Су Чжи, 
выданные ей ранее. 

Реакция ирландских музыкантов 

Ирландский певец Боб  Гелдоф также от-
реагировал на равнодушие Аун Сан Су 
Чжи. Он сообщил, что хочет вернуть Орден 
«Свободы Дублина», потому что не хочет 
разделять одну награду с Аун Сан Су Чжи. 
Также он отметил в своей публикации: «На 
всем стыдно за то, что между ней и нашим 
городом есть какая-то связь. Нас с ней ни-
чего не должно связывать. Мы оказали ей 
честь, а она же позорит нас».

В  субботу ирландская группа «U2» также 
написала в своих сообщениях в социальных 
сетях о том, что не могла предположить, что 
Аун Сан Су Чжи, за освобождение из под 
домашнего ареста которой на протяжении 
многих лет организовывались акции, оста-
нется безучастной к побегу более чем 600 
тысяч человек из Мьянмы от насилия. Все, 
оказанные ранее Аун Сан Су Чжи, почести 
аннулируются. 

В октябре мэрия Оксворда в Великобри-
тании приняла решение отозвать Орден 
«Свободы Оксворда», который был ранее 
вручён  Аун Сан Су Чжи. На заседании мэ-
рии большинством голосов был одобрен 
отзыв Ордена, который был выдан ей в 1997 
году, по причине того, что она ничего не 
предприняла относительно преступлений 
против мусульман – рохинья из Аракана.  А 

Myanmar lideri Suu Çii 
uluslararası tepkilere kayıtsız

ЛИДЕР МЬЯНМЫ  АУН САН СУ ЧЖИ 
ИНГОРИРУЕТ  МУЖДУНАРОДНОЕ 
СООБЩЕСТВО 
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ANKARA ( Sivil İnisiyatif/ Zeliha 
Sorkunlu) Memur -Sen Konfede-

rasyonumuzun Kurucu Genel Başkanı 
Mehmet Akif İnan, sendikamız tarafın-
dan düzenlenen “Ufkumuzu Aydınla-
tanlar” söyleşisinde anıldı. Memur-Sen 
ve Sağlık-Sen eski Genel Başkanı Dr. 
Ahmet Aksu, Merhum Mehmet Akif 
İnan’ın hayatına ve sendikal mücadele-
sine dair anekdotlar aktardı.

MEHMET AKİF İNAN, SÜREGELEN 
BİR DAVAYI DEVAM ETTİRDİ

Mehmet Akif İnan’ın her zaman hak 
ve adaletten yana olduğunu belirten 
Ahmet Aksu, “Mehmet Akif İnan kadim 
medeniyet değerlerinin temsilcisiydi” 
dedi.  Aksu, Mehmet Akif İnan’ın ifa-
desiyle “Bizim davamız Hz. Adem’den 
beri gelen emr-i bil maruf ve nehy-i 
anil münker, hak ve adalet davasıdır” 
dediğini aktardı. Mehmet Akif Ersoy 
ve Necip Fazıl Kısakürek’ten süregelen 
bir davayı Mehmet Akif İnan’ın devam 
ettirdiğini belirten Aksu, “Mehmet Akif 
İnan bunların dışında felsefi bir düşün-
ce ortaya koymadı, bu davayı sürdürdü. 
Kuran’dan, Sünnet’ten ve aynı zamanda 
Anadolu’nun temel değerlerinden olu-
şan kültürü kendi süzgecinden geçire-
rek bize yansıttı” dedi. Aksu, Merhum 
Akif İnan’ın haksızlık nereden gelirse 
gelsin; “Kusura bakmayın yanlış yapı-
yorsunuz” dediğini ve doğru nereden 
gelirse gelsin ‘doğru yapıyorsunuz’ de-
diğini ifade etti. 

HER KESİMDEN İNSAN AKİF 
İNAN’A GELİRDİ

Merhum Prof. Dr. Necmettin 
Erbakan’ın, camianın memur sendika-
sı olsun talebi üzerine Memur-Sen’in 
kuruluş sürecine başladığını ifade eden 

Aksu, konfederasyonun kuruluşunun 
ardından bir avuç insanın büyük bir 
mücadele verdiğini söyledi. Aksu, her 
kesimden insanın Mehmet Akif İnan’a 
gelerek görüşmeler yaptığını ve fikir 
alışverişinde bulunduğunu ifade etti. 
Memur-Sen’in ilk kurulduğu yıllarda 
mücadele aşkının had safhada olduğu-
nu aktaran Aksu, maddi imkânsızlıklar 
nedeniyle çok sıkıntılar çekildiğini, 
ancak buna karşın Memur-Sen’i ileriye 
taşımak için her türlü fedakârlığın ya-
pıldığını söyledi. 
Mehmet Akif İnan’ın, çok iyi bir şair ve 
edebiyatçı olduğunun altını çizen Aksu, 
bu birim ve bilgeliğini sendikal hayata 
taşıdığını belirtti. Memur-Sen’in ku-
rulduğu günden itibaren gündemdeki 
konularda etkin rol oynadığını belirten 
Aksu, Emek Platformu’nun da bunlar-
dan biri olduğunu kaydetti. 

MEMİŞ: TARİHE NOT DÜŞÜYORUZ

Programın açılışında konuşan Genel 
Başkanımız Metin Memiş, “Ufkumuzu 
Aydınlatanlar” söyleşilerinin sendika-
mızın geleceği açısından çok önemli 
olduğuna vurgu yaptı ve bu söyleşilerle 
tarihe not düştüğümüzü ifade etti. Me-
miş, güç merkezli sendikacılık yerine 
değerler sendikacılığıyla birlikte gelece-
ğe sağlam temeller atan bir sendikacılık 
anlayışıyla hareket ettiğimizi dile ge-
tirdi. “Ahmet Aksu Başkanımızın hem 
Mehmet Akif İnan’ı hem de Memur-
Sen’in kuruluş sürecini anlatması için 
bugün burada buluştuk” diyen Memiş, 
“Her zaman değerler sendikacılığı, Akif 
İnan misyonu diyoruz. Tabi bu duru-
şun, değerler sendikacılığının tohumla-
rının nasıl atıldığının bilgilerini vererek 
Değerli Başkanımızın bizi aydınlataca-
ğını düşünüyorum” şeklinde konuştu.

Aksu: Akif İnan, Kadim Medeniyet 
Değerlerinin Temsilcisiydi  

Memur-Sen ve Sağlık-Sen eski Genel Başkanı Dr. Ahmet Aksu, 
Merhum Mehmet Akif İnan’ın hayatına ve sendikal mücadelesine 
dair anekdotlar aktardı.

Д-Р АХМЕТ АКСУ:  МЕХМЕТ АКИФ 
ИНАН БЫЛ ЗАЩИТНИКОМ ИСТИННЫХ 
ЦЕННОСТЕЙ 
Экс-президент Конфедерации  профсоюзов госслужащих Турции Д-р 
Ахмет Аксу рассказал про жизнь покойного Мехмета Акифа Инана и 
его профсоюзную борьбу.  

АНКАРА («Гражданская ини-
циатива» / Зелиха Соркунлу) 

В рамках встречи под названием 
«Просветители нашего сознания» 
была почтена память основателя 
Конфедерации профсоюзов гос-
служащих Турции Мехмета Акифа 
Инана. Экс-президент Конфедера-
ции профсоюзов госслужащих Тур-
ции Д-р Ахмет Аксу рассказал про 
жизнь покойного Мехмета Акифа 
Инана и его профсоюзную борьбу.     

МЕХМЕТ АКИФ ИНАН ПРОДОЛ-
ЖИЛ ДЕЛО ВЕЛИКИХ ЛИЧНО-
СТЕЙ НАШЕГО ОБЩЕСТВА

Кроме этого, Ахмет Аксу сказал сле-
дующее: «Мехмет Акиф Инан всегда 
выступал за справедливость и был 
защитником истинных ценностей. Он 
постоянно следовал примеру пророка 
Мухаммеда, стараясь распространять 
добро и препятствовать злу. Мехмет 
Акиф Инан продолжил дело Мехмета 
Акифа Эрсоя и Неджипа Фазыла Кы-
сакюрека. Он сумел отразить через 
свою призму восприятия основные 
ценности Анатолии и Корана. Мех-
мет Акиф Инан считал своим долгом 
выступать против несправедливости 
и помогать нуждающимся». 

К МЕХМЕТУ АКИФУ ИНАНУ ОБ-
РАЩАЛИСЬ ЛЮДИ ИЗ ВСЕХ СЛО-
ЕВ ОБЩЕСТВА 

Помимо Мехмета Акифа Инан одним 
из основателей Конфедерации про-
фсоюзов госслужащих был и ныне 
покойный проф. д-р Неджметтин 
Эрбакан. Ахмет Аксу отметил, что 
люди из всех слоев общества часто 
обращались к Мехмету Акифу Ина-
ну, чтобы спросить совета или обме-

няться идеями. Кроме того, несмо-
тря на финансовые трудности того 
времени, сотрудники и все неравно-
душные люди приложили огромные 
усилия для того, чтобы продвинуть 
вперед конфедерацию. Как извест-
но, Мехмет Акиф Инан был очень 
талантливым поэтом и литерато-
ром, который сумел использовать 
свою мудрость во благо конфеде-
рации. Таким образом, с момента 
своего создания Конфедерация 
профсоюзов госслужащих Турции 
играла активную роль в решении 
вопросов повестки дня, включая 
создание «Рабочей платформы». 

МЕТИН МЕМИШ: МЫ ОСТАВЛЯ-
ЕМ СВОЙ СЛЕД В ИСТОРИИ 

В ходе своего приветственного вы-
ступления действующий президент 
Конфедерации профсоюзов госслу-
жащих Турции Метин Мемиш сказал 
следующее: «Сегодняшняя встреча 
под названием «Просветители нашего 
сознания» имеет огромное значение 
для будущего нашего профсоюза. Та-
кого рода встречи оставят свой след 
в истории человечества. Нам, прежде 
всего, необходимо опираться на такие 
ценности, которые дадут прочную 
основу для дальнейшего развития 
профсоюзного движения. Д-р Ахмет 
Аксу сегодня рассказал нам очень 
много интересного про жизнь Мехме-
та Акифа Инана и непосредственно 
про процесс создания Конфедерации 
профсоюзов госслужащих. Мы обяза-
тельно будем следовать его миссии. Я 
думаю, что таким образом мы узнаем, 
как закладываются семена ценностей 
профсоюзного движения». 
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Selanik Belediye 
Başkanı Boutaris, 

kentte daha fazla 
Osmanlı eserini zi-
yarete açabilmek için 
Yunanistan Kültür 
Bakanlığıyla görüşme-
lerde bulunduklarını 
söyledi.

Selanik Belediye Başkanı Yannis Boutaris, 
şehre Türk turist ilgisine ve gelecek planlarına 
ilişkin AA muhabirine değerlendirmelerde 
bulundu. 
Selanik’in, yaklaşık 500 yıl Osmanlı idaresinde 
bulunduğunu anımsatan Boutaris, “Geçmişini-

zi bilmeden geleceği inşa edemezsiniz. Bizim 
yaptığımız bu tarihi yeniden görünür kılmak 
oldu. Bu tarih saklıydı. Saklıydı çünkü Yunan-
lar, Türklerle ilgili yanlış bilgilendirilmişti. 
Herkesin düşman olduğunu düşünüyorlardı.” 
dedi.

“Her zaman diyorum; Türklerle kardeşiz”

Türkiye ile birçok ortak noktanın bulunduğuna 
dikkati çeken Boutaris, “Her zaman diyorum: 
Türklerle biz kardeşiz. Aynı tarihe, aynı kül-
türe ve geçmişe sahibiz. Birbirimizle çok kez 
savaştık ama geçmişi geride bırakmalı. Geçmiş, 
gelecek adına karar vermemeli.” diye konuştu.

Boutaris, Mustafa Kemal Atatürk’ün Selanik’te 

Мэр Салоники Бутарис сообщил, что с 
Министерством культуры Греции ве-

дутся переговоры относительно открытия 
для посетителей еще большего количества 
произведений  Османского периода. 

Мэр Салоники Янис Бутарис дал интервью 
корреспонденту агентства «Анадолу» ка-
сательно интересов турецких туристов  
и планов на будущее. Также он отметил: 
«Салоники входили в состав Османской 
империи около 500 лет. Не зная прошлого, 
невозможно построить будущее. Наши 
действия способствуют напоминанию это-
го прошлого. Раньше это было запрещено, 
потому что греки были неверно инфор-

мированы о турках: они думали, что все 
турки – враги». 

Я всегда говорю, что турки – наши братья

«У нас много общего с Турцией. Я всегда 
говорю, что турки – наши братья. У нас 
общая история, культура и прошлое. Да, 
мы много воевали друг с другом, но прош-
лое следует оставить в прошлом. Не судить 
о будущем, ссылаясь на прошлое. Мустафа 
Кемаль Ататюрк родился и вырос в Сало-
ники. Каждый год 10 ноября тысячи турок 
посещают его дом – музей».

Мы хоти построить музей – центр ислам-
ского искусства 

Selanik’te daha fazla Osmanlı eseri ziyarete açılacak

В САЛОНИКИ ДЛЯ ПОСЕТИТЕЛЕЙ БУДЕТ ОТКРЫТО ЕЩЕ БОЛЬШЕ ПРОИЗВЕДЕНИЙ ОСМАНСКОГО ПЕРИОДА 

Sağlık Bakanı De-
mircan, sınırın 

karşı tarafında kur-
dukları hastanelerde 
152 bin 230 Suriye-
liye sağlık hizmeti 
verdiklerini bildirdi.

Sağlık Bakanı Ahmet 
Demircan, AA muha-

birine yaptığı açıklamada, Fırat Kalkanı Ha-
rekatı sonrası istikrar sağlanan bölgede sağlık 
hizmetlerinin gelişmesi adına birçok yatırım 
yapıldığını söyledi.

Bu kapsamda Suriye’de üç hastane kuruldu-
ğunu anımsatan Demircan, şu bilgileri verdi:

«Cerablus Hastanesinde bugüne kadar 131 
bin hastaya poliklinik hizmeti verilmiş, bun-
lardan 36 bin 300›ü acil servis hizmeti almış, 
10 bin hastaya röntgen ve tomografi gibi 
görüntüleme hizmeti verilmiş ve bin 34›üne 
de ameliyat hizmeti verilmiştir. Bab Hastane-
sinde de 2017 Ağustos ayı sonu itibarıyla 14 
bin 900 hastaya poliklinik hizmeti sunulmuş 
olup, bunlardan 8 bin 155›ine acil sağlık hiz-
meti verilmiş ve 415›ine cerrahi müdahalede 

bulunulmuştur. Azez Hastanemizde ise daha 
yeni olmasına rağmen 6 bin 330 hastaya po-
liklinik hizmeti sunulmuş, bunlardan 440›ına 
cerrahi müdahale hizmeti verilmiştir.»

Suriye›de verilen hizmetlerin yanı sıra Ço-
banbey ve Cilvegözü sınır kapılarında da acil 
sağlık hizmet merkezleri kurulduğunu anla-
tan Demircan, buralarda da Suriye’de verilen 
hizmetlerin aynısının sunulduğunu aktardı.

Bakan Demircan, hizmetlerin sadece sağlık-
la sınırlı kalmadığını, eğitimden yerleşime 
kadar her alanda savaş mağdurlarına destek 
sağlandığını anımsatarak, «Türkiye olarak 
biz bu bölgede istikrarın gelişmesi ve istik-
rar geliştikçe de meydana gelen ihtiyaçların 
karşılanması konusunda üzerimize düşeni 
yapıyoruz. Yaptığımız pek çok hizmetten bir 
tanesidir sağlık hizmeti.» diye konuştu.

Türkiye›nin sağlık, güvenlik ve diğer alan-
larda da Suriyeli komşularının ihtiyaçlarının 
karşılandığını aktaran Demircan, bu anlamda 
Türkiye›nin üstüne düşeni yaptığını sözlerine 
ekledi. KAYNAK: AA

Министр здравоохранения Демирджан 
сообщил, что благодаря больницам, 

построенным на противоположной гра-
нице, 152 230 сирийцев смогли воспользо-
ваться медицинскими услугами. 
Министр здравоохранения  Ахмет Демир-
джан в своём интервью корреспонденту 
агентства «Анадолу» сообщил, что в зоне 
сохранения стабильности после операции 
«Щит Ефрата» осуществляется много ин-
вестиций для развития медицинских услуг.  
Далее министр добавил: «В рамках этих 
мер в Сирии было построено 3 боль-
ницы. До сегодняшнего дня в больнице 
Джераблуса медицинскими услугами вос-
пользовалось 131 000 пациентов, 36 300 
из которых обратились в службу скорой 
помощи, 10 000 -  в отделения рентгеногра-

фии и томографии, а 1034 – в операцион-
ные блоки. В больнице Эль – Баба к концу 
августа 2017 года 14 900 пациентам были 
предоставлены услуги поликлинического 
обслуживания, 8 155 из которых обрати-
лись в службу скорой помощи, а 415 – в 
отделение хирургии. Несмотря на то, что 
больница в Азезе является ещё совсем но-
вой, 6 330 пациентам были предоставлены 
услуги поликлинического обслуживания, 
440 из которых обратились в отделение 
хирургии. Помимо этого, на приграничных 
пунктах Чобанбей и Джильвегёзю также 
были построены медицинские пункты, в 
которых оказываются те же услуги. Мы не 
ограничиваемся лишь медицинскими услу-
гами. Жертвам войны оказывается все-
сторонняя поддержка: от образования до 
получения жилья. Турция выполняет все 
свои обязательства касательно установле-
ния и поддержания стабильности в данном 
регионе.  Медицинские услуги входят в их 
число. Турция компенсирует нужды Сирии 
в сферах здравоохранения, обеспечения 
безопасности и др. Турция исполняет все 
свои обязательства».  Источник: Агентство 
«Анадолу»  

Türkiye Suriyelilere sınır 
ötesinde de şifa oldu

ТУРЦИЯ ОКАЗАЛА ПОМОЩЬ СИРИЙЦАМ 
ДАЖЕ ЗА ПРЕДЕЛАМИ ГРАНИЦЫ 

doğduğunu ve orada büyüdüğünü hatırlatarak, 
müze olarak hizmet veren evinin de her yıl 10 
Kasım’da binlerce Türk tarafından ziyaret edil-
diğini söyledi.
“İslam sanatları merkezi müzesi istiyoruz”
Osmanlı geçmişine sahip Selanik’te daha fazla 
çalışma yapılabileceğini vurgulayan Boutaris, 
“Yunanistan Kültür Bakanlığı ile görüşme-
ler yapıyoruz. Tüm Osmanlı dönemi eserleri 
bakanlığa bağlı. En az 5 yapıtı istiyoruz. Çok 
güzel eserler. Bunları, restore edip ziyarete 
açmayı hedefliyoruz.” dedi.
Alaca İmaret Camisi’nin iyi durumda olsa da 
restorasyona ihtiyaç duyduğunu dile getiren 

Boutaris, şöyle konuştu:
“Böyle bir niyetimiz var. Selanik’te bir İslam 
sanatları müzesi istiyoruz. Üniversitemizde 
İslam Araştırmaları Bölümümüz var. Kalıcı bir 
İslam sanatları sergisi istiyorum. Osmanlı izle-
rinin varlığının altını çizmek istiyoruz ve sanat 
da bunun bir parçası.”
Selanik’te artan turizm potansiyeline karşın 
altyapı eksiklikleri bulunduğuna dikkati çeken 
Boutaris, “Bazı büyük Türk şirketlerinden 
Selanik’e yatırım ilgisi var. Ana olarak turizm 
alanında. Yüksek kalitede altyapı için otel 
alıp veya inşa edip işletmek için büyük bir 
ilgi olduğunu biliyorum.” ifadelerini kullandı. 
KAYNAK:AA

«Здесь можно осуществить ещё больше ме-
роприятий, связанных с османским прош-
лым. Ведутся переговоры с Министерст-
вом культуры Греции. Все произведения 
искусства османской эпохи относятся к 
министерству. Мы хотим как минимум 5 
произведений. Они прекрасны. Мы плани-
руем отреставрировать их и открыть для 
посещений. Несмотря на то, что мечеть 
Аладжа Имарет Джамии находится в хо-
рошем состоянии, необходима реставра-
ция. Мы планируем осуществить это. Мы 
хоти построить музей – центр исламского 
искусства в Салоники. В нашем универ-
ситете есть Отделение исламских исследо-

ваний. Мы хотим организовать постоян-
ную выставку произведений исламского 
искусства. Мы хотим подчеркнуть наличие 
следов османского периода, и искусства 
является частью этого. Несмотря на рост 
туристического потенциала в Салоники, 
имеются недостатки в инфраструктуре.  
Некоторые большие турецкие туристиче-
ские компании заинтересованы в инвести-
ровании средств в Салоники. В основном 
в сферу туризма. Я знаю, что можно го-
ворить о серьёзной заинтересованности в 
строительстве или приобретении отеля для 
создания очень качественной инфраструк-
туры».  Источник: Агентство «Анадолу»  

ve Türkiye ilişkileri güçlü. İlişkiler Ürdün Kralı 1. 
Abdullah zamanına dayanıyor ve günümüze kadar 
geliyor. Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan›ın 
Ağustos ayında yaptığı Ürdün ziyareti verimliydi. 
Kral 2. Abdullah›la yaklaşık bir buçuk saat görüştü-
ler. Görüşlerinde yakınlaşma vardı. Türkiye daima 
Ortadoğu›da güvenliğin tesisinde ve terörle müca-
deledeki çabalarından dolayı Kral Abdullah›a teşek-
kür ediyor.» dedi.

Türkiye›nin rolünün de son derece önemli oldu-
ğunu belirten Fayiz, «Türkiye, siyasi ve iktisadi 
olarak güçlü bir ülke. Bölgede büyük rol oynuyor. 
Türkiye›nin de diğer ülkeler gibi bazı çıkarları var. 
Biz kardeş ülke olarak Türkiye›den sadece herkese 
aynı mesafede durmasını talep ediyoruz.» diye 
konuştu. Fayiz, din ve devlet ilişkisinde Türkiye 
tecrübesinden yaralanabileceklerini söyleyerek, 
«Türkiye örneğini benimseyelim demiyorum ama 
bundan olumlu manada istifade edebiliriz.» ifade-
lerine yer verdi.  KAYNAK: AA

Что касается отношений между Турцией и 
Иорданией, Фейсал аль-Файез сказал следу-
ющее: «Иордания и Турция имеют прочные 
связи. Отношения между двумя странами 
развиваются еще со времен правления коро-
ля Иордании Абдаллы I. Кроме того, визит 
президента Реджепа Тайипа Эрдогана в Иор-
данию в августе был очень плодотворным.  
Две главы государства сошлись во мнении по 
ряду вопросов. Турция всегда выражала свою 
благодарность Абдалле II за его усилия по 
обеспечению безопасности на Ближнем Вос-
токе и  борьбе с терроризмом. Турция очень 
развита как в экономическом, так и в полити-
ческом плане. Она играет весьма важную роль 
в регионе. Как и другие страны, у Турции есть 
свои интересы. Будучи в дружественных от-
ношениях с Турцией, мы требуем к себе всего 
лишь равного и уважительного отношения. 
Нам необходимо следовать примеру Турции 
по многим вопросам». Источник: Агентство 
«Анадолу» 

Ürdün’de eski başbakan ve parlamentonun 
ikinci kanadı olan Senato Başkanı Faysal 

el-Fayiz, din ve devlet ilişkisinde Türkiye tecrübe-
sinden yaralanabileceklerini söyledi.

Ürdün›de eski başbakan ve parlamentonun 
ikinci kanadı olan Senato Başkanı Faysal el-
Fayiz, AA muhabirine yaptığı açıklamada, “Arap 
Baharı’nın başlangıç sürecinde Suriye, Yemen, 
Libya ve Mısır’da talepler daha fazla özgürlük ve 
demokrasi üzerineydi. Ancak bölgesel ve uluslara-
rası güçlerin bu ülkelere müdahil olması iç savaş-
lar çıkmasına neden oldu.” dedi. Şu an ise iç savaş 
yaşanan bölge ülkeleri için en önemli konunun, 
topraklarında birlik ve güvenin sağlanması olduğu-
nu belirten Fayiz, «Eğer ortada yeni bir Sykes-Picot 
anlaşması olursa bununla mücadele etmemiz gerek. 
Çünkü bu durum diğer devletleri de etkileyecektir.» 
diye konuştu.

Türkiye ile ilişkiler 

Ürdün-Türkiye ilişkilerine değinen Fayiz, «Ürdün 

«Мы можем извлечь пользу из опыта Турции в 
вопросах государственно-религиозных отно-
шений», - сказал экс премьер-министр и пред-
седатель Сената Иордании Фейсал аль-Файез. 

Экс премьер-министр и председатель Сена-
та Иордании Фейсал аль-Файез в интервью 
корреспонденту агентства «Анадолу» сказал 
следующее: «В самом начале «арабской весны» 
народы Сирии, Йемена, Ливии и Египта тре-
бовали лишь свободы и демократии. Однако 
участие в этих волнениях региональных и 
международных держав привело к граждан-
ским войнам». 

«В настоящее время в странах, где ведутся бое-
вые действия, прежде всего, необходимо обес-
печить безопасность и единство народа. Если 
речь идет о новом соглашении Сайкса-Пико, 
мы должны предотвратить это. Так как это 
может оказать негативное влияние и на другие 
государства», - добавил Фейсал аль-Файез. 

Ürdün Senato Başkanı Fayiz: Türkiye 
örneğinden olumlu manada istifade edebiliriz

ПРЕДСЕДАТЕЛЬ СЕНАТА ИОРДАНИИ: «МЫ МОЖЕМ 
ИЗВЛЕЧЬ ПОЛЬЗУ ИЗ ОПЫТА ТУРЦИИ».
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şairi Mehmet Akif Ersoy (1873 - 1936).  
Pakistan’ın Türkiye Büyükelçisi Sayın Mu-
hammad Syrus Sajjad Qazi, aynı zamanda 
Evrensel Posta Birliğinin İdare Konseyi 
Başkanı da olan PTT Başkanı Sayın Kenan 
Bozgeyik ve Türkiye Dışişleri Bakanlığı 
Güney Asya Genel Müdürü Fazlı Çorman 
Ankara›daki PTT müzesinde genişletilmiş 
pul örneklerini imzalayarak açılış törenini 
gerçekleştirdi 
Açılış törenindeki konuşmasında, Büyükel-
çi Syrus Qazi Pakistan-Türkiye diplomatik 
ilişkilerinin son 70 yılının kardeşliğin, 
karşılıklı güvenin, yakınlığın ve bencil 
olmamanın benzersiz, eşi bulunmaz ve 
çözünmez ilişkisinin bir hikayesi olduğunu 
söyledi. Kendisi Türkiye ile dost olmanın 
kanlarında, törelerinde ve bir millet ola-
rak kimliklerinde yazılı olduğunu söyle-
di. Büyükelçi aynı zamanda Pakistan ve 
Türkiye›nin ulusal mücadelelerinde anahtar 
bir rol oynayan yirminci yüzyılın iki büyük 
şairi ve düşünürü olan Allama Muhammad 

при участии: посла Пакистана в Турции  
Мухаммада Сируса Саджада Кази, Предсе-
дателя Ассоциации универсальной почты 
и и руководителя  организации «Почта, 
телеграф, телефон Турции» Кенана Боз-
гейика и Директора Департамента Южной 
Азии МИД ТР Фазлы Чормана – кото-
рые подписали образцы марки.  Посол 
Пакистана в Турции  Мухаммад Сирус 
Саджад Кази  отметил: «Дипломатические 
отношения Пакистана и Турции являются 
уникальным примером 70-летнего брат-
ства, взаимного доверия, солидарности 
и альтруизма. Дружба с  Турцией навеки 
запечатлена в нас. Аллама Мухаммад 
Икбал и  Мехмет Акиф Эрсой  сыграли 
ключевые роли в национальной борьбе 
как Пакистана, так и Турции, и были вы-

Iqbal›e ve Mehmet Akif 
Ersoy›a övgü dolu tak-
dirlerini sundu. Kendisi 
bu ikisinin hiçbir zaman 
birbirini görmemesine 
rağmen yazışmalar aracı-
lığıyla düzenli olarak bağ-
lantı kurduklarını ve bir-
birlerinden ışık aldıklarını 
ekledi. Büyükelçi Qazi, 
onlar Müslüman Ümme-
tinin yolunu zorlu zamanlarında aydınlatan 
iki mum ışığı gibiydiler diye de ekledi. 
PTT Başkanı Kemal Bozgeyik Türkiye’nin 
çeşitli sebeplerle Pakistan üzerine 13 pul 
çıkardığı bilgisini verdi ama bunun ortak 
bir pul çıkardıkları ilk sefer olduğunu 
söyledi. Kendisi posta hizmetleri alanında 
Pakistan’la olan ilişkileri daha da 
geliştirmek için kararlı olan bağlılıklarını 
yeniden teyit etti. 

дающимися поэтами и мыслителями 20 
века. Несмотря на то, что они никогда не 
встречались, они постоянно поддержива-
ли связь через переписку. Они освещали 
путь всему мусульманскому сообществу в 
трудные времена».  

Кенан Бозгейик добавил: «По разным 
причинам Турция выпускала 13 марок для 
Пакистана. Но данная совместная марка 
является первой в истории. Мы будем и 
дальше продолжать налаживать контакты 

Sayın Fazlı Çorman bu olay üzerine her iki 
devlet arasındaki ilişkilerin 70 yaşında ol-
masına rağmen köklerinin insanlar arasın-
da yüzyıllara yayılmış bir şekilde çok daha 
derin olduğunu söyledi. 

Aynı zamanda hem Pakistan hem de Tür-
kiye tarafından çıkarılmış tarihi pullardan 
oluşan hafta boyunca sürecek bir pul sergisi 
de Ankara›daki PTT Müzesinde başladı. 
KAYNAK : AA

с Пакистаном в нашей сфере».  
Фазлы Чорман сказал следующее: «Несмо-
тря на то, что отношениям между двумя 
государствами исполняется всего 70 лет, 
истоки  отношений между народами ухо-
дят вглубь веков».  
В музее  «Почты, телеграфа, телефона Тур-
ции»  в Анкаре была открыта выставка 
исторических марок Пакистана и  Турции, 
которая продлится неделю. 

Источник: Агентство «Анадолу»  

Ankara’daki Pakistan Büyükelçiliği bir 
bülten yayınlayarak Pakistan-Türkiye 

Ortak Pulu çıkarttıklarını açıkladı.

2017: Pakistan-Türkiye diplomatik ilişki-
lerinin 70. yılını kutlamak için düzenlenen 
bir dizi olayın bir parçası olarak, Türkiye 
Posta Telgraf Telefon (PTT) Kuruluşunun 
Genel Müdürlüğü ve Pakistan Postası bir 
Ortak Anma Pulu çıkardı. Açılış törenleri 
Ankara ve İslamabad’da Perşembe günü eş 
zamanlı olarak düzenlendi.  
Ortak Pul Pakistan ve Türkiye halklarının 
kalplerinde ve akıllarında derin iz bırakan 
iki büyük siyasi düşünürü göstermektedir 
- Pakistan’ın milli şairi Allama Muhammad 
Iqbal (1877 - 1938) ve Türkiye’nin milli 

Посольство Пакистана в Турции опу-
бликовало бюллетень, где сообщило о 

выпуске совместной марки.  

2017: в качестве дополнения к ряду меро-
приятий в честь 70-летия дипломатиче-
ских отношений между двумя странами, 
Организацией «Почта, телеграф, телефон 
Турции» и Почтой Пакистана была вы-
пущена совместная марка Пакистана и 
Турции.  Церемонии открытия прошли 
синхронно в четверг в Анкаре и Ислама-
баде. На марке изображены личности, 
которые оставили след в сердцах народов 
Пакистана и Турции:  национальный поэт 
Пакистана  Аллама Мухаммад Икбал 
(1877 - 1938) и национальный поэт Турции 
Мехмет Акиф Эрсой (1873 - 1936).  
Церемония открытия была осуществлена 

“Pakistan-Türkiye Ortak Pulu” çıkarıldı
Pakistan ve Türkiye’nin diplomatik 
ilişkilerinin 70’nci yılını kutlamak 
için “Pakistan-Türkiye Ortak Pulu” 
çıkarıldı.

ВЫПУЩЕНА СОВМЕСТНАЯ 
МАРКА ПАКИСТАНА И ТУРЦИИ 
В честь 70-летия дипломатических отношений между 
двумя странами была выпущена совместная марка 
Пакистана и Турции. 

yaptığı açıklamada, “Bu gece mübarek bir 
ziyarete şahitlik ediyoruz. Kuveyt sema-
ları da bu vesileyle fevkalade ihtişamlı bir 
geceye sahne oluyor. Kuveyt Kuleleri, Türk 
bayraklarıyla süslenmiş, Sayın Cumhurbaş-
kanımızın ziyaretine hazırlanmış, görkemli 
bir manzara oluşturmuş.” dedi.

Ömeroğlu, Kuveyt halkının Cumhurbaşkanı 
Erdoğan’ın ülkeye yaptığı bu ziyarete büyük 
önem verdiğini vurguladı.

Bölge fevkalade bir dönemden geçtiğini dile 
getiren Ömeroğlu, şöyle konuştu:

«Bu ziyaret Kuveytliler için büyük bir önemi 
haiz. Kuveyt Emiri Şeyh Sabah Ahmed Cabir 

принимателей Турции Несим Омероглу 
в интервью корреспонденту Агентство 
«Анадолу» сказал следующее: «Сегодня 
мы являемся свидетелями важного со-
бытия. В Кувейт с официальным визи-
том прибыл президент Турции Реджеп 
Тайип Эрдоган, по этому случаю кувей-
тские башни окрашены в цвета турец-
кого флага». 

Несим Омероглу также отметил, что на-
род Кувейта придает огромное значение 

Özel uçak “TUR” ile Kuveyt’e gelen Cumhur-
başkanı Erdoğan, bugün ülkedeki temasları-
nın ardından Katar’a geçecek. KAYNAK:AA

что они вместе с президентом Турции 
предпримут необходимые шаги для ре-
шения этой проблемы. Народ Кувейта 
выражает огромную надежду, что две 
главы государства смогут найти выход 
из этой ситуации».  

После завершения переговоров с главой 
Кувейта, президент Турции Реджеп Тай-
ип Эрдоган отправится в Катар. 

Источник: Агентство «Анадолу»  

Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın ziyareti dola-
yısıyla Türk bayrağının yansıtıldığı Arap 

Körfezi Meydanı’ndaki Kuveyt’in sembol 
kuleleri kırmızı beyaz renklere büründü.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın Kuveyt’e yaptığı ziyaret ne-
deniyle ülkenin sembolü olan Kuveyt 
Kuleleri’ne Türk bayrağı yansıtıldı.

Başkent Kuveyt’in deniz sahilinde yer alan 
Arap Körfezi Meydanı’ndaki kuleler, Türk 
bayrağının yansıtılması dolayısıyla kırmızı 
beyaz renklere büründü.

Kuveyt Türk Toplumu Başkanı ve MÜSİAD 
Temsilcisi Nesim Ömeroğlu, AA muhabirine 

В связи с официальным визитом пре-
зидента Турции Реджепа Тайипа 

Эрдогана в Кувейт, знаменитые башни 
Кувейта окрасили в цвета турецкого 
флага

Кувейтские башни, расположенные на 
мысу в Персидском заливе, окрасились 
в красно-белые цвета.

Председатель турецко-кувейтской об-
щины и  представитель Ассоциации 
независимых промышленников и пред-

el-Sabah da parlamento açılışında yaptığı 
konuşmada, bölgenin başta Katar krizi ol-
mak üzere yaşanan sorunlar nedeniyle şu 
anda çok kritik bir dönemden geçtiğini, Ka-
tar ve Körfez gerçeği ile alakalı olarak başta 
Kuveytliler olmak üzere Müslümanların, 
bölge halkının destek beklediğini ifade et-
mişti. Kuveyt Emiri ayrıca Cumhurbaşkanı 
Erdoğan ile bu sorunun nihai çözümü ko-
nusunda ciddi adımlar atacağını söylemişti. 
Kuveyt liderliğiyle, devlet erkanıyla, hal-
kıyla umutlarını önce Allah›a, sonra Sayın 
Cumhurbaşkanı›nın yapacağı bilgece çözüm-
lerine ve inşallah ortaya koyacakları duruşa 
bağlamış durumdalar.»

визиту Эрдогана в Кувейт. 

«Данный визит имеет огромное значе-
ние для народа Кувейта. Эмир Кувейта 
Сабах аль-Ахмед аль-Джабер ас-Сабах 
в ходе церемонии открытия парламента 
отметил, что регион переживает нелег-
кие времена из-за проблем, связанных 
с кризисом в Катаре, и что мусульмане, 
в особенности народ Кувейта, ожидают 
поддержки со стороны мусульманского 
мира. Эмир Кувейта также подчеркнул, 

Kuveyt’in sembol kuleleri kırmızı beyaz renklere büründü

ЗНАМЕНИТЫЕ БАШНИ КУВЕЙТА ОКРАСИЛИ В ЦВЕТА ТУРЕЦКОГО ФЛАГА
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olduğu bayrağı ülkemizde ve yurtdışında 
dalgalandırmak için elimizden gelen gayreti 
gösteriyoruz. , sizler sivil inisiyatif olarak 
Bu çerçevede ülkemizde olduğu gibi Türk 
Cumhuriyetlerinde bizlere yol göstermeniz, 
bizlere öncülük etmeniz, bize büyük heye-
can ve gurur katmaktadır.

Biz WAW Holding Ailesi olarak gelenek-
sel değerlerimizi muhafaza ettiğimiz gibi 
beraberinde modern ve sürdürülebilir mi-
mariyle buluşturmak ilkelerimiz arasında. 
Waw holding ailesi olarak Ülkemize çeşitli 
alanlarda değer katarak geleceğe yaşanabi-
lir ülke bırakmayı hedefliyoruz. Huzurlu ve 
mutlu hayatların, evimizde sevdiklerimizle 
paylaştığımız anlar olduğunu biliyoruz. Biz-
ler bilinçli yapılaşmanın gereklilik olduğu-
nu bilerek ülkemiz insanı için tasarlıyoruz.

Sorumluluklarımızı, yaptığımız işlerin dışı-
na da taşıyarak mutlu gelecekler oluşması-
na katkıda bulunmak için her gün gönüllü 
olarak çaba sarf ediyoruz. Çocuklarımızın, 
onların çocuklarının ve bizden sonra ya-
şayacak bütün nesillerin hak ettiği mirasa 
ulaşması için çalışıyoruz.

İnsana, doğaya ve değerlerimize duyduğu-
muz saygıyla düşünerek; rahata, lükse ve 
sosyalliğe göre tasarlıyoruz. İşimizi ve de-
ğerlerimizi seviyoruz. Mutlu gelecekler için 
sevgiyle yapılaşıyoruz. Dedi.

Milletler tari-
hine baktığı-
mızda, Türk 
dünyasının ve Türk milletinin tarihi, altın 
harflerle yazılmış, köklü ve asil bir medeni-
yete sahip olduğunu görürüz.  Ayrıca kan 
ve gözyaşının dinmediği bir ikliminde, dün-
yadaki yöneticilerin “İnsanı Yaşat ki, Devlet 
Yaşasın” anlayışına sahip olmaları gerekti-
ğini hep söyledik ve savunduk. 

Binlerce yıllık tarihimizin son imparatorluk 
halkası olan Osmanlının yönetim anlayı-
şına baktığımızda, ecdadımızın merkeze 
insanı koyduğunu görürüz. Manevi ruh ve 
anlayışla “İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” 
çerçevesinde 624 sene dünyaya adaletle 
hükmettiğini hiç bir din, dil, renk, ırk ayrı-
mı yapmadan at üstünde adalet dağıttığını 
da biliriz.. 

Bu sebeple Başkent platformu ailesi olarak 
diyoruz ki, mutlu bireylerden, mutlu aile-
ler… Mutlu ailelerden, mutlu toplumlar… 
Mutlu toplumlardan, mutlu bir dünya olu-
şur dedi.

Mahmut Saka; “Ülkemize ve dünyamıza 
değer katarak geleceğe yaşanabilir alanlar 
bırakmayı hedefliyoruz.”

Mahmut Saka; Sayın Başkanım Başkent 
Platformunun insan odaklı faaliyetleri beni 
çok derinden etkilediğini ifade etmek iste-
rim. Aslında waw Holding Ailesi olarak bi-
zim misyonumuzla başkent platformunun 
misyonu hemen hemen aynı bu sebeple biz-
ler buradayız.  Bizler ecdadımızın bırakmış 

Kurt; “ Yakın tarihimize baktığımızda 
ABD ve Avrupa’da, Sivil toplum kuru-
luşlarının ‘’Niyetlerine Göre Tabi’’ lobi 
faaliyetlerine baktığımızda etkilerini 
açıkça görebiliriz.”

Kurt, daha önceki açıklamalarımda olduğu 
gibi özellikle altını çizmek istediğim hu-
sus; dünya siyasetinde liderlerin önem ve 
faktörleri,  beraberinde milletler arasında 
yarışta bugün her ne kadar başta teknoloji, 
beraberinde ekonomi ön plana çıksa da, 
yakın gelecekte sivil toplum kuruluşlarının 
etkisi siyasetçilere ve toplumlara ayrıca 
birçok alana yön vererek dünyayı şekillen-
direcek diye  düşünüyorum. 

Örnek olarak yakın tarihimize baktığımız-
da ABD ve Avrupa’da, Sivil toplum kuruluş-
larının ‘’Niyetlerine Göre Tabi’’ lobi faali-
yetlerindeki etkilerini açıkça görebiliriz. 

Başkent platformu Bizlerde 10 yıl önce 
merkeze insanı koyarak bu niyet üzerinden  
ulusal ve uluslararası arenada hizmet etme 
maksadı ile kurulmuş bir platformdur. 

Platformumuz  ‘’İnsanı Yaşat ki, Devlet Ya-
şasın’’ felsefesini Anadolu topraklarından 
alarak  din, dil, mezhep, renk ayrımı yap-
madan, dünyanın çeşitli yerlerinde barış 
kardeşlik adına misyonumuz çerçevesinde 
hizmet eden, mutlu bir dünyanın var olma-
sı için çaba sarf ediyoruz. 

Başkent platformu olarak bizler, 10 yıl önce 
çıktığı bu kutlu yolda, Türk dünyasının ve 
milletimizin milli hafızaya dönmesi gerek-
tiğini her vesile ile söylemiştik.

ANKARA ( Sivil İnisiyatif / Zeliha 
Sorkunlu )Türkiye’de inşaat sektö-

rünün öncüsü olma hedefiyle yola çıkan 
WAW Holding kurucusu, Başarılı İşadamı 
Mahmut Saka, Kırgızistan-Türkiye Fahri 
Konsolosu ve aynı zamanda Başkent Plat-
formu Genel Başkanı Dr. Mustafa Kurt’u 
ziyaret ederek sosyal ekonomik, kültürel ve 
yaşanabilir bir Türkiye için neler yapıla bili-
nir üzerinde istişarelerde  bulundular. 

Ziyarette Genel Başkan Kurt; Başkent Plat-
formunun 15 Temmuzdan Sonra Başlatmış 
Olduğu Bayrak Kampanyası Çerçevesinde 
Mahmut Saka’a, Türk Bayrağı Armağan 
Etti. Türk Bayrağının Üzerinde ki, Başkent 
Platformunun Misyonu Olan “Devletin 
Sahibi Millettir & İnsanı Yaşat ki, Dev-
let Yaşasın” Sözlerini Tekrar Ederek “15 
Temmuz’u Unutmadık, Unutturmayacağız” 
dedi ve sözlerine şöyle devam etti;

Türkiye’de inşaat sektörünün öncüsü olma hedefiyle yola çıkan WAW Holding 
Kurucusu, İşadamı Mahmut Saka, Kırgızistan-Türkiye Fahri Konsolosu ve aynı 
zamanda Başkent Platformu Genel Başkanı Dr.Mustafa Kurt’u makamında 
ziyaret etti.  

İşadamı Mahmut Saka, Kırgızistan-
Türkiye Fahri Konsolosu Dr. Mustafa 
Kurt’u Makamında Ziyaret Etti..

форма, в свою очередь,  распространяет свою 
философию не только в Турции, но и во мно-
гих братских нам тюркских республиках. 

 «WAW Holding» сумел сохранить традици-
онные ценности в сочетании с современ-
ными и уже устоявшимися принципами 
архитектуры. «WAW Holding» стремиться 
обеспечить приемлемые условия для жиз-
ни жителям нашей страны. Так как самые 
счастливые моменты всегда происходят в 
окружении родных и близких дома. «WAW 
Holding»  проектирует будущее для людей 
нашей страны исходя из принципов созна-
тельного строительства. Для нас очень важно 
сохранить наследие от наших предков и пе-
редать последующим поколениям в целости 
и сохранности. 

Наш холдинг придает огромное значение 
природным и человеческим ценностям. Мы 
проектируем счастливое будущее людей в 
соответствии с комфортом и высочайшим 
качеством. 

дарства, прежде всего, необходимо создать 
условия для народа: «Хочешь процветания 
государства – создай условия для людей». 

Главный принцип Османской империи, кото-
рая является самой великой империей за всю 
историю человечества, просуществовавшей 
624 года, очень схож с принципом нашей 
платформы. Кроме того, хотелось бы под-
черкнуть то, что в Османской империи все 
народы независимо от расы, происхождения, 
цвета кожи, вероисповедания или пола жили 
всегда в согласии. 

Именно поэтому, мы считаем, что счастли-
вые люди создают счастливые семьи, счаст-
ливые семьи создают счастливые общества, 
счастливые общества создают счастливые 
государства, а счастливые государства, в 
свою очередь, создают счастливый мир…

Махмут Сака: «Мы стремимся обеспечить 
всем людям нашей страны и мира в целом 
более приемлемые условия для жизни» 

Господин Махмут Сака сказал следующее: 
«Уважаемый господин Генеральный предсе-
датель, меня очень впечатлила политика ва-
шей платформы, основанная, прежде всего, 
на предоставлении приемлемых условий для 
людей. На самом деле, философия нашего 
холдинга очень схожа с вашим принципом. 
Именно по этой причине мы находимся 
здесь. Мы прилагаем все усилия для того, 
чтобы распространить свою философию в 
нашей стране и за рубежом. Столичная плат-

тельности неправительственных организа-
ций в США и Европе, которые начали прояв-
ляться совсем недавно. 

Столичная платформа представляет собой 
неправительственную организацию, которая 
была создана 10 лет назад с целью служения 
миру, где все человечество будет жить в мире 
и согласии без дискриминации по религиоз-
ному, языковому, расовому, конфессиональ-
ному и политическому признаку.

Столичная платформа состоит из кадров, 
готовых работать, не покладая рук, для всего 
человечества, согласно главному принципу 
платформы: «Хочешь процветания государ-
ства – создай условия для людей». 

Столичная платформа является гражданской 
инициативой, которая осуществляет мно-
гогранную работу по созданию мира, где все 
человечество будет жить в мире и согласии 
без дискриминации по религиозному, языко-
вому, расовому, конфессиональному и поли-
тическому признаку.

В качестве представителей Столичной плат-
формы, которая была создана 10 лет назад, 
мы всегда говорили о том, что тюркскому 
миру необходимо объединиться и вернуться 
к своим истокам. 

История тюркского мира и народа Турции 
вписана золотыми буквами в страницы 
всемирной истории. И мы всегда твердили 
о том, что для процветания любого госу-

АНКАРА (Столичная платформа / Зелиха 
Соркунлу) Основатель «Waw Holding», ко-

торый намерен стать лидером в строительной 
отрасли в Турции, успешный предпринима-
тель Махмут Сака провел встречу с Почетным 
консулом Кыргызстана в Анкаре и в то же 
время генеральным председателем Столичной 
платформы д-ром Мустафа Куртом, в ходе ко-
торой были обсуждены возможные шаги для 
развития  Турции в социально-экономическом 
и культурном плане. 

Курт: «Мы можем четко видеть последствия 
лоббистской деятельности неправительст-
венных организаций в США и Европе».  

Кроме того, в рамках кампании «Флаг», ко-
торая стартовала после событий 15 июля, 
генеральный председатель Столичной плат-
формы Мустафа Курт вручил господину 
Махмуту Сака турецкий флаг. После чего 
Мустафа Курт сказал следующее: «Прежде 
всего, я хотел бы произнести главный прин-
цип нашей платформы – «Хочешь процве-
тания государства – создай условия для лю-
дей». Мы не забыли события 15 июля. И не 
забудем. Кроме того, несмотря на то, что на 
сегодняшний день современные технологии 
стали играть огромную роль в экономиче-
ском развитии многих стран, на мой взгляд, 
влияние НПО в ближайшем будущем только 
увеличится, и будет определять новый миро-
вой порядок, давая направление политикам 
и обществам во многих областях. Мы можем 
четко видеть последствия лоббистской дея-

Основатель «Waw Holding», который намерен стать лидером в строительной отрасли в Турции, 
предприниматель Махмут Сака посетил офис Почетного консула Кыргызстана в Анкаре и генерального 
председателя Столичной платформы д-ра Мустафа Курта. 

ПРЕДПРИНИМАТЕЛЬ МАХМУТ САКА ПОСЕТИЛ ОФИС ПОЧЕТНОГО 
КОНСУЛА КЫРГЫЗСТАНА В АНКАРЕ Д-РА МУСТАФА КУРТА
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ANKARA ( Sivil İnisiyatif/ Zeliha Sor-
kunlu)- Ziyarette Başkent Platformu 

Genel Başkanı Dr. Mustafa Kurt, Platform 
Genel Başkan Vekili Av. Neslihan Duran, 
Platform Danışma Kurulu Üyesi Aynı Za-
manda  ATO 59. Komite meclis üyesi Atilla-
han Kurt,  Platformun  Balkanlar Temsilcisi 
Uğurhan Kurt, Uluslararası Sivil İnisiyatif 
Gazetesi İmtiyaz sahibi Hasan Salih Kurt ve 
beraberinde platform üyeleri hazır bulundu. 

‘Devletlerin Hayatında Olan 100-200-
300 Yıllık Bir Siyaset Bekliyoruz’’

Efendim Söz Konusu Vatan Olduğunda, 
Zatıâlinizin Günlük Siyaset Yerine Devletle-
rin Hayatında Olan 100-200-300 Yıllık Bir 
Siyaset Anlayışı ile Tüm Renklerin Üstünde 
Bir Duruş Sergileyerek, Ay Yıldızlı Bayrağı-
mıza Dolayısı ile Milletimize Sahip Çıkmanız 
Bizleri Ziyadesi ile Memnun Etmektedir. 

’Özellikle 15 Temmuz ve Sonrası’’   Size 
Duruşunuzdan Dolayı Şükranlarımızı Arz 
Ediyoruz. ‘Tüm Siyasetçilerimizden de 
Devletlerin Hayatında Olan 100-200-
300 Yıllık Bir Siyaset Bekliyoruz’’

Özetle Bizler; 10 Yıl Önce  ‘’İnsanı Yaşat 
ki, Devlet Yaşasın & Devletin Sahibi  
Millettir’’ Anlayışına Hizmet Etme Mak-
sadı ile 2007 Yılında  Yola Çıkmış ve Birçok 
Sosyal Sorumluluk Projelerine İmza Atmış 
Sivil Bir İnisiyatifiz.

Kuruluşumuzdan Günümüze Kadar, Lobi 
Faaliyetleri Kapsamında, Ulusal ve Uluslara-
rası İrili Ufaklı 750’nin üzerinde Bilgilendir-
me Beraberinde Bilinçlendirme Toplantıları 
ve Ziyaretler Gerçekleştirdik. 

Ayrıca Platform Olarak, Yurt Dışında Türk-i 
Cumhuriyetlerinde, Balkanlar’da, Avrupa’da, 
Afrika’da Hâsılı 69 Ülkede Temsilcilerimiz 
Vasıtası ile İnsan Odaklı Çalışmalarımıza 
Devam Etmekteyiz. 

Başkent Platform Olarak, Sosyal Sorumluluk 
Bilinci Altında Yeni Anayasa ve Başkanlık 
sistemi ve Türkçenin Evrensel Dil Olması 
İçin Hazırladığımız Taslak Raporu Türkiye 
Büyük Millet Meclisi 3’nolu Komisyon da 
2012 Tarihinde Ak parti, CHP, MHP, HDP 
Komisyon Üyeleri Nezaretinde Yüce Meclise 
Sunmuştuk.

‘’YA DEVLET BAŞA YA KUZGUN LEŞE’’

15 Temmuz Akşamı, Emperyalist Dev-
letlerin Gizli Teşkilatları ve Onların Ülke 
İçinde Tutunmuş Hain Maşaları, Türkiye 
Cumhuriyeti’nin Bağımsızlığına ve Bölün-
mez Bütünlüğüne Kast Ettiler. 

15 Temmuzda Milli Birlik ve Beraberliğimize 
Kasteden Hainlere Karşı Başkent Platformu 
Ailesi Olarak, Kuvayi Milliye Ruhu ile 81 
İlimizde Misyonumuza Gönül Vermiş 1200’ü 
Aşkın Kardeş Sivil Toplum Kuruluşuyla Be-
raber Meydanlara İnerek Milli İradeye Sahip 
Çıktık..

Ayrıca Bizler Meşru Seçimlerle Halkın İra-
desiyle Seçilen Cumhurbaşkanımıza, Başba-
kanımıza Çeşitli Platformlarda Sahip Çıktık. 
Bundan Böylede Her Zaman Sahip Çıkacağı-
mızı da Bilmenizi İsteriz.

Sivil Toplum Kuruluşu Olarak Her Fırsata 

Söyledik, “Hedef Ülke Türkiye”  ‘’Son Kale 
Türkiye”  Mazlumların ve Müslümanların 
Tek Sığındığı Türkiye. Milletimizle Bera-
ber Bizler Biliyoruz ki,  Bu Gün Ülkemizde 
Yaşananlar Basit Bir Hain Kalkışma veya 
Terör Sorunu Sonucu Değildir.! Uluslararası 
Güçlerin İttifak Ederek, Ülkemizi Bölme, 
Parçalama ve Hatta Yok Etme Planlarının 
Taa Kendisidir…

Türk Bayrağına Kem Gözle Bakanlara Karşı, 
Her Yerde, Her Fırsatta, Milli Duruşumuzu 
Yiğitçe Ortaya Koyduğumuz Gibi, Türkiye 
Cumhuriyeti Devletinin Bekasının Devamı 
İçin Her Türlü Mücadeleyi Verdik, Vermeye 
de Devam Edeceğimizi Bilmenizi İsteriz.

Başkent Platformu Ailesi Olarak, Türk Dev-
letinin Milli Reflekslerinin Zayıflaması Söz 
Konusu Olduğunda, Canımız Pahasında Olsa 
Her Daim “Devletin Sahibi Millettir” Anlayı-
şıyla Devletimizin Yanında Olacağımızı Her 
Platformda Altını Çizdik.

Takdir Edersiniz ki, Devlet ile Millet Ara-
sında Asla ve Asla Mesafe Olamaz.  Büyük 
Devlet, Milletiyle Var Olan Devlettir; Büyük 
Devlet, Milletiyle El Ele Olan Devlettir; Bü-
yük Devlet, Milletinin Hukukunu Koruyan, 
Adaleti Sağlayan, Hürriyeti Hâkim Kılan 
Devlettir.  

Bizler İnanıyoruz ki; 

Devlet Ebed Müddet Anlayışı ile Türkiye 
Cumhuriyeti Devleti İlelebet Payidar Kala-
caktır  ‘’Ya Devlet Başa Ya Kuzgun Leşe’’ 
Diyoruz…

Ülkemizde İstikrarın, Güven Ortamının 
Özellikle De Kardeşliğin Tam Anlamıyla 
Tesis Edilmesi, Millet Olarak Hedeflerimize 
Ulaşmamız İçin, Başkent Platformu Ailesi 
Olarak Her Tür Göreve Hazırız Olduğumuz 
Gibi Devlet, Millet Menfaatine Emre Amade 
Olduğumuzu İfade Ediyoruz. Dedi.

Dr. Devlet BAHÇELİ, “Günümüzde 
Önemli Bir Platform Olduğunuzu Görü-
yorum

Milliyetçi hareket partisi genel başkanı 
ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile ge-
tirerek Ben Bu Güzel Ziyaret İçin Öncelikle 
Hepinize Hoş Geldin Diyor, sayın başkana ve 
yönetim kurulu üyelerine ayrı ayrı Teşekkür 
Ediyorum. 

Bahsettiğiniz insan odaklı milli çizgide Dü-
şünce Çerçevesinde Günümüzde Önemli Bir 
Platform Olduğunuzu Görüyorum. Bu se-
beple Çalışmalarınızın Devamını Diliyorum. 

Sizin İşaret Ettiğiniz Gibi sivil toplum kuru-
luşu olarak Bütün Siyasi Partileri Kucaklayan 
Bir Anlayış İçerisinde Olaylara Yaklaşımınız 
çok Doğru bir yaklaşım. 

Hele Hele Bahsettiğiniz Gibi Dilimizin Ko-
runması ve Türkçenin Evrensel Dil olması 
Hatta Teşvik Edilmesi için Çalışmalarınız, 
Beni Ziyadesiyle Memnun Etti. 

Görüyoruz ki Uluslararası İlişkilerde, Bu-
radan Giden Arkadaşlarımızın Mutlaka Ya-
bancı Dille Konuşmayı Kendisi İçin Bir Şey 
Zannediyor. 

Türkçe bildiği halde Bir Fransız’ın Ağzından 
Hiç Bir Zaman Türkçe bir Kelime Alamıyor-
sunuz. 

Siyasi Partilere Zaman Zaman Büyükelçi-
lerden Bazı Temsilcileri Ziyarete Geliyorlar. 
Büyükelçi Oluyor, Müsteşar Oluyor vs Kim 
Gelmişse Gelsin Kendi Diliyle Konuşuyor. 

Hâlbuki Bizde Birisini Ziyaret Ettiğimizde 
Ben Ondan Çok Daha İyi Fransızca Biliyor-
muş, İngilizce Biliyormuş Bir Komplekse 
Kapılıyoruz. 

Bu Sebepten Dolayı Bu İsabetli Davranı-
şınızın Devamını diliyorum. Hem Kültür 
Hayatınızda, Hem Siyasi Hayatınızda Öne 
Çıkmasında Yarar Var. 

Biz Gençlerimizi Belirli Hedeflerle Yönlen-
dirirken Güzel Bir Türkçeyi Onun Yanında, 
Yabancı Dil Olarak Doğu Dillerden Bir Tane-

sini, Batı Dillerinden Bir Tanesini Öğrenme-
yi Kendilerine Öneriyoruz. 

Bu Ülkeyi Gelecekte Yönetecek Olan İnsan-
ların Hazırlığında Hem Güzel Türkçemizi 
İyi Bilmeliler, Hem de O Ülkelerin Yabancı 
Dillerinden Bir Tanesini Bilmelerinde Yarar 
Görüyoruz. 

İlişkilerde Neyi Nasıl Yaptığını, Tercüman-
ların Neyi Ne Kadar Doğru Tercüme Edip 
Söylediğini Bilmekte Yarar Var.  

Bu Manada Bu Yaklaşımı da Sizlerde Gör-
mekten Çok Mutluluk Duydum ve Hepinize 
Başarılar Diliyorum, Ayrıca Bize Düşen Bir 
Görev Olduğunda da Yardımcı Olmaktan 
Mutlu Oluruz. Allah Yardımcınız Olsun, Al-
lah Yolunuzu Açık Etsin Dedi. 
Daha sonra Başkent Platformu Genel Başka-
nı Dr. Mustafa Kurt ve Platform Üyeleri ile 
birlikte Sayın Devlet Bahçeli’ye, Platformun 
hazırlamış olduğu Yeni Anayasa ve Başkanlık 
Sistemi taslak raporu, Darbe kitapçığı, Plat-
form faaliyet raporunu ve Genel Başkan Dr. 
Mustafa Kurt’un Kırgızistan- Türkiye Fahri 
Konsolosu olması hasebiyle Kırgızistan’dan 
Getirmiş olduğu ata babalarımızın milli kı-
yafeti olan Çapan ve Kalpak Takdim ederek 
fotoğraf  çekimine geçildi. .

Başkent Platformu Genel Başkanı Dr.Mustafa Kurt’tan, Milliyetçi 
Hareket Partisi Genel Başkanı Dr.Devlet Bahçeli’ye Ziyaret
Başkent Platformu Genel Başkanı aynı zaman da 
Kırgızistan-Türkiye Fahri Konsolosu Dr. Mustafa 
Kurt ve beraberindeki platform üyeleri, Milliyetçi 
Hareket Partisi Genel Başkanı Dr. Devlet Bahçeli 
beyefendiyi makamında ziyaret ettiler.
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мы Д-р Мустафа Курт и члены платфор-
мы представили Девлету Бахчели проект 
отчета о новой конституции и системе 
правления, брошюру о попытке перево-
рота, отчёт о деятельности платформы 
кыргызскую национальную одежду  - ча-
пан и кыргызский национальный голов-
ной убор -  калпак, которые  Почётный 
консул Кыргызстана в Турции Д-р Мус-
тафа Курт привёз из Кыргызстана. 

Мы всегда и везде показывали, что го-
товы встать на защиту турецкого флага. 
Мы всегда боролись и будем продолжать 
бороться во имя благополучия страны. 
Мы всегда подчёркивали, что служим 
принципу «Государство принадлежит на-
роду», когда речь идёт о посягательстве 
на национальные интересы. Между госу-
дарством и народом не может быть раз-
ногласий. Величие какого-либо государ-
ства зависит от величия народа. Величие 
достигается только тогда, когда государ-
ство идёт рука об руку с народом, защи-
щает интересы населения, обеспечивает 
главенство справедливости и свободу. 
Мы верим в то, что Турецкая Республика 
будет двигаться вперёд, следуя принципу 
«Государство принадлежит народу».

Всё ради государства 

Мы всегда готовы служить во имя уста-
новления стабильности, безопасности и 
братсв а в стране, а также для того, что-
бы народ достигал своих целей».

Девлет Бахчели: «Для меня очевидно, что 
ваша платформа является очень важ-
ной».   
Лидер Партии националистического 
движения также отметил, что очень рад 
такому визиту, приветствовал всех и вы-
разил благодарность. Далее он добавил:

«Для меня очевидно, что ваша плат-
форма является очень важной с точки 
зрения рассуждений о том, что человек 
должен стоять во главе угла. В связи с 
этим, желаю продолжения вашей дея-
тельности и дальше. Очень правильно то, 
что вы, будучи НПО, которая охватывает 
все политические партии, ищете подход 
именно с этой точки зрения.  Меня очень 
радует ваша деятельность касательно 
распространения турецкого языка в 
качестве универсального. В международ-
ной сфере считается престижным то, что 
уезжающие отсюда говорят на иностран-
ном языке. Однако, ни один француз, 
например, не скажет и слова на турец-
ком, несмотря на то, что знает турецкий.  
Иногда партии посещают представители 
посольств. Будь то посол, советник или 
кто-то ещё – все говорят на своих язы-
ках. У нас же появляется комплекс, когда 
кто-то во время визита говорит лучше 
на французском или английском. По 
этой причине я бы хотел пожелать про-
должения данного курса, потому что это 
важно как с точки зрения культуры, так 
и с точки зрения политики. Мы рекомен-
дуем нашей молодёжи, когда направляем 
к определённым целям, развивать вла-
дение турецким, одним из восточных и 
одним из западных языков. По нашему 
мнению, во время подготовки будущих 
лидеров этой страны весьма важно, 
чтобы они знали и турецкий и другие 
языки. Нужно знать, что и как делается 
в отношениях и насколько правильно 
переводят переводчики. Я очень рад, что 
и  вы придерживаетесь данного подхода. 
Желаю вас успехов. Мы всегда содей-
ствовать вам, когда это необходимо. Да 
поможет вам Всевышний!»

Далее Председатель столичной платфор-

АНКАРА (Гражданская инициатива/ 
Зелиха Соркунлу) – Визит был осу-

ществлён при участии: председателя Сто-
личной платформы Д-ра Мустафы Курта, 
заместителя  председателя Столичной 
платформы Неслихан Дуран, члена 
Консультационного совета Платформы 
и члена Совета 59-й Комиссии Торго-
вой палаты Анкары  Атиллахана Курта, 
представителя Платформы на Балканах 
Угурхана Курта,  владельца международ-
ной газеты «Гражданская инициатива» 
Хасана Салиха Курта и других членов 
платформы.  

Ожидаем развития политики в перспек-
тиве на 100-200 и 300 лет   
«В первую очередь, позвольте выразить 
Вам благодарность за то, что, когда речь 
идёт о Родине, и особенно во время и по-
сле событий 15 июля, Вы всегда смотрели 
вперёд в перспективе на 100-200 и 300 
лет и стояли на защите национального 
флага, а значит и народа.  Ожидаем раз-
вития политики в перспективе на 100-
200 и 300 лет от всех политиков. 

Наша организация была создана 10 лет 
назад, в 2007 году, в качестве граждан-
ской инициативы с целью служения 
принципу «Хочешь процветания госу-
дарства – создай условия для людей». 
Мы реализовали множество социальных 
проектов. Начиная с момента создания, 
мы осуществили около 750 собраний  и 
встреч на национальном и международ-
ном уровне в рамках программы лобби-
рования. Благодаря работе наших пред-
ставительств в 69 странах, которые 
расположены в  тюркоязычных республи-
ках, на Балканах, в Европе и  в Африке, 
мы продолжаем свою деятельность, во 
главе угла которой стоит человек. В 2012 
году под надзором членов Партии спра-
ведливости и развития, Республиканской 
народной партии, Партии национали-
стического движения и Демократической 
партии народов мы представили пар-
ламенту страны проект относительно 
новой конституции, президентской си-
стемы правления и развития турецкого 
языка как универсального. 

ВСЁ РАДИ ГОСУДАРСТВА 

Ночью 15 июля секретные службы им-
периалистических сил  посягнули на 
независимость и целостность Турецкой 
Республики. В тот день мы вместе с чле-
нами более чем 1200 НПО, которые в 81 
провинции по всей стране исполняют 
нашу миссию, вышли на улицы и встали 
на защиту национальной воли.  

Мы всегда вставали и будем и дальше 
вставать на защиту нашего законно 
избранного президента и премьер – мини-
стра.  Мы всегда говорили, что основной 
целью предателей является Турция, по-
тому что она является последним опло-
тов и пристанищем для невинных жертв 
и мусульман.  Все знают, что последние 
события являются не просто преда-
тельским шагом или террористическим 
актом, а планами международных сил по 
разделению и даже уничтожению стра-
ны. 

ВИЗИТ ПРЕДСЕДАТЕЛЯ СТОЛИЧНОЙ ПЛАТФОРМЫ МУСТАФЫ КУРТА 
К ЛИДЕРУ ПАРТИИ НАЦИОНАЛИСТИЧЕСКОГО ДВИЖЕНИЯ ДЕВЛЕТУ 
БАХЧЕЛИ
Председатель Столичной платформы и Почётный 
консул Кыргызстана в Турции Д-р Мустафа Курт вместе 
с другими членами платформы нанесли визит лидеру 
Партии националистического движения Д-ру Девлету 
Бахчели. 
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